
سرمقاله:  حسین عبداللهی

روز گذشته بالاخره استعفای 
شهردار قم مورد پذیرش شورا قرار 
از سمت  و دلبری رسما  گرفت 
کرد.  خداحافظی  قم  شهرداری 
البته حرف و حدیث های زیادی 
در خصوص استعفای شهردار قم 
در محافل سیاسی و عمومی قم 

مطرح است...

با پذیرش استفعای شهردار قم 
در یکصد و چهاردهمین جلسه شورا:

پرونده 43 ماهه 
دلبری بسته شد

متین فر سرپرست شهرداری قم شد
تشکیل شورای 7 نفره برای انتخاب شهردار

 ایمان: پرونده ۴۳ ماهه دلبری در سمت شهرداری قم 
در جلسه دیروز شورای شهر با پذیرش استعفای وی بسته 

شد. 
این جلسه؛  ابتدای  بیاتی رئیس شورای شهر در  الله  ولی 
استعفای شهردار قم را به عنوان یکی از سه دستور جلسه عنوان 
کرد. ۴۳ ماه تصدی گری محمد دلبری بر شهرداری قم با فراز 
و نشیب های بسیاری روبرو بود و طی ماه های اخیر اخباری 
مبنی بر تمایل دلبری برای استعفا شنیده می شد.  حمله قلبی 
محمد دلبری در جلسه شورای اداری استان قم که بهمن ماه 
با حضور وزیر کشور برگزار شده بود موجب شد وی مدتی را از 
میدان مدیریت دور بماند و حرف و حدیث ها مبنی بر استعفای 
وی تقویت شود تا اینکه این موضوع در دستور کار جلسه صد و 

چهاردهم شورا قرار گرفت.
رئیس شورای اسلامی شهر قم درباره استعفای شهردار قم 
گفت: ما در دوره چهارم با رأی قاطع دلبری را در سمت خود ابقا 
کردیم که در ۱۸ ماه گذشته تعامل بسیار خوبی با شورا داشت. وی 
با اشاره به تعامل خوب شهردار قم با علما و مراجع و محبوبیت وی 
میان مردم اظهار داشت: شهردار قم در این مدت اقدامات بسیار 
خوبی انجام داد و از تمام ظرفیت های فردی و سازمانی به خوبی 

استفاده کرد که جای تشکر دارد.
بیاتی افزود: این شورا و شهرداری زبانزد استان های دیگر بود و 
ما همیشه در جلسات الگوی دیگر استان ها بودیم. وی ادامه داد: 
آقای دلبری چندین مرحله در این مسیر دچار بیماری شد و تحت 

درمان بود و ما هم نگران وی بودیم.
رئیس شورای اسلامی شهر قم افزود: بعد از بیماری که اخیر 

وی که در جلسه شورای اداری دچار عارضه شد...

دوربرگردان انتخاب شهردار 
در شوراي چهارم
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میهمانان ساختمان خیابان 15 خرداد امروز مشخص می شوند

تلاش چهره های خاص 
برای حضور در اتاق قم

هشتمین دوره انتخابات اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی کشور و ششمین دوره در قم در حالی امروز ۱۸ اسفند برگزار خواهد 
شد که رقابت در این دوره از انتخابات با دوره های پیشین قابل مقایسه نبود و شور انتخاباتی از تیترها و روزنامه ها پا فراتر گذاشته و به 
ضیافت های چند صد نفری و تشکیل ائتلاف ها کشیده شد. در انتخابات ششم اتاق بازرگانی قم برخی از کاندیداها با تشکیل ائتلاف به دنبال 
کسب کرسی های این اتاق بودند. در این دوره ائتلاف هایی همچون ائتلاف برای توسعه اقتصاد قم، تشکل فراگیر تولید و تجارت و برخی 

کاندیداها که به صورت مستقل در این دوره از انتخابات حضور پیدا کرده بودند، اعلام موجودیت کردند ...

 ایمان: مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم  از 
پرداخت عیدی کارگران تا اول فروردین ۹۴ خبرداد و گفت: در 
غیر این صورت با کارفرمایان متخلف برخورد قانونی می شود. 

 نصراله بازوند با اشاره به تلاش برای شناسایی دقیق تعاونی های 

استان اظهار داشت: کار شناسایی تعاونی های استان تا فروردین سال 
آینده ادامه دارد که بر اساس آن می توانیم تعاونی های فعال را شناسایی 
کنیم. مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم افزود: برخی از افراد 

تعاونی هایی ثبت کرده اند که پس از مدتی مشخص می شود...

رییس اداره تعاون و امور رفاهی اداره کل آموزش و پرورش استان خبر داد:

 ثبت نام اینترنتی متقاضیان اسکان در مدارس قم

ذاکری: در این دوره برخلاف دوره های گذشته بی طرفی خود را ثابت کرده ایم

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان:

عیدی کارگران قمی 
تا پایان سال باید پرداخت شود

7

7

اکبر عبدی مجری برنامه آمریکایی!

جانشین فرماندهي انتظامي استان در آستانه چهارشنبه آخر سال هشدار داد:

برخورد قاطع پليس قم با برهم زنندگان نظم و امنيت

8

8

2 8

7

اسلام به 
روشنفکر دینی 
نشاط می بخشد

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

2

ایمان: دادستان گنجی پیشنهاد کرد که کمیته ۳ نفر با حضور نماینده دادستانی، فرمانداری و اوقاف 
مسئول رسیدگی به مشکلات زمین های شهر قائم شود.

با توجه به مشکلات موقوفه بودن بخشی از شهر قائم و با پیگیری های فرماندار قم در خصوص انتقال متولی موقوفه از 
ورثه ادیبی به اداره کل اوقاف و امور خیریه و تبادل تفاهم نامه فی مابین طرفین، جلسه پیگیری حل مشکلات این موقوفه 
با حضور فرماندار قم، دادستان عمومی و انقلاب قم، مدیرکل اوقاف و امور خیریه و اعضای شورای تأمین شهرستان و اهالی 

شهر قائم در حاشیه مراسم عزاداری شهادت حضرت فاطمه )س( مسجد بقیه الله شهر قائم برگزار گردید.
دادستان گنجی در این مراسم طی سخنانی ضمن تشکر از فرماندار قم جهت ورود به موضوع و ایجاد تفاهم نامه بین 

متولی موقوفه و اداره کل اوقاف و امور خیریه و واگذاری امور مربوطه به این موقوفه به اداره کل اوقاف و عمل بر طبق 
قوانین و مقررات وقف، گفت: ازاین پس هیچ یک از اهالی نگران نباشند زیرا در قانون وقف مراعات مستأجر و حقوق موقوفه 
به صورت قانونی است. وی افزود: از این تاریخ تا روز 25 فروردین 9۴ هیچ حکمی برای اجرا پیگیری نمی شود و از روز 25 
فروردین مستاجرین ۳0۸ پلاک وقفی به ترتیب روزانه به اداره اوقاف مراجعه نمایند تا در آنجا با نظارت نماینده دادستانی 

و نماینده فرمانداری پرونده هر یک از افراد تک تک بررسی و تعیین تکلیف شود.
وی تصریح کرد: مابقی ساکنین شهر قائم بدانند که به غیراز ۳0۸ پلاک وقفی تمامی پلاک ها و منازل دیگر همانند 

همه جای شهر قم است و ارتباطی به اوقاف ندارد....

با پیشنهاد دادستان گنجی صورت می گیرد:

تشکيل کميته 3 نفره برای حل مشکل زمين های شهر قائم

در نظر دارد در اجرای ماده 88 قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت مکانهای به شرح جدول ذیل 
را از طریق مزایده به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. 

متقاضیان می توانند از روز دو شنبه مورخ ۹۳/12/18 به مدت ۴ روز تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه 
مورخه ۹۳/12/21 جهت دریافت پاکات به این اداره کل واقع در بلوار امین، جنب ورزشگاه شهید 
رضائیان مراجعه و مدارک تکمیل شده را تا پایان وقت اداری )ساعت 1۴( روز شنبه مورخه ۹۴/1/8 
تحویل این اداره کل نمایند. ضمنا تاریخ بازگشایی پاکات روز شنبه مورخه 1۳۹۴/1/15 ساعت 10 صبح 

در محل این اداره کل می باشد. 

شرایط عمومی شرکت در مزایده:
۱ - داشتن حداقل 25 سال تمام برای اشخاص حقیقی

2 - داشتن مدرک تحصیلی حداقل دیپلم برای اشخاص حقیقی
۳ - دارا بودن کارت پایان خدمت یا معافیت برای متولدین ۱۳۳۸ به بعد

۴ - عدم سوء پیشینه کیفری موثر و تائید صلاحیت های فردی متقاضی از سوی واحد حراست
5 - الزام و اعتقاد به نظام جمهوری اسلامی ایران و قانون اساسی و تابعیت ایران

شرایط اختصاصی شرکت در مزایده:
۱ - داشتن صلاحیت فنی و تخصصی: )داشتن سوابق ورزشی، باشگاههای ورزشی رسمی دارای مجوز، بازنشستگان سازمان تربیت بدنی، فارغ 

التحصیلان رشته تربیت بدنی، تعاونی های فعال ورزشی، هیاتها و فدراسیونهای ورزشی(
2 - داشتن دسته چک معتبر و ارائه گردش کار بانکی ۳ ماهه اخیر حساب شرکت کننده در مزایده.

۳ - پیشنهاد دهنده نباید مشمول قانون منع مداخله کارکنان دولت )اعم از رسمی، پیمانی، قراردادی  و ...( در معاملات دولتی باشد.
۴ - اداره کل ورزش و جوانان در قبول یا رد هر یک از پیشنهادها مختار است.

5 - برنده مزایده باید حداکثر تا 7 روز کاری پس از ابلاغ با سپردن تضمین بانکی حسن اجرای تعهدات معادل 50 درصد قرارداد سالیانه مبادرت 
به انعقاد قرارداد نماید.

6 - ارائه بیمه نامه ورزشکاران و بیمه مکان مورد مزایده جهت انعقاد قرارداد الزامی است.
7 - متقاضیان میتواند حداکثر دو مکان را اجاره نماید.

۸ - اخذ مجوز فعالیت ورزشی از اداره کل ورزش و جوانان استان قم جهت انعقاد قرارداد الزامی است.
9 - در جلسه بازگشایی پاکتها چنانچه مدارک مندرج در پاکت ب کامل نباشد پیشنهاد نامبرده مردود اعلام می گردد.

۱0 - متقاضی شرکت در مزایده ملزم به امضاء کلیه اوراق دریافتی می باشد. در صورت عدم رعایت پیشنهاد ایشان مردود اعلام می گردد ضمنا 
تعداد شرکت  کنندگان در مزایده جهت بازگشایی پاکتها محدودیت ندارد.

۱۱ - لازم به ذکر است مزایده در دو مرحله انجام می شود که ابتدا پاکت الف و ب باز می شود و در صورت داشتن شرایط لازم پاکت ج باز و برنده 
مزایده اعلام می گردد. 

اداره کل ورزش و جوانان استان قم

واحد حقوقی و امور قراردادهای اداره کل ورزش و جوانان استان قم 

آگهی مزایده دو مرحله ای )نوبت اول(

نام سالن
استخر

سالن چند منظوره 
مهر

سالن شماره 2 نارنج 
پردیسان )کونگ فو(

چمن مصنوعی مجموعه 
جوادالائمه )ع(

واقع در کمربندی قم به 
تهران، پشت پمپ بنزین

مکان فوق فاقد انشعاب 
گاز می باشد.

مکان فوق فاقد 
نور و استفاده در شب 

می باشد.

سالن فوق صرفا جهت 
رشته های ژیمناستیک، پرورش 

اندام و رزمی اختصاص دارد و فاقد 
رشته های توپی می باشد. 

واقع در پردیسان 
مجموعه ورزشی نارنج

واقع در نیروگاه
 خیابان جودالائمه )ع(

12/000/000

7/000/000

15/000/000

1۴۴/000/000

8۴/000/000

180/000/000

۳0/000/000

۳0/000/000

50/000/000

قيمت  پایه 
)به ریال(

قيمت  پایه ساليانه 
)به ریال(

مبلغ تضمين شرکت در 
مزایده )به ریال(

توضيحاتآدرس

به استناد مجوز شماره۱۴2۴2 مورخ۱۳9۱/۱۱/0۳شورای محترم اسلامی شهر قم و بند سه نوزدهمین جلسه کمیته تأمین 
منابع مالی مورخ۱۳9۱/۱۱/۱6 در نظر دارد از طریق مزایده عمومی نسبت به پیش فروش سرقفلی واحدهای تجاری مجتمع 

میدان امام خمینی)ره( پرداخت به صورت20درصد نقد و مابقی طی اقساط شش ماهه طبق مشخصات ذیل اقدام نماید.

توضیحات:
۱. بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ، مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده)دربسته( تسلیم گردد.

2. مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل5درصد مبلغ پایه واحد مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد که شرکت کنندگان 
باید به حساب سپرده شماره۳۱000007۸600۸ نزد بانک ملی سمیه به نام سازمان توسعه و عمران واریز و یا به صورت 

اوراق مشارکت و اوراق ضمانت تحویل نمایند.
۳. شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

۴. متقاضیان محترم می توانند جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در مزایده و ارائه پیشنهادات همه 
روزه تا تاریخ ۱۳9۴/0۱/09 به جز ایام تعطیل از ساعت ۸ الی۱۳ به نشانی قم- خیابان معلم – مجتمع ناشران- طبقه پنجم- 

سازمان توسعه وعمران قم مراجعه و یا با تلفن ۳7۸۴0660 الی 6۱ تماس حاصل نمایند.
5. تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان با قید کلمه)قبول است( امضا شود.

6. مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم، تا تاریخ 1۳۹۴/01/0۹ می باشد.
7. محل تسلیم پیشنهادات: قم،خیابان معلم،مجتمع ناشران،طبقه پنجم،سازمان توسعه وعمران،مسئول حراست سازمان.

۸. سازمان توسعه وعمران شهرداری قم در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است.
9. برنده مزایده موظف است ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده نسبت به انجام معامله اقدام نماید. در غیر این صورت 
ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان توسعه و عمران شهرداری قم موضوع مزایده به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم 

قرار گیرد واگذار می گردد.
۱0. کلیه هزینه نقل و انتقال ) عوارض – مالیات و غیره( به عهده برنده مزایده می باشد.

11. هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
۱2. شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مدخله کارکنان دولت)مصوب ۱۳۳7( اقدام نمایند.

۱۳. پیشنهادات رسیده در تاریخ1۳۹۴/01/10ساعت۱0صبح در محل سازمان توسعه و عمران مفتوح و قرائت می گردد.

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت دوم(
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اخبار
 آیت الله هاشمی در جلسه شورای آزاداندیشی دینی:

اسلام به روشنفکر دینی 
نشاط و سرزندگی می بخشد

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام تفکر و تعقل را مهمترین سرمایه  
انسان ها برای رسیدن به جایگاه شایسته  قرآنی ذکر کرد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی در جلسه شورای آزاداندیشی دینی با توجه به تأکید اسلام 
بر ضرورت تحقیق در امور اعتقادی و آزادی فکر و بیان در قرآن گفت: در عصر ارتباطات 
سرعت بالای تحولات و پیشرفت های علمی، فقه و اجتهاد پویا ضرورت امروز جامعه است تا 

آزاداندیشی اسلام را در سطوح مختلف حوزه ها و دانشگاه ها نشان دهد.
وی افزود: اسلام به روشنفکر دینی نشاط و سرزندگی می بخشد و جامعه را از اوضاع 
و احوال از جمله شناخت دردها و آسیب ها، نقادی نسبت به وضع موجود آگاه ساخته و 

انسان ها را از تحجر و خرافه دور نموده و مزین به عقلانیت در فکر و عقل می نماید.
آیت الله هاشمی رفسنجانی خاطر نشان کرد: راهنمایی های الهی، روشنفکر را از لغزش ها 
حفظ کرده و امکان آزادمنشی در تفکر و اندیشه و شجاعت در بیان مشکلات جامعه و 

ترسیم چشم انداز برای آینده را فراهم می کند.
روشنفکران  و  اندیشان  روشن  اگر  افزود:  نظام  رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
دقیق اندیش و موشکاف اسلامی میدان دار نباشند و جریان درخشان و دگرگون آفرین 
روشنفکری دینی به حرکت در نیاید، جریانات انحرافی مانند طالبان، القاعده، بوکوحرام 
و داعش با کمک و حمایت برخی از کشورها به ویژه رژیم اشغالگر قدس  شکل گرفته و 
جوانان را با اسرائیلیات مخدوش و خرافات و پیرایه ها که متأسفانه در روایات ما سابقه دارد، 
جذب خواهند کرد. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تأکید بر اینکه جریان مترقی 
اسلامی را باید به معنای جامعه  خداشناس مبتنی بر عقل دانست، افزود: تفکر و تعقل  

مهمترین سرمایه  انسان ها برای رسیدن به جایگاه شایسته  قرآنی است.
وی تعقل را به عنوان شاخص اصلی شناخت حق از باطل و امری مقبول در جهان ذکر 
کرد و گفت: خرد مبتنی بر منطق و استدلال، تنها سلاحی است که می تواند در مقابل 

خشونت، تندروی و سایر مسایلی که امروز به ناحق مظهر اسلام شده است، قرار گیرد.
به گزارش روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، آیت  الله هاشمی رفسنجانی 
قرآن کریم را مؤثرترین منبع الهی برای هدایت انسان و بازگو کننده معارف ناب مکتب 
اسلام به عنوان تنها وسیله دمیدن روح به کالبد جامعه و امید دادن به نسل جوان اعم از 
شیعه و سنی دانست و گفت: امید دادن به نسل جوان و نوخاسته، بستگی به نگاه روشن به 

دین و آموزه های آن و توجه به شرایط زمانی و مکانی دارد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه افزود: خداوند انسان را عاشق ذات خود 
آفریده که این امر منشأ تکامل و پیشرفت است و هیچ بشری از رسیدن به کمال گریزان 
نبوده و ما می توانیم با کمک گرفتن از قرآن کریم، سنت نبوی و روایات ائمه، عوامل 
روشنفکری دینی را پایه و اساس تربیتی خود قرار داده و انحرافات موجود را از جامعه 
دور سازیم. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به اینکه تمام گزارش های ارائه 
شده در محورهای علم، فرهنگ، تمدن، دانش و فناوری، اخلاق و تربیت و مذاهب، فقه و 
حقوق، توجه به مسایل آزاداندیشی نیاز روز انسان ها است، گفت: مسلمانان باید در زمان 
حال زندگی کرده تا بتوانند با تمام پیچیدگی های مسایل جاری و سیاسی به پرسش های 

روز پاسخ دهند.

وزیر کشور: 

نوروز پرنشاط باید برای مردم رقم بخورد 
وزیر کشور بر لزوم آمادگی استانداران برای ایجاد شرایط با نشاط در ایام نوروز 
برای مردم تاکید کرد و گفت: با ارایه خدمات به مردم، کاهش تلفات و هزینه 
مسافرت های نوروزی باید عیدی پر از شادمانی برای مردم رقم بخورد وهیچ 

خانواده ای دچار گرفتاری نشود. 
به گزارش روز یکشنبه ایمان از پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، عبدالرضا رحمانی 
فضلی در همایش استانداران، افزود: استانداران با رفع ضعف ها، اشکال ها و تقویت نکات 
مثبت و قوت ها خود را برای خدمت به مردم در سال جدید آماده کنند.وزیر کشور با 
یادآوری تاکید رهبر معظم انقلاب در بحث آمایش سرزمین و استفاده از ظرفیت های 
استانی بویژه در برنامه ششم توسعه کشور خاطرنشان کرد: با شناخت قابلیت های هر 
منطقه باید الگوهای عملی برای توسعه استان ها داشته باشیم و این کاملا قابل اجرا است.

رحمانی فضلی در بخش دیگری از سخنان خود با این که انتخاب بازرسان انتخابات از اولین 
اقدامات استان ها برای ورود به روند برگزاری انتخابات آینده مجلس شورای اسلامی است ، 
یادآور شد: باید با آموزش عوامل برگزاری انتخابات در فرمانداری ها زمینه برگزاری مطلوب 
این انتخابات فراهم شود .وی به استانداران سراسر کشور توصیه کرد: اقدامات خود را در 
تمام زمینه ها اطلاع رسانی کنند و برای انعکاس فعالیت ها با رسانه های جمعی تعامل 

سازنده داشته باشند. 

قائم مقام وزیر کشور:

مدیرانی که با دولت همسو نباشند
تغییر می کنند

قائم مقام و سخنگوی وزارت کشور گفت: درصد کمی از افرادی که در وزارت 
کشور دولت یازدهم در مناصب سیاسی انتخاب شده اند با گفتمان دولت همسو 

نیستند .
 حسینعلی امیری در حاشیه همایش معاونان سیاسی، اجتماعی، فرهنگی استانداران 
کشور در جمع خبرنگاران افزود: با این حال، عملکرد این عده هم رضایت بخش بوده و تا 
امروز توانسته اند مطالبات مورد نظر دولت یازدهم را محقق کنند. در بخش وزارت کشور 
سعی کرده ایم تا هر کس که در مناصب سیاسی از جمله استانداری ها، فرمانداری ها و 
بخشداری ها مشغول به کار می شود با مولفه های دولت تطابق داشته باشد. سخنگوی 
وزارت کشور با اشاره به سخنان رییس جمهوری مبنی بر اختلاف نظر یکسری افراد در 
مناصب سیاسی با دولت ، تاکید کرد: فرمایشات رییس جمهوری برای ما لازم الاجرا است 
و به طور حتم در این زمینه اقدامات لازم را انجام خواهیم داد و نسبت به تغییر کسانی 
که با نظرات و اعتقادات سیاسی دولت همسو نیستند اقدام خواهیم کرد. امیری همچنین 
خاطرنشان کرد: از زمان حضور رحمانی فضلی در وزارت کشو از ۴۳0 فرماندار سراسر 
کشور، بخشی در زمان حضور میرولد در معاونت سیاسی انتخاب شدند و ۱۳0 نفر در زمان 
حضور بنده به عنوان سرپرست در این معاونت معرفی شدند. وی ادامه داد: در حال حاضر 
معرفی ۳5 نفر از فرمانداران باقی مانده است که معاون سیاسی فعلی باید درباره آنها تصمیم 
بگیرد تا فرایند انتخاب فرمانداران در وزارت کشور بسته شود. قائم مقام وزیر کشور تاکید 
کرد: فرمانداران باید گفتمان دولت را قبول داشته باشند و نسبت به موضوعاتی که از سوی 

رییس جمهور مطرح می شود دستورات لازم را اجرایی کنند.

حضرت آیت الله خامنه ای، از دست 
اندازی افراد سودجو به جنگل ها و منابع 
ابراز  طبیعی بخصوص در شمال کشور 
تأسف شدید کردند و افزودند: دستگاه 
به  تعدی  با  قاطعانه  باید  مسوول  های 
جنگل ها به هر بهانه ای اعم از هتل سازی 
و جذب گردشگر و ساخت حوزه علمیه 
و برخی توجیهاتِ به ظاهر قابل قبول ، 

مقابله کنند. 
دیدار  در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
مسوولان و دست اندرکاران منابع طبیعی و 
حفظ محیط زیست، حل مسایل و مشکلات 
زیست محیطی همچون آلودگی هوا، پدیده 
ریزگردها و دست اندازی به جنگل ها و مراتع 
و فضاهای سبز را نیازمند برنامه ریزی، تدبیر، 

پیگیری مستمر و جدی و قاطعیت دستگاههای مرتبط 
دانستند.

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای صبح دیروز )یکشنبه( 
در این دیدار تأکید کردند: حفظ محیط زیست یک وظیفه 
حاکمیتی است که باید با تهیه سند ملی محیط زیست و 
پیوست زیست محیطی برای همه طرح های عمرانی و 
صنعتی و همچنین جرم انگاری تخریب محیط زیست، به 
این وظیفه بسیار مهم، عمل شود.ایشان با اشاره به دیدگاه 
اسلام در خصوص اهمیت حفظ زمین و ثروت های عمومی 
کره خاکی گفتند: اسلام و ادیان الهی همواره بر لزوم احساس 
مسوولیت انسان در قبال طبیعت و حفظ تعادل میان انسان 
و طبیعت تأکید کرده اند زیرا عامل اصلی بروز مشکلات 
زیست محیطی بر هم خوردن این تعادل است.رهبر انقلاب 
اسلامی، چالش زیست محیطی را چالشی فراگیر در سراسر 
جهان برشمردند و با اشاره به آثار بلندمدت مسائل زیست 

محیطی، خاطرنشان کردند: تجربه های کشورهای مختلف 
نشان می دهد بسیاری از مشکلات محیط زیستی قابل 
پیشگیری و دارای راه حل هستند.حضرت آیت الله خامنه 
ای به عنوان نمونه به موضوع آلودگی هوا در کلان شهرها و 
پدیده ریزگردها اشاره و تأکید کردند: این مشکلات، با صبر 
و حوصله و تدبیر و پیگیری لازم، قابل حل هستند.ایشان 
افزودند: مساله محیط زیست، مساله این دولت یا آن دولت، 
مساله این شخص یا آن شخص و مساله این جریان و یا 
آن جریان نیست بلکه موضوعی کشوری و ملی است که 
باید برای حل مشکلات مرتبط با آن، همه دست به دست 
یکدیگر دهند.رهبر انقلاب اسلامی، هوا، آب و خاک را سه 
عنصر اصلی در محیط زیست برشمردند و گفتند: برای حل 
مسایلی همچون آلودگی هوا در کلان شهرها، و پدیده گرد 
و غبار و همچنین کمبود آب و فرسایش خاک، بیشتر از 
تبلیغات، باید کار و تلاش جدی و پیگیری مستمر انجام داد.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به جنگل ها و مراتع به 
عنوان ریه های تنفسی شهرها و عوامل نگهدارنده خاک، از 

دست اندازی افراد سودجو به جنگل ها و منابع 
طبیعی بخصوص در شمال کشور ابراز تأسف 
شدید کردند و افزودند: دستگاه های مسوول 
باید قاطعانه با تعدی به جنگل ها به هر بهانه 
ای اعم از هتل سازی و جذب گردشگر و 
ساخت حوزه علمیه و برخی توجیهاتِ به 

ظاهر قابل قبول ، مقابله کنند.
زمین خواری و اخیراً کوه خواری

 رنج آور و اسفبار است
 ایشان، پدیده زمین خواری و اخیراً کوه 
خواری و ساخت و ساز در ارتفاعات را از دیگر 
مسائل رنج آور و اسف بار دانستند و تأکید 
کردند: باید در قانون، اینگونه اقدامات جرم 
تلقی شوند و افراد سوءاستفاده کننده بی 
هیچ اغماضی مورد تعقیب قضایی قرار گیرند 
و اگر در دستگاهها نیز کوتاهی انجام گیرد، باید با عوامل 
این کوتاهی هم بشدت برخورد شود.رهبر انقلاب اسلامی 
با تأکید بر اینکه حفظ محیط زیست یک وظیفه حاکمیتی 
است، افزودند: تهیه سند ملی برای محیط زیست، پیوست 
محیط زیستی برای همه طرح های عمرانی، صنعتی و 
تجاری، پالایش و بازنگری قوانین برای جرم انگاری تخریب 
محیط زیست، و تقویت نظارت های بی اغماض از مهمترین 
راهکارها برای حفظ محیط زیست و مقابله با سود جویان 
و قانون شکنان است.حضرت آیت الله خامنه ای، نقش 
آفرینی مردم برای حفظ محیط زیست و فرهنگ سازی 
در جامعه بوسیله رسانه ملی را مهم ارزیابی و خاطرنشان 
کردند: مطالبی که باید بیان شوند، امروز گفته شد و از 
این پس مردم باید قضاوت کنند که کدام دستگاهها به 
وظیفه خود برای حفظ محیط زیست عمل می کنند و 
کدام دستگاهها برای حفظ محیط زیست، تلاش و اقدام 

لازم را انجام نمی دهند.

گفت:  اتمی  انرژی  سازمان  رییس 
آژانس بین المللی انرژی اتمی 18 سوال 
مطرح کرده بود که به همه آن ها پاسخ 

داده ایم. 
در  صالحی  علی اکبر  ایسنا،  گزارش  به 
مصاحبه با خبرگزاری صدا و سیما افزود: آنان 
می گویند این پاسخ ها کافی نیست در حالی 
که این برداشتی یک طرفه است زیرا ما هر 
پاسخی بدهیم طرف مقابل ممکن است بگوید 

کافی نیست. 
وی اضافه کرد: آنان ۱۸ سوال مطرح کردند 
که ما پاسخ دادیم و به دو سوال آخر هم پاسخ 
داده شده است اما آنان می گویند کافی نیست 
خوشبختانه قدم هایی برداشته شده است که 

درباره آن دو سوال هم به جمع بندی مورد نظر برسیم. 
یوکیا آمانو، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی هفته 
گذشته در نشست فصلی شورای حکام این نهاد بار دیگر در 
گزارشی دوپهلو ضمن تاکید بر پایبندی ایران به توافق ژنو 
مدعی شد که تهران هنوز به برخی سوالات پاسخ نداده است. 
معاون رییس جمهور گفت: بنده از ابتدای دولت یازدهم 
که دوباره مسوولیت سازمان انرژی اتمی را برعهده گرفتم 
همه تلاشم این بوده است که بهترین رابطه را با آژانس برقرار 
کنم و آمادگی خود را برای همکاری های وسیع تر از آن چه 
به آن مقیدیم اعلام کردم تا با شفاف سازی بیش تر، راه را 

هموارتر کنیم و بهانه ها را از آنان بگیریم. 
نخستین مجتمع  اتمی گفت:  انرژی  رییس سازمان 
سوخت نیروگاه اتمی بوشهر20 فروردین آینده به نمایش 

گذاشته می شود. 

صالحی افزود: این مجتمع نخستین مجتمع سوخت 
است که در کشورمان تولید شده و بسیار افتخارآفرین است. 
او هم چنین با اشاره به توافق نامه ایران و روسیه برای 
بوشهر گفت:  در  مگاواتی  هزار  اتمی  نیروگاه  دو  ساخت 
ساخت این دو نیروگاه حدود ۱0 سال طول می کشد به 
نحوی که ساخت نخستین نیروگاه ۸ سال زمان می برد و 

ساخت دیگری 2 سال پس از آن آغاز خواهد شد. 
صالحی افزود: علت این فاصله دو سال میان آغاز ساخت 
دو نیروگاه هسته ای این است که می خواهیم در انتقال 
فن آوری، زمان لازم را برای ایجاد ظرفیت در صنعت داخلی 
درنظر بگیریم به نحوی که در این فاصله ظرفیت سازی کنیم 

و مشارکت خود را در نیروگاه بعدی افزایش دهیم. 
وی گفت: اقدامات اولیه برای ساخت این نیروگاه در سال 
9۴ در قالب طراحی های مفهومی انجام شده است و دوباره 

طراحی نیروگاه را مرور می کنیم. 
معاون رییس جمهور افزود: چند ماه پیش 
عملیات اجرایی ساخت کمپ ویژه ساخت این 
نیروگاه ها در بوشهر با حضور اینجانب آغاز 
شد و شهرک بزرگی در سایت نیروگاه اتمی 
بوشهر در حال ساخت است شهرکی که در 
اوج ساخت این نیروگاه ۱0 تا ۱۳ هزار نیروی 

کار در آن مستقر خواهند شد. 
رییس سازمان انرژی اتمی گفت: معاون 
این سازمان در یکی دو روز آینده به مسکو 
سفر می کند تا پیرو موافقت نامه ساخت این 
نیروگاهها مقدمات امضای قرارداد ساخت آن 
میان شرکت تولید و توسعه از طرف جمهوری 
اسلامی ایران و شرکت همتای آن در روسیه 

فراهم شود. 
صالحی افزود: غیر از این موافقت نامه، تفاهم نامه ای با 
نیروگاه مبادله کرده ایم که  تامین سوخت  برای  روس ها 
براساس آن روس ها موافقت اولیه خود را برای تولید سوخت 

نیروگاه بوشهر اعلام کرده اند. 
را در سال ۱995  وی اضافه کرد: ما موافقت نامه ای 
با روس ها مبادله کرده ایم که در آن آمادگی شان را اعلام 
کرده اند اگر ایران سالانه چهار مجتمع سوخت و در ۱0 
سال حداکثر 26 مجتمع سوخت چه خودش و چه با کمک 
دیگران بسازد آن را ارزیابی کنند و در صورتی که از نظر فنی 
مشکلی از نظر جاگذاری در قلب راکتور نداشت جاگذاری 
کنند. صالحی ابرازامیدواری کرد: پیرو آن موافقت نامه و نیز 
تفاهم نامه ای که اخیرا امضا کرده ایم روس ها با ما در این 

عرصه جدی تر وارد همکاری شوند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بر ضرورت 
تحول در اقتصاد ایران بخصوص در نهادهای بخش 

خصوصی همچون اتاق بازرگانی تاکید کرد. 
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در دیدار انجمن مدیران 
و متخصصین صنعتی و اقتصادی ایران و گروه تحول خواهان 
اتاق بازرگانی تهران، گفت:بزرگانی را می شناسم که عملکرد 
برجسته و درخشانی در بخش دولتی داشتند و زمانیکه به 
بخش خصوصی وارد شدند جزء کارآفرینان موفق محسوب 
شدند. رمز موفیت آنها نگاه درازمدت، برخورداری از روحیه 

کار جمعی و بهره گیری از نظرات نخبگان است. 
وی با اشاره به عملکرد اتاق بازرگانی در ادوار مختلف 

تصریح کرد: متاسفانه در مقطعی اتاق بازرگانی در خدمت 
یک جریان خاص و برای یک هدف خاص فعالیت می کرد و 

این نگاه لطماتی به اقتصاد ایران وارد کرد. 
یادآوری  با  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو  این 
نگاه تمرکزگرا که در دهه 60 بر اقتصاد ایران حاکم بود، 
خاطرنشان کرد: در دولت اصلاحات گام های موثری در 
حاکمیت بخش خصوصی در اقتصاد ایران برداشته شد و در 
این راستا سیاست کلی اصل ۴۴ موتور محرکه برای تقویت 

بخش خصوصی است. 
وی با تاکید بر ضرورت تقویت تشکل های مردمی گفت: 
در انتخابات اتاق بازرگانی تشکل های مردم نهاد فعالیت های 

خوبی تاکنون انجام داده اند و در انتخابات مجلس آینده نیز 
تشکل های مردمی حرف آخر را می زنند. 

عارف با بیان اینکه درجهت گیری بخش های مختلف 
نظام »مردم« محور اصلی هستند گفت: اگر بخواهیم اقتصاد 
متکی به نفت نباشد هیچ راهی جز تقویت بخش خصوصی 

نداریم. 
وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران جایگاه ویژه ای 
در منطقه داشته و این جایگاه بخصوص در زمینه اقتصادی 
باید ارتقا یابد، تاکید کرد: تحول در اقتصاد ایران یک ضرورت 
است و در این بین نهادهایی همچون اتاق بازرگانی می تواند 

نفش موثری در تحول اقتصادی کشورمان ایفا کند. 

 معاونت سیاسی وزارت کشور گفت: باید امکانات 
لازم برای برگزاری انتخابات را فراهم کنیم تا مردم 

براحتی بتوانند رای خود را به صندوق ها بیاندازند
معاونان  همایش  حاشیه  در  مقیمی  محمدحسین 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری های سراسر کشور در 
جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی در مورد شفاف سازی 
منابع مالی کاندیدا ها در اتنخابات آتی گفت: ما دیروز نشستی 
را با حضور وزیر کشور و استانداران برگزار کردیم و در این 
نشست یکی از مباحثی مطرح شد، بحث سفر ها و مسافران 
نوروزی و آمادگی های لازم برای آن بود که توسط معاونت 

عمرانی وزارت کشور پیگیری می شود.
معاونت سیاسی وزارت کشور در ادامه در تشریح مسایل 
پرداخته شده در نشست معاونان سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری های سراسر کشور گفت: این معاونان می توانند 
نقش مهمی را در زمینه اجرای برنامه های دولت داشته 
باشند، بنابراین لازم بود در چنین نشستی سیاست های 
دولت یک بار دیگر تبیین و بازگو شود تا مسایلی که در 
آینده از سوی معاونان استانداری ها قرار است دنبال شود، 

روشن تر شود.
این مقام مسئول در وزارت کشور افزود: یکی از مهم ترین 
مواردی که در این نشست به آن اشاره شد، این بود که برای 
اینکه سیاست های دولت به خوبی در استان ها اجرایی شود، 
باید در انتخاب همکاران در شهرستان ها و بخش ها به گونه ای 
عمل شود که مسئولان مسوولیت پذیر، پاسخگو و پاکدست 
در  پست  گرفتن  برای  را  لازم  شایستگی های  و  باشند 

استانداری ها داشته باشند تا بتوانیم برنامه های دولت 
و تدبیر امید را در شرایط خاص اقتصادی که پیش رو 

داریم به پیش بریم.
وی همچنین با تاکید بر اینکه کارگزاران دولت 
در بخش های مختلف با چنین جلساتی بهتر می تواند 

وظایف خود را ایفا کنند،گفت: همانطور که اشاره شد انتخاب 
کارگزاران برای ما از اهمیت ویژه ای برخوردار است و بحث 
دیگر که در این زمینه مطرح است بحث آموزش است و 
این افراد باید همیشه به روز باشند و مسایل منطقه خود 
را به خوبی شناسایی کند و برایش راه حل مناسب داشته 
باشند، چرا که هر فرماندار در هر شهرستان رییس ۳5 یا 
۴0 کارگروه، شورا و کمیته است که این کارگروه ها و شورا ها 
تصمیم گیری های اساسی شهرستان ها را می گیرند، بنابراین 
برای اینکه مشکلات شهرستان ها حل بشود فرمانداران باید 
بتوانند تصمیم گیری های اساسی را در شهرستان ها به عمل 

آورند.
مقیمی در ادامه افزود: با توجه به نزدیک شدن به انتخابات 
مجلس شورای اسلامی در سال آینده که در هفتم اسفندماه 
برگزار خواهد شد و همچنین انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری و میان دوره ای شورا ها، ما در این همایش بحث 
طولانی در مورد انتخابات و مسایل مبتلابه آن داشتیم و 
مسئولیت هایی مسوولان استانی برعهده دارند، مورد بررسی 
قرار گرفت و همین طور از این مسئولان خواسته شد همچنان 
که به مرور به انتخابات نزدیک می شویم، دقت کنیم که از 

اموال دولت له یا علیه کسی استفاده نشود.

وی در تشریح بیشتر چگونگی تمهیدات معاونت سیاسی 
وزارت کشور برای انتخابات آینده گفت: باید تلاش کنیم 
عرصه برای حضور هر کسی که فکر می کند می تواند در 
عرصه انتخابات مفید ظاهر شود، باز شود و شرایط را برای 

حضور هر کاندیداتوری که آمادگی دارد، مهیا کنیم.
مقیمی در ادامه تصریح کرد: باید امکانات و لوازمی را که 
برای روز برگزاری انتخابات لازم است، فراهم کنیم تا مردم 
به راحتی بتوانند رای خودرا به صندوق ها بیاندازند و حضور 

حداکثر مردم پای صندوق های رای را رقم بزنیم.
سوال  به  پاسخ  در  همچنین  مسئول  مقام  این 
خبرنگاری که شائبه های حضور انتخاباتی برخی مسئولان 
دولتی در انتخابات را یادآور شد، گفت:  همانطوری که به 
آن اشاره شد امکاناتی که از طریق دولت به افراد داده 
می شود، در انتخابات نباید له یا علیه کسی استفاده شود 
و در این میان هر کس که باشد نباید از امکانات دولتی 
دارای  و  دارند  حزب  که  آنهایی  اما  کنند  سوءاستفاده 
تشکیلات حزبی هستند، خارج از فضای دولت و امکانات 
دولتی از منابع حزبی خود می توانند استفاده کنند و منع 

قانونی در این زمینه وجود ندارد.
مقیمی همچنین در ادامه در پاسخ به این سوال که آیا 
امسال از نظر برگزاری انتخابات با سال های دیگر تفاوت دارد 

یا خیر، یادآور شد: انتخابات در جمهوری اسلامی برای اساس 
قانون اساسی برگزار می شود و ما تمام تلاش مان این است که 

در چارچوب قوانین مصوب مجلس شورای اسلامی 
و قوانینی که در زمینه انتخابات وجود دارد، انتخابات 
را برگزار کنیم و در انتخابات قبلی نیز حتما تلاش 
دولت این بوده که انتخابات را اینگونه برگزار کنند. 
ما نیز امیدواریم در انتخابات پیش رو به گونه ای 
عمل کنیم که همه کسانی که علاقمند هستند، وارد عرصه 
انتخابات شوند. قانون به آنها این اجازه را داده است بتوانند 
در انتخابات حضور یابند، لذا ما باید امکاناتی فراهم کنیم تا 
همه آنهایی که می توانند رای بدهند، رایشان را درصندوق 

بیاندازند.
عنوان  به  ما  گفت:  کشور  وزارت  سیاسی  معاونت 
وزارت کشور مجری برگزاری انتخابات هستیم و قانون 
تمامی این موارد را پیش بینی کرده است و ما با کسانی 
که از پول های کثیف استفاده کنند، برخوردهای لازم را 
می کنیم و تاکید وزارت کشور این بود که ما مراقب باشیم 
که این پول ها وارد انتخابات نشوند و دستگاه قضایی نیز 
این  از شناسایی مسیر  را پس  برخوردهای لازم  حتما 

پول ها خواهد کرد.
وی خطاب به معاونان حاضر در نشست، گفت: در حوزه 
سیاسی باید تلاش داشته باشیم تا در عرصه انتخابات که در 
سال آینده برگزار خواهد شد نشاط سیاسی در کشور افزایش 
یابد و احزاب ، گروه ها و دستجات شناسنامه دار سیاسی که 
طبق قانون می توانند در عرصه انتخابات فعالیت کنند، همگی 

بتوانند به صورت مساوی از امکانات بهره گیرند .
سیاسی  نشاط  افزایش  برای  افزود:  ادامه  در  مقیمی 

سیاسی  کل  اداره  سیاسی،  معاونت  حوزه  انتخابات،  در 
برای  را  خود  باید  بخشداران  و  فرمانداران  استانداری ها، 
و  رهبری  خبرگان  اسلامی،  شورای  مجلس  انتخابات 
میان دوره شوراهای روستایی و شهری مهیا کند و آمادگی 
و آموزش های لازم را به بخش های تابعه خود برای برگزاری 

هر چه بهتر انتخابات بدهند .
این مقام مسئول در ادامه با تاکید بر ضرورت تکمیل عزل 
و نصب  فرمانداران و بخشداران در استان های کشور، تصریح 
کرد: در استان هایی که بخش های جزیی از کارشان در مورد 
عزل و نصب های فرمانداران و بخشداران مانده، باید تلاش 
شود تا با توجه به نزدیکی انتخابات پیش رو این مساله به 

پایان برسد .
وی همچنین در ادامه با تاکید بر لزوم عملکرد صحیح 
استانداری ها در عرصه انتخابات پیش رو افزود: ما باید به 
گونه ای عمل کنیم که همه کسانی که در خودشان آمادگی 
برای داوطلبی انتخابات می بینند، صحنه برایشان باز باشد و 
همچنین باید تمام توان خود را بکار گیریم تا در روز اخذ 
رای مردم به راحتی بتوانند رای خود را به پای صندوق های 

رای بیاندازند.
همه  شد:  یادآور  مجددا  پایان  در  همچنین  مقیمی 
مسئولان باید تلاش خود را به کار بگیرد که هیچ کس در 
انتخابات آتی از امکانات دولتی، تریبون ها و اموال عمومی له 
یا علیه کسی استفاده نکند و شرایطی  را فراهم کنیم که 
انتخابات باعث همگرایی مردم و افزایش اقتدار عمومی برای 

جمهوری اسلامی باشد.

محمدرضا عارف:

 راهی جز تقویت بخش خصوصی نداریم 

 مقیمی در همایش معاونان استانداری ها خبر داد:

برخورد با استفاده کنندگان از پول های کثیف در انتخابات 

رییس سازمان انرژی اتمی: 

برداشت آژانس درباره کافی  نبودن پاسخ های ایران، یک طرفه است 

رهبر معظم انقلاب: 

زمين خواران بی اغماض تعقيب قضایی شوند

یکی از اعضای جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم با بیان اینکه جریان سازی های 
آسیب  خبرگان  مجلس  به  رسانه ای 
هیئت  انتخاب  نباید  گفت:  می رساند، 
رئیسه این مجلس را با عینک جناحی 

دید و به آن خط و ربط سیاسی داد. 
به گزارش ایمان  به نقل از مرکز خبر حوزه، 
آیت الله سیدمحمد غروی با اشاره به جایگاه 
و شأنیت مجلس خبرگان رهبری، از ایجاد 
خط خبری در برخی  رسانه ها برای انتخاب 
رئیس این مجلس انتقاد کرد و گفت: اجرای 
سیاست مجلس خبرگان بر عهده اعضای آن 
بوده و خود این عزیزان بهتر توجه دارند چه 
شخصیتی برای ریاست این مجلس مناسب تر 

است.وی ادامه داد: خط و سلیقه سیاسی در انتخاب اعضای مجلس خبرگان رهبری راهی 
نداشته و آنان بر اساس مصالح مجلس، تصمیم گیری خواهند کرد.

عضو شورای عالی حوزه تأکید کرد: نباید 
این انتخابات را با عینک جناحی دید و به آن 
خط و ربط سیاسی داد.آیت الله غروی ابراز 
داشت: مجلس خبرگان رهبری متشکل از 
بزرگان بوده و اشخاص شاخصی  هستند و 
طبیعتا توجه به این جایگاه داشته و انتخاب 
درستی خواهند داشت.این استاد حوزه افزود: 
جریان سازی های رسانه ای به مجلس خبرگان 
آسیب رسانده و جایگاه آن را متزلزل می کند و 
در این نوع برخوردها، تلقی عموم را به مسیری 
و  جناحی  مسائل  که  کرد  خواهد  هدایت 
بازی های سیاسی در این مجلس راه داشته و 
شأنیت آن را پایین خواهد آورد.عضو شورای 
عالی حوزه در پایان تصریح کرد: انتخاب رئیس 
مجلس خبرگان رهبری بر اساس چارچوب انجام و اعضا جایگاه ها را سنجیده و به شخصیت 

شایسته رأی خواهند داد.

آیت الله سیدمحمد غروی :

نباید انتخاب هیئت رئیسه مجلس خبرگان  را با عینک جناحی دید 

سرمقاله

اخبار استان

دوربرگردان انتخاب شهردار 
در شوراي چهارم

روز گذشته بالاخره استعفای شهردار قم مورد پذیرش 
شورا قرار گرفت و دلبری رسما از سمت شهرداری قم 
در  زیادی  های  و حدیث  البته حرف  کرد.  خداحافظی 

خصوص استعفای شهردار قم در محافل سیاسی و عمومی قم مطرح است که در این 
نوشتار قصد نداریم به آن بپردازیم. قم در سه دوره شوراي شهر در انتخاب شهردار با پستي 
و بلندي هاي زیادي مواجه بوده و تغییر مدیریت شهري یکي از آفت هاي عدم توسعه 
هماهنگ در بخش هاي مدیریت شهري قم بوده است. عمدتا عمر شهرداران بیش از سه 
سال نبوده و به یک دوره کامل نمي رسیده و این برنامه ریزي ها را با نوساناتي مواجه کرده 
که اثرات آن در عقب ماندگي توسعه شهري قم نمایان است. هر چند هر کدام از شهرداران 
تمام سعي خود را به کار گرفته اند تا عملکرد خوبي از خود به جاي بگذارند و هر کدام در 
این سه دوره عملکردهاي مثبت خوبي هم داشته اند؛ اما این عملکردها در اندازه و جایگاه 
شهر بین المللي قم نبوده است و حتي در اندازه یک کلانشهر! مهمترین دلیل اعضای 
شورای چهارم برای ابقاء دلبری ثبات مدیریت شهری بود، اما با استعفای دلبری در فاصله 
یکسال از انتخاب، باعث شد که همچنان قم از بی ثباتی در مدیریت شهری لطمه بخورد. 
به هر صورت شهردار استعفا داده است و شورا برای بار دیگر در معرض یک آزمون بزرگ 
قرار گرفته است و مي طلبد با دقت نظر این وظیفه مهم انجام شود و دیگر فرصت آزمون و 

خطا در این زمینه پذیرفتني نیست.
هر چند که معتقدیم شوراي خوب،  شهردار خوب را انتخاب مي کند و اگر با اغماض 
بپذیریم در نگاه اول شوراي چهارم یک ترکیب نسبتا نزدیکي به وظایف اصلي شورا 
دارد، لذا شهردار خوب و مطلوب قم را باید برگزیند و در این زمینه مسائل سیاسي را در 
تصمیم گیري هاي شهري دخیل نکند. چه آنکه قم از این منظر آسیب هاي جدي دیده 
است. مشورت و توصیه گرفتن از بزرگان قم مي تواند اعضاي شورا را به سمتي رهنمون کند 

که خروجي آن شهردار موفقي باشد.  
شورای چهارم یکبار تجربه انتخاب شهردار را دارد. شورای شهر باید خود را در یک 
مسیري قرار دهد که ملاک توسعه قم متناسب با شان و جایگاه آن و با توجه به منویات 
مقام معظم رهبري باشد. شهردار   باید   کسی   باشد   که   هدف   مدیریت   شهری   را   توسعه   بداند،  
 توسعه   با   مشارکت   مردم   امکان پذیر   خواهد   بود   و   توسعه   با   آگاهی   و   دانایی   مردم   نسبت   به 

حقوق   شان   و   تکالیف   شان   در   قبال   ادارة   امور   شهر   محقق   می   شود . 
شهردار   منتخب   شورا   مي بایست به   مدیریت   شهروندمحور   باور   داشته   باشد   و   سازمان  
 ادارة شهرداری   را   با   این   باور   ساماندهی   کند  . بنابراین   باید   بتواند   به   سهولت   با   مردم   ارتباط  
 برقرار   کند   و نه   به   گونه ای   عوام   فریبانه  . مي بایست   با   سازماندهی   مناسب،   امکان   آگاهی   از  
 نظریات   و   دیدگاه   های واقعی   مردم   فراهم   گردد   و   شهر   در   چارچوب   خواسته   های   مردم  
 مدیریت   شود.  به   خاطر   آنکه   شهر   ما   توان   مدیریت   آزمون   و   خطا   را   ندارد   و   همچنین   گرفتار  
 کمبود   منابع   مالي   است،   براي   تبدیل   نهاد  شورا به   نهادي   کارآمد،   مي بایست   شوراها   در  
 انتخاب   شهردار   به   مؤلفه   ها   و شاخص   هایي   از   این   دست   توجه   کنند: تخصص؛   حُسن  
 شهرت؛   داشتن قدرت   تعامل   با   شورا،   مردم   و   دولت؛   مشارکت   پذیري؛   تسلط   بر   قانون 
شهرداري   ها،   شوراها   و   آیین نامه هاي   شهرداري   ها   و   سازمان   هاي   وابسته؛ توان   ایجاد  
 هماهنگي   بین   نهادها   و   سازمان   هاي   نقش   آفرین   در   شهر؛ توان   جذب   منابع   مالي   و   فعال  

 کردن   منابع   مالي   براي   شهرداري و بومي بودن هم جزو ملاک ها قرار گیرد . 
فقط   شوراي   خوب   است   که   مي تواند   شهردار   خوب   انتخاب   کند،   و شوراي   خوب   نیز   در  

 بستر   سیاسي   فرهنگي   شفاف   شکل   مي گیرد .
 شورا   لازم   است   ضمن   توجه   به   موارد   مطرح   شده   در   مورد   ویژگي   هاي علمي،   اجرایي  
 و   فردي   شهردار   خوب،   در   انتخاب   شهردار   بکوشد   تا ضمن   پاسخ   به   مطالبات   مردم   از  
 شهرداری،   به   برنامه   شهردار   هم   توجه کند   و   در   صورت   امکان   شهردار   را   با   توجه   به   برنامه اش  

 برگزیند  .
در محافل عمومي و سیاسي قم از افراد مختلفي براي تصدي پست شهرداري قم 
نام برده مي شود. در گوشه و کنار شهر هر از چند گاهي اسامي مطرح مي شود. در میان 
اعضاي شوراي شهر افراد بومي که داراي شناخت کافي نسبت به مسائل شهرداري باشند 
کم نیستند، لذا در این دوره به رغم آنکه تعداد اعضاء افزایش پیدا کرده؛ اما این افراد قدرت 
اغنایي بالایي دارند و مي توانند دیگر ا عضا را ترغیب به انتخاب شهرداري کنند که داراي 
سابقه شهرداري و نیز توانمندي در ارائه خدمات شهري و توسعه عمران و آباداني شهر 

قم است.

با پیشنهاد دادستان گنجی صورت می گیرد:

تشکیل کمیته ۳ نفره 
برای حل مشکل زمین های شهر قائم

ایمان: دادستان گنجی پیشنهاد کرد که کمیته ۳ نفر با حضور نماینده دادستانی، 
فرمانداری و اوقاف مسئول رسیدگی به مشکلات زمین های شهر قائم شود.

به گزارش ایمان به نقل از روابط عمومی فرمانداری، با توجه به مشکلات موقوفه بودن 
بخشی از شهر قائم و با پیگیری های فرماندار قم در خصوص انتقال متولی موقوفه از ورثه 
ادیبی به اداره کل اوقاف و امور خیریه و تبادل تفاهم نامه فی مابین طرفین، جلسه پیگیری حل 
مشکلات این موقوفه با حضور فرماندار قم، دادستان عمومی و انقلاب قم، مدیرکل اوقاف و امور 
خیریه و اعضای شورای تأمین شهرستان و اهالی شهر قائم در حاشیه مراسم عزاداری شهادت 

حضرت فاطمه )س( مسجد بقیه الله شهر قائم برگزار گردید.
دادستان گنجی در این مراسم طی سخنانی ضمن تشکر از فرماندار قم جهت ورود به 
موضوع و ایجاد تفاهم نامه بین متولی موقوفه و اداره کل اوقاف و امور خیریه و واگذاری امور 
مربوطه به این موقوفه به اداره کل اوقاف و عمل بر طبق قوانین و مقررات وقف، گفت: ازاین پس 
هیچ یک از اهالی نگران نباشند زیرا در قانون وقف مراعات مستأجر و حقوق موقوفه به صورت 
قانونی است. وی افزود: از این تاریخ تا روز 25 فروردین 9۴ هیچ حکمی برای اجرا پیگیری 
نمی شود و از روز 25 فروردین مستاجرین ۳0۸ پلاک وقفی به ترتیب روزانه به اداره اوقاف 
مراجعه نمایند تا در آنجا با نظارت نماینده دادستانی و نماینده فرمانداری پرونده هر یک از افراد 

تک تک بررسی و تعیین تکلیف شود.
وی تصریح کرد: مابقی ساکنین شهر قائم بدانند که به غیراز ۳0۸ پلاک وقفی تمامی 

پلاک ها و منازل دیگر همانند همه جای شهر قم است و ارتباطی به اوقاف ندارد.
حجت الاسلام حسینی مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان نیز طی سخنان کوتاهی 
آمادگی این اداره کل را برای رسیدگی به پرونده های ۳0۸ پلاک وقفی برابر قانون و مقررات 

وقف و در قالب کمیته سه نفره اعلام داشت.
رضا سیار فرماندار قم ضمن تشکر از حضور دادستان و اعضای شورای تأمین شهرستان در 
حمایت از پیشنهاد دادستان گفت: آمادگی داریم تا برای تمامی ۳0۸ پلاک وقفی در تعیین 
تکلیف آن با اعزام نماینده اقدام نمائیم و از مدیرکل اوقاف نیز به دلیل پذیرفتن این مسئولیت 

تشکر می کنم.

حسین عبداللهی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,230,000یک مثقال طلا

976,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,550,000سکه بهار آزادی

9,590,000سکه امامی

5,000,000نیم سکه

2,720,000ربع  سکه

1,800,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD37,500,000وی 8

GLX 405 ۳1,500,000پژو 

SLX 405 ۳2,000,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 ۳7,500,000پژو پارس سال

E2 90 ۴۳,000,000تندر 

LX ۳۳,000,000رانا 

TU5 ۳۳,500,000رانا 

LX ۳0,500,000سمند 

LX EF7 ۳1,000,000سمند 

ELX ۳7,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 2۴,500,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جدید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلندر

مرکز آمار اعلام کرد؛

تنها 3/5 درصد بیکاران بیمه بیکاری می گیرند 
بنا بر اعلام مرکز آمار ۹6,5 درصد بیکاران قبلا شاغل در سال 1۳۹2 از بیمه 
بیکاری استفاده نکرده اند و فقط ۳,5 درصد از این جمعیت شامل بیمه بیکاری 

بوده اند. 
در سال ۱۳92، ۳5.9 درصد از اقدامات انجام شده برای جست وجوی کار به پرس و جو 
از دوستان و  آشنایان ۱9.۴ درصد به درج آگهی در روزنامه و یا مطالعه آگهی استخدامی، 
۱2.6 درصد به ثبت نام یا پیگیری در مراکز کاریابی غیر دولتی ،۱۱.5 درصد به تماس 
با کارفرما و 9.۸ درصد هم به ثبت نام و یا پیگیری در مراکز خدمات اشتغال وزارت کار 

اختصاص داشته است. 
بر اساس این گزارش در سال ۱۳92، 96.5 درصد بیکاران قبلا شاغل، از بیمه بیکاری 

استفاده نمی کردند و تنها ۳.5 درصد آنان از بیمه بیکاری استفاده می کردند. 
لازم به ذکر است از بیکاران قبلا شاغل در بخش کشاورزی ۱.۳ درصد، در بخش صنعت 

5.۳ درصد و در بخش خدمات 2.2 درصد از بیمه بیکاری استفاده می کردند. 
در سال ۱۳92 از میان جمعیت شاغل ۱0 ساله و بیشتر 20.۱ درصد را صنعتگران و 
کارکنان مشاغل مربوط ، ۱5.9 درصد را کارگران ساده و ۱5.2 درصد را کارکنان ماهر 

کشاورزی، جنگلداری و ماهیگیری تشکیل می دادند. 
همچنین این نسبت ها در جامعه برای مردان به ترتیب 20.۱ درصد، ۱7.5 درصد و 

۱۴.5 درصد بوده و برای زنان ۱9.9 درصد ، 6.۴ درصد و ۱9.7 درصد بوده است. 
در سال ۱۳92 از جمعیت شاغل ۱0 ساله و بیشتر ۸2.9 درصد را کارکنان بخش 
خصوصی یعنی کارفرمایان، کارکنان مستقل، حقوق بگیران بخش خصوصی و تعاونی ها 
و کارکنان فامیلی بدون مزد و ۱7.۱ درصد را حقوق بگیران بخش عمومی تشکیل 

می دادند. 
این نسبت ها در جامعه مردان به ترتیب ۸۴.5 درصد و ۱5.5 درصد، در جامعه زنان این 
میزان 7۳.6 درصد و 26.۴ درصد بوده است. در سال ۱۳92 20.۱ درصد شاغلان در گروه 

شغلی صنعتگران و کارکنان مشاغل مربوطه مشغول به کار بوده اند. 
همچنین در مرتبه بعدی ۱5.9 درصد در گروه شغلی کارگران ساده و ۱5.2 درصد 
نیز در گروه شغلی کارکنان ماهر کشاورزی، جنگلداری و ماهیگیری مشغول به کار بودند. 
در بخش کشاورزی گروه کارکنان ماهر کشاورزی، جنگلداری و ماهیگیری با ۸2.۴ 
درصد بوده است.  در بخش صنعت گروه شغلی صنعتگران و کارکنان مشاغل مربوطه 
با 50 درصد و همچنین در بخش خدمات گروه شغلی کارکنان خدماتی و فروشندگان 
فروشگاه ها و بازارها با 25.2 درصد بیشترین درصد از گروه های شغلی مربوطه را به خود 

اختصاص داده اند. 

سرپرست شرکت دخانیات ااعلام کرد؛

توقف واردات سیگار در سال آینده 
امکان پذیر نیست

قانون برنامه پنجم توسعه دولت را موظف کرده که تا پایان سال آینده واردات 
سیگار را به صفر برساند، در حالی که سرپرست شرکت دخانیات ایران معتقد 
است که این کار نیاز به برنامه مدون دو تا سه ساله دارد و در تا سال آینده 

امکان پذیر نیست.
نعمت الله شهبازی با بیان اینکه یقینا نمی توانیم تا پایان سال ۱۳9۴ واردات سیگار را به 
صفر برسانیم، اظهار کرد: میزان تولید داخل در حال حاضر بسیار کمتر از مصرف کشور 

است؛ بنابراین نمی توان به سرعت دروازه های کشور را به روی واردات سیگار بست.
قطع واردات سیگار طی برنامه دو - سه ساله

وی افزود: با تقویت خطوط تولید داخلی، ایجاد خطوط جدید و اصلاح ساختار از طریق 
برنامه ریزی دو تا سه ساله می توان واردات سیگار را قطع کرد که البته این امر نیازمند 

حمایت دولت و مجلس و برنامه های اطمینان بخش برای سرمایه گذاری است.
سرپرست شرکت دخانیات ایران با بیان اینکه سرمایه گذاران باید نسبت به ثبات این 
سیاست اطمینان حاصل کنند، گفت: سرمایه گذار نباید دغدغه به خطر افتادن سرمایه 

خود را داشته باشد.
شهبازی با اشاره به ظرفیت اسمی ۴0 تا 50 درصدی شرکت دخانیات از تولید 
سیگار مصرفی کشور گفت: این درحالی است که برخی از خطوط این شرکت نیاز به 
اصلاحات، بازسازی و بروزرسانی دارد اما خوشبختانه شرکت دخانیات به دلیل قدمت 
و اعتباری که در داخل و خارج از کشور دارد با سرمایه گذاری بسیار اندک و در عین 
حال حمایت از سوی دولت و مجلس می تواند خود را به جایگاه تامین 50 درصد از 

مصرف کشور برساند.
وی افزود:  از سوی دیگر با توجه به روند صدور مجوزها در سال های اخیر برخی 
تولیدکنندگان دیگر نیز به جمع تولیدکنندگان دخانیات در کشور اضافه شده اند که اگر 

همه دست به دست هم دهیم، می توانیم کل نیاز داخل را تامین کنیم.
سهم بیش از ۳0 درصدی سیگارهای قاچاق

سرپرست شرکت دخانیات ایران به میزان بالای واردات سیگار به صورت قاچاق به 
کشور اشاره کرد و گفت: هم اکنون رقم های بسیار بالایی از سیگار به صورت قاچاق وارد 
کشور می شود و با توجه به این که تجارت سیگار در دنیا یک تجارت سیاسی اقتصادی 
است، تولیدکنندگان خارجی سعی می کنند به هر نحوی محصولات خود را وارد کشور 

ما کنند.
شهبازی افزود: از سوی دیگر هزینه های تولید و قیمت تمام شده در کشور ما بسیار 
بالاست و همین امر به افزایش قاچاق سیگار به کشور منجر می شود.وی با اشاره به سهم 
بیش از ۳0 درصدی سیگار قاچاق از بازار مصرف کشور اظهار کرد: البته آمار 50 درصدی 
نیز در این زمینه وجود دارد اما رقمی که به طور قاطع می توان گفت، سهم بیش از ۳0 
درصدی سیگار قاچاق در بازار مصرف کشور است، هرچند که میزان قاچاق قطعا بیش 

از این میزان است.

مدیرعامل سازمان هدفمندی یارانه ها اعلام کرد؛

20 اسفند زمان واریز یارانه نقدی
یازدهمین مرحله از یارانه نقدی ۴5 هزار و 500 تومانی فاز دوم هدفمندی 

یارانه ها به حساب سرپرستان خانوارها 20 اسفند ماه واریز می شود.
 اکبر ایزدی - مدیرعامل سازمان هدفمند سازی یارانه ها - درباره زمان پرداخت یارانه 
نقدی اسفند ماه توضیح داد: چهل و نهمین مرحله یارانه نقدی مربوط به اسفند ماه 
سالجاری ساعت 2۴ روز چهارشنبه 20 اسفند ماه ۱۳9۳ به حساب سرپرستان خانوارها 

واریز و قابل برداشت خواهد بود.

مدیرعامل شرکت پخش فرآورده های نفتی از جهش 1,8 
درصدی مصرف بنزین در 11 ماهه ابتدایی سال جاری خبر داد 
و گفت: در صورتی که سامانه هوشمند سوخت به کار گرفته 
نمی شد، میزان مصرف بنزین در کشور با ادامه روند دهه 70 به 

روزی 143 میلیون لیتر می رسید. 
سیدناصر سجادی در نشستی خبری با اشاره به این که میانگین 
مصرف بنزین در 11 ماهه سال جاری 69,2 میلیون لیتر بوده است، 
اظهار کرد: روند رشد مصرف بنزین در سال 92 نسبت به سال قبل 
7,7 درصد بوده است که رشد 1,8 درصدی 11 ماهه سال 93 نسبت 

به سال 92 نشان از کاهش روند رشد مصرف بنزین دارد.
وی در ادامه با بیان این که به دلیل افزایش تولید گاز از میدان گازی 
پارس جنوبی مصرف فرآورده های نفتی در نیروگاه ها کاهش یافته 
است، خاطرنشان کرد: میزان مصرف نفت سفید در 11 ماهه سال 
جاری 10 میلیون لیتر، گازوئیل 100,7 میلیون لیتر و نفت کوره 37,8 
میلیون لیتر بوده است که به ترتیب نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

از کاهش 15,2، 3,8 و 28 درصدی برخوردار شده است.
سجادی با بیان این که میزان گاز تحویلی به نیروگاه ها در 11 ماهه 
سال جاری 46 میلیارد متر مکعب بوده است، تصریح کرد: این میزان 
نشان از 36 درصد رشد نسبت به 33,6 میلیون متر مکعب گاز تحویلی 

به نیروگاه ها در مدت مشابه سال گذشته دارد.
ایران صادرکننده فرآورده های نفتی شد

مدیر عامل شرکت پخش فرآورده های نفتی با اشاره به این که طی 
11 ماهه گذشته 8,3 میلیارد لیتر سوخت مایع کمتر مصرف شده 
است، گفت: با توجه به کاهش مصرف فرآورده های نفتی در داخل 
کشور برنامه ریزی کرده ایم که بخشی از فرآورده های نفتی را به عراق، 

افغانستان و پاکستان صادر کنیم.
وی با بیان این که از اسفند ماه صادرکننده کلیه فرآورده های نفتی به 
جز بنزین شدیم اضافه کرد: با راه اندازی پالایشگاه ستاره خلیج فارس 

از اواخر 94 و یا اوایل 95 صادرکننده بنزین نیز می شویم. 
مصرف  میزان  نفتی  فرآورده های  پخش  شرکت  عامل  مدیر 
نفت گاز با نرخ 900 تومان را 9 درصد و با نرخ 250 تومان را 91 
درصد اعلام و اضافه کرد: متوسط قیمت فروش نفت گاز 272 تومان 

بوده است.

متوسط قیمت فروش بنزین 786 تومان
سجادی در ادامه با اشاره به این که تا اوایل بهمن ماه بنزین را با 
سه نرخ عرضه می کردیم تصریح کرد:  برای کاهش تنوع قیمت ها 
سهمیه های بنزین 400 تومانی تغییر کرد و آمار نشان از آن دارد که 
طی 11 ماه گذشته 36 درصد بنزین هزار تومانی، 55 درصد بنزین 
700 تومانی و 9 درصد بنزین 400 تومانی مصرف شده که در مجموع 

متوسط فروش بنزین لیتری 786 تومان بوده است.
سهمیه بندی بنزین ترمز مصرف را کشید

وی با اشاره به این که سامانه هوشمند سوخت نقش اساسی در 
مصرف بنزین داشته است، گفت: در سال 82 میزان مصرف روزانه 
بنزین حدود 56,3 میلیون لیتر بوده است که بررسی ها نشان از رشد 

دو برابری مصرف طی سال های 72 تا 82 دارد.

سجادی با بیان این که پروژه سامانه هوشمند سوخت در سال 86 
اجرایی شد، تصریح کرد: همچنین توسعه سی ان اجی از سال 79 -80 
در دستور کار قرار گرفت و روند مصرف سی ان اجی در سال 83-82 

آغاز شد که این امر تاثیر زیادی در کنترل روند مصرف بنزین داشت.
مدیرعامل شرکت پخش فرآورده های نفتی با اشاره به این که در 
سال 92 روزانه 68,4 میلیون لیتر بنزین مصرف شده است، گفت: اگر 
توسعه استفاده از سی ان اجی و همچنین سامانه هوشمند سوخت در 
دستور کار قرار نمی گرفت مصرف بنزین کشور در سال 92 به روزی 

143 میلیون لیتر می رسید.
به گفته وی، اکنون با احتساب مصرف روزانه 19 میلیون متر مکعب 
سی ان اجی و 69 میلیون لیتر بنزین در مجموع معادل 87 میلیون 

لیتر بنزین در کشور مصرف می شود.

سجادی با بیان این که حدود 2260 جایگاه سی ان جی در کشور 
وجود دارد افزود: حداکثر از 50 درصد از ظرفیت جایگاه های سی ان جی 

استفاده می شود.
مرزی  فروش  به  نفتی  فرآورده های  پخش  شرکت  عامل  مدیر 
فرآورده های نفتی طی 11 ماهه گذشته اشاره و خاطرنشان کرد: به 
منظور جلوگیری از قاچاق سوخت اقدام به فروش مرزی فرآورده های 
نفتی کرده ایم که طی 11 ماهه سال جاری 130 میلیون لیتر فرآورده 
در مرزها به فروش رسیده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

33 درصد افزایش را نشان می دهد.
وی نحوه تعیین سوخت در بازارهای مرزی را براساس 95 درصد 
فوب خلیج فارس عنوان و اضافه کرد: عرضه سوخت در مرزها با قیمت 

شناور است.
هدفگذاری برای افزایش 20 درصدی عرضه سوخت در خلیج فارس

سجادی ادامه داد: در راستای نفوذ به بازار بانکرینگ و عرضه سوخت 
در بازار خلیج فارس توسعه این صنعت در دستور کار قرار گرفته به 
طوری که در11 ماهه سال جاری روزانه 10 میلیون لیتر سوخت عرضه 
شده و این درحالی است که این میزان در مدت مشابه سال گذشته 8,6 

میلیون لیتر بوده است.
با اشاره به این که  مدیر عامل شرکت پخش فرآورده های نفتی 
برای عرضه روزانه 12 میلیون لیتر سوخت در آب های خلیج فارس 
برنامه ریزی کرده ایم گفت: هدف افزایش 20 درصدی عرضه سوخت 

در این بازار است. 
 جزییات توزیع بنزین و نفت گاز یورو 4

سجادی به عرضه فرآورده های نفتی یورو 4 در راستای تکلیف قانونی 
و مسائل زیست محیطی اشاره و تصریح کرد: هم اکنون عرضه بنزین 
یورو 4 در شهرهای تبریز، اراک، کرج، تهران، مشهد، اصفهان صورت 
می گیرد و با به بهره برداری رسیدن طرح توسعه پالایشگاه آبادان 
شهرهای شیراز و اهواز طی سه ماهه ابتدای سال 94 تحت پوشش 

بنزین یورو 4 قرار می گیرند.
وی همچنین به عرضه نفت گاز یورو 4 در شهرهای اراک، کرج، 
تهران، مشهد، اصفهان ،قم، اهواز و شیراز اشاره و اضافه کرد:  در مجموع 
روزانه حدود 19 میلیون لیتر بنزین یورو 4 و 10 میلیون لیتر نفت گاز 

در این کلانشهرها عرضه می شود. 

مصرف بنزین دو برابر شد!
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وزیر نیرو با تاکید بر اینکه سیستم پرداخت یارانه به بی عدالتی دامن می زند در 
مورد وضعیت آب و احتمال جیره بندی تاکید کرد که تلاش وزارت نیرو پرهیز از 
این اقدام است و گفت: دلیلی ندارد به کسانی که از آب و برق به میزان زیاد مصرف 

می کنند یارانه پرداخت شود.
حمید چیت چیان در برنامه نگاه یک با تاکید بر این که در یکی از کشور هایی که سیاست 
خوبی اعمال کرده اند دیده نمی ش��ود برای برق یارانه پرداخت کنند. کشور هایی که یارانه 

پرداخت می کنند رشد و توسعه خوب و مطلوب ندارند.
وی با اشاره به این که هزینه تولید برق شامل قیمت سوخت، هزینه انتقال، هزینه توزیع و 
غیره می شود، گفت: به اعضای هرکیلووات ساعت بدون سوخت قیمت تمام شده تولید برق 
در سال جاری ۸0 تومان بوده است؛ با احتساب ۱۳ سنت نرخ گاز می بینیم که به ازای هر 
کیلووات تولید برق 220 تومان هزینه می شود در حالی که نرخ متوسط فروش برق در سال 

جاری به ازای هر کیلووات ساعت 50 تومان بوده است.
چیت چیان با تاکید بر انباشت بدهی های وزارت نیرو و افزایش حجم بدهی ها روز به روز 

گفت: در حال حاضر فقط در صنعت برق 2۴ هزار میلیارد تومان بدهی داریم.
وزیر نیرو با اشاره به این که در سال های گذشته سالانه حدود ۸ درصد رشد تولید داشتیم 
در حالی که به خاطر ش��رایط کنونی در س��ال جاری فقط تولید دو درصد رشد کرده و در 
سال آینده حجم رشد تولید به ۱.2 درصد می رسد و این مسائل باعث می شود که احتمال 
خاموشی پررنگ شود، چرا که زمانی که بخش خصوصی نتواند پول خود را بگیرد توان توسعه 
نیروگاه را نیز ندارد و وقتی سرمایه گذاری صورت نگیرد در نهایت مردم و صاحبان صنعت 
متضرر می شوند. وی تاکید کرد: هنگامی که قیمت برق یارانه ای باشد کسی در مصرف برق 
صرفه جویی نمی کند. در حال حاضر بیش از 50 درصد مشترکین ما ماهانه کمتر از شش 
هزار تومان به عنوان پول برق پرداخت می کنند.وزیر نیرو با تاکید بر این که معتقد نیستیم 
طبقات کم درآمد در فشار قرار گیرند، گفت: باید قیمت های مخفف برای کسانی که مصرف 
کمی دارند در نظر گرفته شود، اما مشترکینی که زیاد برق مصرف می کنند دلیلی ندارد 

یارانه دریافت کند.
اقتصاد قوی منوط به تکیه بر درآمد آب و برق است

چیت چیان با تاکید بر این که ما زمانی می توانیم اقتصاد قوی در آب و برق داشته باشیم 
که این صنایع متکی به درآمد خود باشند، گفت: با نظام تعرفه درست نیز می توان مدیریت 

مصرف داشت و از سوی دیگر می توان شرایط مطلوب تری برای سرمایه گذاری فراهم کرد.
وی با تاکید بر این که دولت تلاش دارد تعرفه را اصلاح کند، گفت: گام ها برای اصلاح تعرفه 

باید با توجه بیشتری برداشته شود.
تعرفه برق تا پایان دولت یازدهم اصلاح می شود

وزیر نیرو با اعلام خبر اصلاح تعرفه برق تا پایان دولت گفت: برای اصلاح تعرفه در سال های 
آتی در حال مذاکره هستیم.

چیت چیان در ادامه به بالا بودن قیمت برق در کشور های افغانستان، پاکستان که درآمد 
کمتری نسبت به مردم ایران دارند، اشاره کرد و گفت: در کشور ترکیه هر کیلووات برق به 
قیمت ۱7 س��نت فروخته می شود. باید توجه کرد که افزایش ۱0 درصدی و 20 درصدی 
تعرفه برق به معنای اجحاف در حق مردم نیست. وی در مورد ورود وزارت نفت به عرصه 
صادرات اظهار کرد: با کمال تعجب وزارت نفت چند ماه گذشته اعلام کرد که می خواهد برق 
صادر کند. این یک اقدام خارج از وظایف وزارت نفت است. هر نیروگاهی که بخواهد در کشور 

برق تولید و صادر کند باید از طریق شبکه انتقال این کار را انجام دهد.
وزیر نیرو تاکید کرد: ما استقبال می کنیم که هر تولید کننده برق در راستای صادرات برق 
قدم بردارد و سرمایه گذاری کند، اما به شرط این که 50 درصد برقی که صادر می شود را در 
داخل بفروشد. لذا هر کسی از این به بعد با وزارت نیرو قرار داد ببندد می تواند برق تولیدی خود 

را صادر کند به شرط این که نیمی از آن را در بازار برق یا بورس انرژی عرضه کند.
وی تاکید کرد: به ازای صادرات ما هزینه انتقال انرژی را دریافت می کنیم.

گاز فلری که تا الان سوزانده می شد را مجانی دهید
وزیر نیرو در مورد بالا بودن قیمت تمام شده تولید برق توسط گاز های فلر نیز گفت: از ورود 
شرکت ها به عرصه تولید برق از طریق سوخت گاز فلر استقبال می کنیم. با توجه به بالا بودن 
قیمت تمام شده تولید این نوع برق با وجود پایین بودن نرخ فروش برق ما نمی توانیم پول 
بیشتری به این نوع نیروگاه ها که از گاز فلر استفاده می کنند بابت خرید برق پرداخت کنیم و 

این مساله منطقی نیست که پول بیشتری بپردازیم.
چیت چیان تاکید کرد: باید راه هایی پیدا کنیم که تولید برق از فلر را با قیمت تمام شده 

کمتری انجام دهیم؛ گاز فلری که تا الان سوزانده می شد را می توانیم مجانی دهیم.
وی تاکید کرد: در حال حاضر خرید برق در ش��بکه با دو مکانیس��م رقابتی شامل بورس 
انرژی و بازار برق صورت می گیرد. در بازار برق، شبکه برق از هر نیروگاهی که برق را با قیمت 

ارزان تری عرضه کند، خرید می کند لذا برق با قیمت بالاتر نمی خرید.
استفاده از نیروگاه هسته ای برای شیرین سازی آب دریا در جنوب

چیت چیان در مورد نیروگاه هس��ته ای ایران و طرح توس��عه آن گفت: در برخی کشور ها 
تصمیم گرفته شده نیروگاه هس��ته ای را خاموش کنند و برخی کشور ها در حال ساخت 

نیروگاه هسته ای هستند، لذا رفتار یک یا دو کشور می تواند مبنای تصمیم گیری باشد.
وی با تاکید بر این که در کشور ما منابع گاز طبیعی، ظرفیت انرژی تجدید پذیر خوب و 
ظرفیت برق آبی مناسب داریم، همچنین امکان استفاده از نیروگاه هسته ای است، الان یک 
نیروگاه هسته ای ساخته ایم و قراردادی منعقد شده که دو واحد هزار مگاواتی دیگر نیز در 
بوشهر ساخته شود. وزیر نیرو افزود: بنا شده از فرآیند هدررفت تولید برق برای شیرین سازی 

آب دریا استفاده شود تا نیروگاه هسته ای در آینده هم برق و هم آب شیرین تولید کند.
چیت چیان با تاکید بر این که برق هس��ته ای ارزان تر از سایر انواع انرژی نیست، گفت: هر 
کشور با توجه به منابع در اختیار، اقتصاد و صنعت خود می تواند سبد تولید برق را بهینه 

و متنوع کند.
سوخت مازوت و گازوئیل غیرمنطقی است

وی با انتقاد از به کارگیری سوخت مازوت و گازوئیل برای تولید برق، این مساله را غیرمنطقی 
خواند و گفت: اس��تفاده از سوخت مایع هزینه تولید را بسیار بالا برده است. البته در سال 
جاری در نیروگاه ها ش��رایط بهتری بوده و مصرف گاز ۳6 درصد نس��بت به سال گذشته 

افزایش یافته است.
مشروح وضعیت صادرات برق و کالا و تجهیزات از زبان وزیر

چیت چیان درباره ی صادرات برق و کالا و تجهیزات گفت: ش��بکه برق ما به ش��بکه برق 
هفت کشور همسایه متصل است و به چهار کشور صادر کننده خالص هستیم که شامل 
ترکیه، عراق، پاکستان و افغانستان می شود. از سوی دیگر از آذربایجان و ترکمنستان برق 
وارد می کنیم و با ارمنستان مبادله برق داریم. وی افزود: سالانه حدود ۱2 میلیارد کیلووات 
ساعت برق صادر می کنیم که رقم منحصر به فردی در بین کشور های منطقه است. در حوزه 
صادرات کالا و خدمات فنی مهندسی نیز می توان گفت که 2۳6 پروژه توسط شرکت های 
ایرانی در 27 کشور دنیا به ارزش یک میلیارد و 600 میلیون دلار انجام شده است. وزیر نیرو 
تصریح کرد: در حال حاضر 90 پروژه به ارزش بیش از ۴.5 میلیارد دلار در حال انجام است 

و ایران برای انجام ۴7 پروژه نیز در حال رایزنی است.
کاهش 6 درصدی تلفات به ارزش صرفه جویی سالانه 0,8 میلیارد دلار

چیت چیان با تاکید بر اقتصاد ناخوش صنعت برق با بیان این مطلب که وزارت نیرو از دولت 
پولی نمی گیرد و باید به سمت اتکاء به درآمد با اصلاح تعرفه برود، گفت: براساس برنامه ریزی 
توانیر مقرر است در سال ۱۳9۴ میزان تلفات برق از بیش از ۱5 درصد به زیر ۱0 درصد تا 
مهرماه کاهش پیدا کند. وی در مورد رقم اعلام شده تلفات به میزان 20 درصد در صنعت 
برق گفت: این رقم به این دلیل بیان می ش��ود که 5 درصد از تولید برق به مصرف داخلی 
نیروگاه می رسد. وزیر نیرو با تاکید بر این که در صورت کاهش تلفات به زیر ۱0 درصد سالانه 
0.۸ میلیارد دلار صرفه جویی می شود در مورد تبدیل نیروگاه های گازی به سیکل ترکیبی 
گفت: در دولت یازدهم برای ایجاد هش��ت هزار مگاوات واحد بخ��ار در ۱6 هزار مگاوات از 
نیروگاه های گازی کشور قرارداد بسته شده که باعث افزایش راندمان می شود و این کار طی 

۳0 ماه از ابتدای آغاز پروژه صورت خواهد گرفت.
برقی کردن 180 هزار چاه کشاورزی و نصب ۴0 هزار کنتور هوشمند

وی با اعلام خبر برقی کردن ۱۸0 هزار چاه کشاورزی گفت: ۴0 هزار کنتور هوشمند نصب 
شده و پنج هزار کنتور حجمی نیز در موتور های دیزل نصب کرده ایم تا از این طریق برداشت 
آب از چاه ها متعادل شود. وزیر نیرو با اشاره به این که در چهار شهر قم، شیراز، مشهد و تهران 
سیستم هوشمند کاهش تلفات آب را به اجرا گذاشته ایم، گفت: به تدریج به ۱۴7 شهر کشور 
این سیس��تم را تامین می دهیم و امیدواریم تلفات از 2۴.7 درصد به ۱9.2 درصد کاهش 
پیدا کند که این گام بس��یار موثر خواهد بود. در حال حاضر در 609 دش��ت کشور در ۳0 
حوضه آبریز از همکاری دانشگاه ها برای افزایش ظرفیت علمی کشور بهره می بریم، گفت: در 
زمینه کاهش مصرف، مدیریت مصرف و مدیریت آب های سطحی و زیرزمینی از همکاری 

دانشگاه ها بهره می بریم.
دو برابر شدن دوره خشکسالی در کشور

چیت چیان با اشاره به این که پیش از این دوره های خشکسالی در کشور هشت ساله بوده 
اس��ت، گفت: اکنون ۱۴ سال اس��ت که وارد دوره خشکسالی شده ایم و این نشان دهنده 
تحولات و تغییر اقلیم است. در سال جاری بارش ها از ابتدای مهرماه تاکنون 22 درصد نسبت 
به سال های گذشته و ۱0 درصد نسبت به سال گذشته که سال خشکی بود کاهش یافته 
است؛ همچنین نوع بارش ها تغییر کرده، برف بسیار کم باریده و میزان بارش در هر بار نیز 

کاهش پیدا کرده، معمولا بارش ۱0 میلی متر تبخیر می شود.
وی تصریح کرد: در نتیجه افزایش درجه حرارت کره زمین میزان تبخیر آب بسیار بالا رفته 

و این در حالی است که بیش از نیمی از آب مصرفی کشور از طریق چاه ها تامین می شود.
پاسخ وزیر به ادعاهای غلط بودن آمار آب کشاورزی

چیت چیان در مورد مسائل مطرح شده مبنی بر این که آمار مصرف 92 درصد از آب کشور 
در بخش کشاورزی کشور غلط است، گفت: در کشور ما هیچ کس جز وزارت نیرو متصدی 
اندازه گیری آب نیست و آبی که توسط کشاورزان برداشت می شود همه احصاء و اندازه گیری 
می شود. وزیر نیرو با انتقاد نسبت به این که با وجود ابراز نگرانی در مورد کم آبی کشور رفتار ما 
تغییر پیدا نکرده است، گفت: راندمان آبیاری در کشاورزی حدود ۳۳ درصد است. کسانی که 
کشت خود را به گلخانه ای تبدیل کرده اند مصرف آب را به شش درصد قبل کاهش داده اند. 

کشاورزان می توانند سیستم آبیاری را از غرق آبی به تحت فشار تبدیل کنند.
وی با اش��اره به این که بیش از 55 درصد آب مورد نیاز کش��اورزان از طریق چاه ها تامین 
می شود، گفت: تغییر رفتار در یکی دو سال صورت نمی گیرد. جهاد کشاورزی در حال حاضر 
تا ۸5 درصد از هزینه تغییر نوع آبیاری را پرداخت می کند و کشاورزان می توانند ۱5 درصد 

مابقی را وام بگیرند.
عدم هماهنگی پیشرفت پروژه ها به خاطر کمبود بودجه است

چیت چیان در مورد عدم پیش��رفت هماهنگ پروژه ها در کشور گفت: بسیاری از سدها 
در کش��ور ساخته ش��د اما اعتبار مورد نیاز برای ایجاد شبکه در دست نبوده است. به طور 
کلی می توان در سه تا پنج سال هم کار آبخیزداری بالای سد، هم اجرای سد و هم اجرای 
کانال های ۱، 2، ۳ و ۴ را با هم انجام داد، اما وقتی اعتبار کافی نیست هر بخش جداگانه پیش 
می رود. وی در مورد مش��کل سد سازی و برخورد با آن نیز گفت: بارش ها به شدت کاهش 
پیدا کردند به گونه ای که در سال جاری حجم بارندگی از 250 میلی متر به طور متوسط به 
205 میلی متر رسیده است. گاهی نیز در بالادست به طور مستقیم از رودخانه ها آب برداشت 
می شود و در برخی جاها نیز به طور اشتباه در بالادست سدی که ساخته شده، سد دیگر 
ساخته اند که ناشی از برنامه ریزی اشتباه در آن است. وزیر نیرو با اشاره به مشکل سد ساوه 
گفت: همزمان هم سد ساوه و هم در بالا دست سد های دیگر ساخته شدند لذا سد ساوه که 
باید ۱۳0 میلیون مترمکعب آب را ذخیره می کرد، کمتر از نیمی از حجم پیش بینی شده 

آب دارد.
ساخت سد و توسعه کشاورزی در حوضه دریاچه ارومیه اشتباه بود

وزیر نیرو با اش��اره به مشکلات حوضه دریاچه ارومیه گفت: ساخت سد به میزان کنونی 
و توسعه کشاورزی اشتباه بوده است؛ ما قادریم با تغییر نوع کشت وضعیت را کمی بهبود 
بخشیم. 20 سال پیش در حوضه دریاچه ارومیه ۱50 هزار هکتار کشاورزی صورت می گرفت 
که امروزه به بیش از 500 هزار هکتار رسیده است و این در حالی است که به ازای هر هکتار 
۱0 هزار مترمکعب آب مصرف می شود، لذا ۳.5 میلیارد مترمکعب بیش از 20 سال گذشته 
آب برداشت می کنیم. چیت چیان با اشاره به این که اجرای سه سد که حدود شش درصد 
پیشرفت داشته  است در حوضه متوقف شده است، گفت: اخیرا نیز از سد شهید کاظمی و 
سه سد دیگر میزان قابل توجهی به سمت دریاچه ارومیه آب رها کرده ایم. در منطقه نیز با 
کشاورزان صحبت شده تا نوع کشت و سیستم آبیاری خود را تغییر دهند. وزیر نیرو تاکید 
کرد: ما به هیچ عنوان راضی به خسارت دیدن کشاورزان نیستیم اما امیدواریم با انتخاب نوع 

کشت آب کمتری مصرف شود تا وضعیت دریاچه ارومیه بهبود یابد.
وی در پای��ان به انجام مطالع��ات در زمینه اس��تفاده از آب ژرف، آب دریا و جلوگیری از 
تبخیر زیاد و همچنین مدیریت آب های زیرزمینی اشاره کرد و گفت: در این زمینه اقدامات 

گسترده ای انجام داده ایم.

وزیر نیرو عنوان کرد؛

یارانه بی عدالتی به بار می آورد

 مدیرکل ریالی و نشر بانک مرکزی خبر داد؛

توزیع اسکناس نو از شنبه آینده
 در شعب منتخب بانک ها

مدیرکل نشر بانک مرکزی از توزیع اسکناس نو در شعب منتخب بانک ها از 
هفته آینده خبر داد.

 بهزاد قیاسوند در نشستی خبری که با عنوان تمهیدات بانک مرکزی در روزهای پایان 
سال در ساختمان این بانک در میرداماد برگزار شده بود، اظهار داشت: بانک مرکزی در 
تأمین اسکناس و نقدخواهی بانک ها و مردم وظیفه دائمی به عهده دارد که مختص به زمان 

خاصی نیست ولی در اسفندماه تمهیدات خاصی بنا بر نیاز جامعه اتخاذ می شود.
وی با بیان اینکه کل اسکناس ایران چک در جریان ۸میلیارد برگ است، افزود: با  
اسکناس هایی که سکه آن در بازار موجود است این میزان به شش میلیارد فرد می رسد. 

البته سرانه اسکناس 70 میلیارد برگ می باشد.
مدیرکل ریالی و نشر بانک مرکزی با بیان اینکه اسکناس دوهزار تومانی بالاترین ترکیب 
را در اسکناس های موجود در بازار دارد، تصریح کرد: از نظر مبلغ ایران چک 50هزار تومانی 
و اسکناس ۱0هزار تومانی بالاترین ترکیب در موجودی بازار را به خود اختصاص داده است.

قیاسوند از اضافه کردن 700هزار ریال مسکوک در سال جاری خبر داد و گفت: برای 
اینکه مسکوک به دست مردم برسد علاوه بر بانک ها سکه ها را از طریق فروشگاه ها، 

آزادراه ها، اتوبوسرانی و تاکسیرانی به طور مستقیم در اختیار مردم قرار می دهیم.
وی در تشریح تمهیدات بانک مرکزی برای پایان سال گفت: بانک مرکزی طبق روال 

سال های قبل شعب منتخب بانک ها را برای توزیع اسکناس نو تعیین کرده است.
مدیرکل ریالی و نشر بانک مرکزی ادامه داد: تعداد شعب منتخب از 50 به 60 شعبه 
افزایش یافته که اسامی این شعب از طریق سایت بانک مرکزی و بانک های عامل به اطلاع 

مردم خواهد رسید.
قیاسوند از توزیع اسکناس نو در قطعات مختلف از شنبه هفته آینده خبر داد و گفت: 
بانک های ملی، صادرات، ملت، اقتصاد نوین، کارآفرین، پاسارگاد و پست بانک اسکناس های 

نو را بین مردم توزیع خواهند کرد.
وی در پاسخ به پرسش خبرنگاری مبنی بر اینکه آیا بانک مرکزی محدودیتی برای 
دریافت اسکناس نو توسط مردم از شعب منتخب بانک ها تعیین کرده است یا خیر، گفت: 
بانک مرکزی محدودیتی تعیین نکرده و بانک ها می توانند به نیازهای معقول مردم پاسخ 
دهند و بر همین اساس از ۱00 تا ۳00 برگ می توانند اسکناس نو در اختیار مردم قرار 
دهند.مدیرکل ریالی و نشر بانک مرکزی با بیان اینکه کل مبلغ درنظر گرفته شده برای 
توزیع اسکناس نو در تهران 6هزار میلیارد ریال است، گفت: این مبلغ در شهرستان ها ۸ تا 

9هزار میلیارد ریال می باشد.
به گفته قیاسوند اسکناس های نو که بنا است در شعب منتخب عرضه شوند در قطعات 

500، ۱000، 2000، و 5هزار تومانی و ۱0هزار تومانی می باشد.
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در رده سنی امید؛

ملی پوش صبای قم مسافر کویت شد
مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم از انتخاب مدافع ملی پوش این 

تیم برای همراهی تیم المپیک کشورمان در سفر به کویت خبر داد.
عباس جهان بینی اظهار کرد: بازیکن ملی پوش تیم فوتبال صبای قم در ترکیب تیم ملی 
امید کشورمان روزبه چشمی است که این تیم را در راه کسب آمادگی مطلوب برای حضور 
در مسابقات انتخابی المپیک 20۱6 ریودوژانیرو برزیل همراهی خواهد کرد. وی ادامه داد: 
تیم ملی فوتبال رده سنی امید زیر 2۳ سال کشورمان بعد از ماه ها تمرین و سپری کردن 
اردوهای تدارکاتی و آماده سازی مختلف خود را برای فروردین ماه و رویارویی با رقبای خود 
در انتخابی المپیک 20۱6 ریودوژانیرو برزیل آماده می کند. مدیرعامل باشگاه فرهنگی 
ورزشی صبای قم افزود: ما چند بازیکن دیگر نیز در اردوهای قبلی تیم ملی امید المپیک 
ایران نظیر داود بهادری، امید قربانی، آرام عباسی، احسان سخندان و محمدرضا قدرتی پور 
داشتیم اما از بین تمام ملی پوشان صبا روزبه چشمی برای حضور در بازی های مقدماتی 
المپیک انتخاب شده است. وی یاد آور شد: اردوی جدید تیم ملی فوتبال امید کشورمان 
برای حضور در بازی های مرحله مقدماتی المپیک زیر 2۳ سال از امروز هجدهم اسفند ماه 
آغاز می شود و به مدت پنج روز ادامه می یابد تا تیم ملی راهی کشور کویت شده و یک 
بازی تدارکاتی با تیم ملی ایران کشور داشته باشد. جهان بینی با اشاره به اسامی دعوت 
شدگان به اردوی 5 روزه تیم ملی فوتبال المپیک زیر 2۳ سال کشورمان اضافه کرد: این 
بازیکنان از شهرهای اصفهان، خراسان رضوی، قم، هرمزگان، تهران، آذربایجان شرقی و 
گیلان به اردوی تیم ملی امید دعوت ش��ده اند. وی خاطرنش��ان کرد: از اصفهان حجت 
حق وردی، احسان پهلوان و صائب محبی از تیم ذوب آهن به همراه علی کریمی، حسین 
فاضلی  و محمدحسین مرادمند از تیم فوتبال فولاد مبارکه سپاهان اصفهان در اردوی تیم 
ملی فوتبال امید المپیک حضور دارند. مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم افزود: 
از خراسان رضوی محمدعلی فرامرزی از تیم پدیده مشهد، از قم روزبه چشمی بازیکن تیم 
صبا، از هرمزگان ایمان سلیمی بازیکن تیم آلومینیوم هرمزگان و از گیلان محمدحسین 
کنعانی زادگان بازیکن تیم ملوان در اردوی تیم ملی حضور می یابند. وی ابراز کرد: از تهران 
امیرارسلان مطهری، آرش رضاوند و علی محسن زاده از تیم نفت، وحید حیدریه از تیم 
پیکان، احمد نوراللهی و میلاد کمندانی از پرسپولیس، میلاد محمدی کشمرزی و امیر 
عابدزاده از تیم راه آهن، بهنام برزای و سیدمجید حسینی از تیم استقلال تهران و بهمن 
س��الاری،  مهدی ترابی و محمدرضا اخباری شاد از تیم سایپا دعوت شده اند. جهان بینی 
افزود: از آذربایجان شرقی شاهین ثاقبی از تراکتورسازی، علیرضا نقی زاده و یوسف سیدی 
از گسترش فولاد تبریز، از خوزستان گودرز داودی از تیم نفت مسجد سلیمان، یوسف وکیا 
و بهمن جهان تیغ از فولاد به همراه علی عبدالله زاده از صنعت نفت آبادان عضو تیم ملی 
امید المپیک هستند. وی با بیان اینکه سردار آزمون و علیرضا جهانبخش نیز با موافقت 
کارلوس کیروش در تیم ملی امید حضور می یابند، اضافه کرد:  تمامی دعوت شدگان به تیم 
ملی امید باید از روز یکشنبه هفدهم اسفند ماه درهتل المپیک تهران حضور داشته باشند.

مدیرعامل باش��گاه فرهنگی ورزشی صبای قم در پایان اظهار داشت: تیم ملی فوتبال 
المپیک 2۳ سال ایران در حال آماده سازی برای حضور در رقابت های مقدماتی المپیک 
ریو 20۱6 به میزبانی ایران و تهران است در حالی که این بازی ها فروردین ماه در ورزشگاه 

شهید دستگردی تهران به انجام می رسد.

با قبول ۳ باخت متوالی برابر حریفان؛

تنیس بازان قم دست خالی از مسابقات تنیس 
دیویس کاپ آسیا بازگشتند

نمایندگان تنیس استان قم با دست خالی به کار خود در پیکارهای قهرمانی 
2015 تنیس دیویس کاپ قاره آسیا پایان دادند.

در حالی که تیم ملی تنیس پس��ران کش��ورمان با ترکیبی چهار نفره متشکل از سه 
تنیس باز و یک مربی راهی رقابت های 20۱5 تنیس دیویس کاپ آسیا شده  است با دست 
خالی به کار خود در این مسابقات پایان داد و به کشورمان باز می گردد. در ترکیب تیم ملی 
تنیس پسران اعزامی رده سنی زیر ۱6 سال کشورمان به این رقابت ها یکی از نمایندگان 
قم محمدحسین جلالیان است که با توجه به درخشش در مسابقات قهرمانی کشور و 
چند رویداد بین المللی عضو تیم ملی شده است. دومین نماینده تنیس قم در ترکیب تیم 
اعزامی پسران نوجوان ایران به این دوره از رقابت ها، سیدمقتدا خاتمی است که با توجه 
به فعالیت های مثمرثمر در راه رشد و توسعه تنیس قم و کشور، مربی تیم ملی در این 
رقابت ها شده است. به همین منظور با تشخیص فدراسیون تنیس ایران، سیدمقتدا خاتمی 
هدایت تیم ملی تنیس پسران زیر ۱6 سال کشورمان را در مسابقات قهرمانی دیویس کاپ 
آسیا بر عهده گرفت در حالی که تیم ملی در این رقابت ها آنچنان که باید و شاید نتوانست 
نتایج خوبی کسب کند. کم تجربگی مهم ترین عامل نتیجه نگرفتن تیم ملی تنیس پسران 
ایران در این مسابقات بود و بعد از باختی که ایران در روز نخست بازی ها مقابل تیم ملی 
عربستان متحمل شد، ملی پوشان کشورمان بازی های بعدی را نیز به تیم های ملی تنیس 
سوریه و یمن واگذار کردند. تیم ملی تنیس زیر ۱6 سال پسران کشورمان سومین دیدار 
خود را با نتیجه 2 بر یک مقابل تنیس بازان سوریه واگذار کرد و در دیگر بازی این مرحله به 
مصاف تیم ملی تنیس زیر ۱6 سال یمن رفت اما این بازی را نیز با نتیجه ۳ بر صفر باخت.

رقابت های تنیس زیر ۱6 س��ال دیویس کاپ با حضور تنیس��ورهایی از کش��ورهای 
بنگلادش، بوتان، عراق، ایران، قزاقستان، قرقیزستان، لائوس، لبنان، پاکستان، عربستان 

سعودی، سریلانکا، ترکمنستان، ویتنام و یمن به میزبانی کوچینگ مالزی برگزار شد.

مربی باشگاه کشتی تختی استان قم:

باشگاه تختی قم به مقام سوم کشتی
 کشور دست یافت

مربی باشگاه کشتی تختی استان قم از موفقیت کشتی گیران این تیم در کسب 
مقام سوم مسابقات کشوری این رشته خبر داد.

رس��ول کنعانی  اظهار کرد: تیم کشتی باشگاه تختی قم متشکل از استعدادهای این 
رشته در یک دوره مسابقات کشوری با عنوان جام شهدای شهرستان نیم ور به میدان رفت 
و در رده بندی تیمی رتبه سوم را کسب کرد. وی ادامه داد: مقام سوم تیم کشتی باشگاه 
تختی قم در مسابقات قهرمانی کشتی جام شهدای شهرستان نیم ور در حالی رقم خورد 
که دومین دوره این پیکارها با حضور کشتی گیران 6 تیم و به مدت یک روز برگزار شد 
و در نهایت تیم  تختی قم به مقام سوم دست یافت. مربی باشگاه کشتی تختی استان قم 
افزود: این رقابت ها با حضور کشتی گیرانی از تیم های کشتی تختی اراک، تختی اصفهان، 
درود لرستان، دودهک دلیجان، ماشین سازی اراک و تختی قم و به میزبانی سالن ورزشی 
شهدای انقلاب شهرستان نیم ور برگزار شد. وی یادآور شد: کشتی گیران شرکت کننده 
در این رقابت ها با انگیزه کسب مقام های اول تا سوم در رشته کشتی فرنگی رده سنی 
نوجوانان با یکدیگر به رقابت پرداختند و در پایان تیم میزبان یعنی تیم کشتی شهدای 
شهرستان نیم ور عنوان قهرمانی را از آن خود کرد. کنعانی با بیان اینکه تیم کشتی فرنگی 
باشگاه تختی اراک دوم شد و تیم کشتی باشگاه تختی قم نیز در جایگاه سوم ایستاد، اضافه 
کرد: تیم کشتی فرنگی نوجوانان باشگاه تختی قم در این مسابقات موفق به کسب مدال در 
اوزان 5۴،  5۸، 60، 6۳، 70، 76 و ۱00 کیلوگرم شد. وی ابراز کرد: کشتی گیران ما در این 
مسابقات مجموعا 5 مدال طلا در اوزان منهای 5۴،  60، 6۳، 76 و ۱00 کیلوگرم شد و در 
اوزان 5۸ و 70 کیلوگرم نیز صاحب 2 نشان برنز شد تا در مجموع عملکردی بسیار موفق 
در این دوره از پیکارها داشته باشد. مربی باشگاه کشتی تختی استان قم اضافه کرد: در 
وزن 5۴ کیلوگرم این دوره از مسابقات سیدمصطفی هاشمی با شکست تمام حریفان خود 
در جایگاه نخست ایستاد و موفق به کسب مدال طلا شد تا نخستین طلایی تیم کشتی 
باشگاه تختی قم در این رقابت ها لقب بگیرد. وی خاطرنشان کرد: در وزن 5۸ کیلوگرم 
بردیا مقیم در جمع ۳ نفر برتر ایستاد و با کسب رتبه سوم این وزن موفق به کسب مدال 
برنز شد اما در وزن 60 کیلوگرم مسعود اکبری با عبور از سد تک تک رقبای حاضر در این 
وزن عنوان قهرمانی را کسب کرد و به مدال طلا دست یافت. کنعانی بیان کرد: در وزن 
6۳ کیلوگرم محمدرضا شفائی دیگر فینالیست تیم کشتی باشگاه تختی قم در این دوره از 
مسابقات بود که با غلبه بر دیگر رقبای خود سومین مدال طلای نماینده قم را در این دوره 

از پیکارهای کشتی جام شهدای شهرستان نیم ور از آن خود کرد. 

به مناسبت سی امین سالگرد شهادت شهید مصطفی کلهری انجام شد؛

رقابت 130 تکواندوکار در پایگاه شهید کلهری
فرمانده پایگاه س�ردار شهید مصطفی کلهری از برگزاری مسابقات تکواندو به 
مناسبت سی امین سالگرد شهادت این شهید بزرگوار با حضور 1۳0  ورزشکار از 

15 باشگاه ورزشی خبر داد.
محمدعلی نادری انتقال آموزه های هشت سال دفاع مقدس به نسل سوم و چهارم انقلاب را 
یکی از اهداف پایگاه های مقاومت بسیج دانست و گفت: به مناسبت سی امین سالگرد شهادت 
سردار مصطفی کلهری مسابقات تکواندو پایگاه شهید کلهری با حضور ۱۳0 ورزشکار از ۱5 
باشگاه ورزشی در سطح استان قم برگزار شد. وی با اشاره به برگزاری مسابقات در دو رده 
سنی اضافه کرد: تکواندوکاران در بخش های سبز و آبی و همچنین قرمز و مشکی به صورت 
جداگانه با یکدیگر رقابت کردند و در پایان از نفرات برتر با اهدای لوح و مدال های قهرمانی 
تقدیر به عمل آمد. فرمانده پایگاه مقاومت بسیج شهید کلهری حوزه شهید قربانی ادامه داد: 
محمدعلی مختاران فرمانده ناحیه امام حسین )ع( سپاه قم، رئیس هیئت تکواندوی استان 
قم و مهدی علی بابایی فرمانده حوزه شهید قربانی به همراه جمعی دیگر از مسئولان استانی 
از روند برگزاری این مسابقات بازدید کردند. وی به تقدیر از خانواده شهیدان کلهری در حاشیه 
برگزاری این مسابقات ورزشی اشاره کرد و گفت: محمدتقی کلهری برادر شهید کلهری نیز 
در هشت سال دفاع مقدس برای تبعیت از رهنمودهای رهبر خود در برابر دشمن ایستاد و 
به مقام والای شهادت نائل شد و اکنون رسالت بازماندگان دفاع مقدس تشریح آموزه های 

آن بزرگواران است.

در وزن منهای 72 کیلوگرم؛

صفایی نماینده قم در اردوی تیم ملی
 اعزامی به تکواندو نوجوانان آسیا شد

محمد صفایی به عنوان یکی از 2 نماینده تکواندو قم در اردوی تیم ملی 
اعزامی به مسابقات تکواندو قهرمانی نوجوانان آسیا باقی ماند.

 با برگزاری آخرین مرحله مسابقات انتخابی درون اردویی تیم ملی تکواندو رده سنی 
نوجوانان کش��ورمان ۱0 عضو این تیم برای حضور در رقابت های قهرمانی نوجوانان 
آسیا در حالی معرفی شدند که محمد صفایی از قم نیز در اردوی این تیم ماندگار شد.

این در حالی است که از جمع  تکواندوکارانی که به نمایندگی از تیم اعزامی نوجوانان 
هیئت تکواندو اس��تان قم موفق به کسب 2 مدال طلا و ۳ نشان برنز از رقابت های 
تکواندو نوجوانان کشور شدند، محمد صفایی مدال برنز گرفته بود اما این تکواندوکار 
در انتخابی تیم ملی بر سکوی قهرمانی جای گرفت. البته در آذر ماه سال جاری تیمی 
متشکل از 5 تکواندوکار مدال آور استان قم در مسابقات قهرمانی کشور با هدایت یکی 
از مربیان مجرب این رش��ته یعنی روح الله رضاپور راهی مرحله نخست رقابت های 
تکواندو انتخابی تیم ملی نوجوانان شد و حاصل تلاش آن به دست آوردن مدال طلای 

اوزان دوم و هشتم و نقره وزن هفتم بود. 
در وزن هشتم این دوره از پیکارهای انتخابی تیم ملی، تکواندوکار قم با درخشش و 
قدرت نمایی مقابل حریفان خود از استان های مختلف موفق به کسب مقام قهرمانی، 
عنوان نخست و نشان خوش رنگ طلا شد تا بخت خود را برای همراهی تیم ملی در 

مسابقات قهرمانی آسیا بیشتر کند.
 این تکواندوکار افتخارآفرین قم محمد صفایی است که در تلاش برای کسب مدال 
از پیکارهای تکواندوی قهرمانی کشور برابر حریفان خود با قدرت و آمادگی بسیار بالا 
روی شیاپچانگ حاضر شد و در نهایت به نشان خوش رنگ طلای وزن هشتم نائل 
شد. بر اس��اس برنامه ریزی و هماهنگی صورت گرفته توسط فدراسیون تکواندوی 
کشورمان، چهره های توانمند تکواندو در اوزان و مواد مختلف مسابقات انتخابی تیم 
ملی تکواندوی رده سنی نوجوانان کشور برابر حریفان خود از استان های مختلف به 

میدان رفتند. 
در این دوره از مسابقات و در بخش کیوروگی، تکواندوکاران مستعد و آینده داری از 
نقاط مختلف کشور حضور داشتند و در حالی با یکدیگر به رقابت پرداختند که یکی 
از چهره های مطرح و نام آشنای شرکت کننده در این رقابت ها محمد صفایی از تیم 

هیئت تکواندو استان قم بود. 
از بی��ن 5 تکواندوکاری که به نمایندگ��ی از هیئت قم در این مرحله از پیکارهای 
انتخابی تیم ملی ش��رکت کرده بودند، محمد صفایی در وزن هش��تم بعد از علی 
چهره قانی تکواندوکار وزن دوم دومین نماینده قم بود که توانست چهره درخشان تیم 
اعزامی هیئت تکواندو استان قم لقب بگیرد، در حالی که این تکواندوکار خوش آتیه و 

توانمند برای کسب مقام قهرمانی و نشان طلا از سد تمام رقبا گذشت. 
محمد صفایی در مسابقات تکواندو قهرمانی نوجوانان کشور که در کرج برگزار شد 
رتبه سوم وزن هشتم را کسب کرده بود اما در انتخابی تیم ملی به فینال راه یافته و با 
غلبه بر رضا علی جانی از مازندران به مقام نخست و عنوان قهرمانی دست یافت تا برای 
اعزام به رقابت های قهرمانی آسیا به اردوی تیم ملی راه یابد. اکنون که ترکیب نهایی 
تیم ملی اعزامی به مسابقات نوجوانان قاره کهن مشخص شده محمد صفایی نیز با 
صلاحدید محمدرضا زوار سرمربی تیم ملی کشورمان در اردوی این تیم ماندگار شد 
تا در کنار علی چهره قانی که در وزن دوم نماینده قم است، دومین نماینده تکواندو 
قم در تیم ملی باشد در حالی که تیم ملی ایران 22 تا 2۴ فروردین ماه در پیکارهای 

قهرمانی آسیا در چین تایپه حضور می یابد.

رئیس هیئت کشتی استان قم خبر داد؛

دعوت از کشتی گیران قمی برای حضور
 در تیم ملی خردسالان

رئیس هیئت کشتی استان قم از دعوت کشتی گیران مستعد و آینده دار 
قم به اردوی تیم ملی کشتی فرنگی خردسالان ایران خبر داد.

محس��ن حلوایی تصریح کرد: دلیل اینکه قم در کشتی فرنگی یکی از استان های 
موفق کشور به شمار می رود این است که از رده های سنی پایه در این رشته ورزشی 
سرمایه گذاری و برای سنین بالاتر پشتوانه سازی می کند.وی ادامه داد: از نیمه دوم 
دهه ۱۳۸0 که افتخار خدمت در این رش��ته ورزش��ی پهلوان پ��رور را دارم و خادم 
کشتی قم هستم رویکرد خود را برای رسیدن به موفقیت  در سطح کشور و میادین 

برون مرزی، سرمایه گذاری و توجه ویژه به رده های سنی پایه قرار داده ایم.
رئیس هیئت کشتی استان قم افزود: در حال حاضر تمام مربیان و باشگاه های کشتی 
قم از رده های سنی خردسالان و نونهالان در این رشته ورزشی کار سازندگی را انجام 
می دهند و نتیجه این کار بزرگ این است که ما در تمام رده های سنی در تیم های 

ملی نماینده داریم.
وی ی��ادآور ش��د: ما هیچ وقت از بابت تش��کیل تیم های قوی ب��ه منظور اعزام به 
رقابت های مختلف کشتی کشور نگرانی نداریم زیرا آنقدر در قم کشتی گیر مستعد 
وجود دارد که مجبوریم برای تشکیل تیم منتخب قم به منظور حضور در مسابقات 
کشوری، پیکارهای انتخابی استان را برگزار کنیم.حلوایی در ادامه از دعوت دو تن از 
استعدادهای کشتی قم به اردوی تیم ملی کشتی فرنگی خردسالان ایران خبر داد و 
افزود: از سوی فدراسیون کشتی قرار است اردوی بسترسازی خردسالان و نونهالان 

کشتی فرنگی به منظور پشتوانه سازی تیم  ملی نوجوانان برگزار شود.
وی با اش��اره به برگزاری اردوی بسترس��ازی خردسالان و نونهالان کشتی فرنگی 
کشور، بیان کرد: چهارمین اردوی بسترسازی تیم ملی کشتی خردسالان و نونهالان 
فرنگی از روز بیست و یکم اسفندماه در شهرستان ماهشهر استان خوزستان برگزار 
خواهد شد. رئیس هیئت کشتی استان قم با اشاره به اسامی نفرات دعوت شده به این 
اردو که تا روز بیست و پنجم اسفندماه ادامه خواهد داشت، اضافه کرد: این اردو در دو 
رده سنی خردسالان و نونهالان کشتی فرنگی برگزار می شود تا کشتی گیران زیر نظر 

مربیان مطرح کشور آموزش ببینند.
وی یادآور شد: اردوی کشتی گیران خردسال در اوزان ۳0، ۳2، ۳5، ۳۸، ۴2، ۴7، 
5۳، 59، 66، 7۳ و ۸5 کیلوگرم تشکیل می شود و کشتی گیران قم در اوزان ۳۸ و 
۴2 کیلوگرم این اردو زیر نظر مربیان تیم ملی کش��تی فرنگی خردس��الان تمرین 

خواهند کرد.
حلوایی اضافه کرد: بر این اس��اس امیر عبدلی نخس��تین نماینده قم در وزن ۳۸ 
کیلوگرم اردوی تیم کشتی فرنگی خردسالان ایران است که در این وزن باید با کامران 
ارقش از خوزس��تان رقابت کند، ضمن اینکه دومین نماینده قم یعنی محمدامین 
جبالی فر در وزن ۴2 کیلوگرم در کنار ابوالفضل فرمانی از تهران در این اردو حضور 

می یابد.
وی در پایان با بیان اینکه سرمربی این تیم عبدالکریم کاکاحاجی خواهد بود، اظهار 
کرد: همچنین مربیانی از استان های خوزستان، تهران، توابع تهران، مازندران، خراسان 

رضوی، اردبیل، لرستان، اصفهان، قم و البرز برای حضور در این اردو دعوت شده اند.

فدراسیون فوتبال ایران انتظار دو اتفاق ویژه و البته 
بزرگ را می کشد. یکی از آنها می تواند پس از سالها 
اعتباری به فوتبال کم رمق کشورمان بدهد. البته 
شانس کسب یک کرسی تاثیرگذار بیشتری از گرفتن 

میزبانی است.
 فوتبال ایران دو چالش بزرگ در آغاز سال 1394 پیش 
رو خواهد داشت؛ 1- گرفتن میزبانی جام ملت های آسیا که 
بدون شک، افتخار بزرگی برای فدراسیون فوتبال ایران به 
حساب می آید. 2- کسب کرسی پر اهمیت نایب رئیسی 
کنفدراسیون فوتبال آسیا که به نظر می رسد دومی از همین 
حالا در دست ایران است و شاید دلیل سفر ناگهانی رئیس 
فدراسیون فوتبال به مالزی همین باشد. در ادامه به این دو 
موضوع و بررسی این سوال که کفاشیان برای کدام یک از آنها 

تلاش جدی تری می کند، می پردازیم.
چرا فدراسیون خوشبین به گرفتن میزبانی است؟

با وجود اینکه رسانه های کشور امارات در چندماه گذشته 
در چند نوبت اعلام کردند که جام ملت های آسیا در سال 
2019 به این کشور رسیده است، علی کفاشیان کماکان در 

مصاحبه با خبرنگاران داخلی عنوان می کند چنین خبری 
صحت ندارد و اگر کمی حمایت های داخلی قوی تر باشد، 
در آغاز سال جدید خورشیدی، ایران می تواند برنده این 
رقابت با کشور امارات باشد. بزرگترین مشکل پیش روی ما 
حضور بانوان در ورزشگاه هاست که کفاشیان در روز بازدید 
نمایندگان کنفدراسیون فوتبال آسیا از فدراسیون فوتبال، 
صریحا به خبرنگار مهر گفت: ما پیشنهاد داده ایم که بانوان 
خارجی بدون هیچ مشکلی، با حفظ حجاب، وارد ورزشگاه 
شوند اما در مورد بانوان ایرانی،  هنوز مجوزی را در دست 
نداریم. رئیس فدراسیون فوتبال پس از شنیدن این ادله اکه 
اماراتی از نظر زیرساخت و امکانات توریستی وضعیت مطلوب 
تری نسبت به ایران دارند،بیان کرد: آنچه برای AFC حایز 
اهمیت است، گسترش امکانات برای کلیه کشورهاست و اگر 
آنها ایران را میزبان کنند می دانند که ما مجبور به ساخت و 

ساز و اصلاح ورزشگاه های خود می شویم.
این ها دلایل خوشبینی آقای رئیس برای گرفتن میزبانی 
جام ملت های آسیاست. اما او همواره از این موضوع گله 
داشته که بر خلاف اماراتی ها که هواپیمایی این کشور برای 

گرفتن میزبانی، امکانات وسیعی را در نظر گرفته است، در 
داخل ایران، هنوز حمایتی جدی از فدراسیون فوتبال به عمل 

نیامده است.
کرسی نایب رئیسی AFC به ایران رسید؟

از منطقه جدید التاسیس آسیای میانه که ایران عضو آن 
است تنها علی کفاشیان نامزد گرفتن پست نایب رئیسی آسیا 
شده بود. رئیس فدراسیون فوتبال در پاسخ به سوالی که آیا از 
الان شما نایب رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا از این منطفه 
هستید گفت: اطلاع دقیقی از تعداد نامزدها ندارم و شاید در 
آخرین ساعات ثبت نام یک نفر از این منطقه،برای رقابت با 
من ثبت نام کرده باشد. شنبه و یکشنبه مقر AFC تعطیل 
است و امروز بخش بین الملل ما در این مورد پیگیری می کند 

تا ببینیم موضوع از چه قرار است«.
علت این سفر می تواند پیروز شدن زود هنگام رئیس 
فدراسیون فوتبال ایران در این انتخابات باشد. چرا که او هیچ 
رقیبی ندارد و به صورت خودجوش پس از سال ها ایران 
صاحب یک کرسی ارزشمند و کارآمد در کنفدراسیون فوتبال 

آسیا خواهد شد.

فدراسیون فوتبال در انتظار دو اتفاق ویژه

پورحیدری: بین من و قلعه نویی مشکلی وجود ندارد

 با اتحاد از موانع سخت عبور کردیم؛

گل محمدی: تمرکزم روی موفقیت ذوب آهن است، دلیلی ندارد به پرسپولیس فکر کنم

رشیدی خبر داد:

راه اندازی مدارس تخصصی ووشو طی سال ۹4 در قم

بوکسور المپیکی، سازجدایی کوک کرد

عضو هیات مدیره استقلال ضمن بی اطلاعی از عزل سید سعید افجه ای از 
سخنگویی باشگاه استقلال می گوید هر وقت این مساله با او مطرح شود می تواند 

در این باره صحبت کند.

منصور پورحیدری در پاسخ به این سوال که آیا در جریان عزل سید سعید افجه ای از 
سخنگویی باشگاه استقلال قرار دارد یا نه؟ بیان کرد: من واقعا در جریان این قضیه نیستم و 
در حال حاضر در ارومیه حضور دارم. تا این لحظه که با شما صحبت می کنم در این باره با من 
کسی تماس نگرفته و نظری از من نخواسته ، شاید البته بعدا این اتفاق بیفتد. اگر این مساله 

مطرح شود در آن زمان بهتر می توانم در این باره صحبت کنم.
 وی در پاسخ به این سوال که نظرش راجع به بازی تیمش و نفت مسجد سلیمان چیست؟ 
عنوان کرد: سه امتیاز خیلی مهم را استقلال در این دیدار به دست آورد، آن هم بر خلاف 
تصور عموم که فکر می کردند بازی راحتی پیش روی آبی هاست. نفتی ها خیلی با انگیزه و خوب 
کار کردند. استقلال با کسب این سه امتیاز نشان داد هم چنان شانس نخست قهرمانی است.

 عضو هیات مدیره استقلال در پاسخ به سوالی درباره جاسم کرار نیز گفت: تا جایی که من 
می دانم اگر او  به ایران نیاید برایش مشکلاتی ایجاد خواهد شد. به هر حال او قرارداد دارد و 

باید به ایران بیاید.
 پورحیدری در پایان و در پاسخ به این سوال که آیا دلخوری میان او و امیر قلعه نویی وجود 
داشته که برخی از رسانه ها درباره آشتی این دو در بازی استقلال و صنایع آلومینیوم خبر 
داده اند؟ اظهار کرد: واقعا مشکل و دلخوری بین من و قلعه نویی وجود نداشت و اگر چنین 
چیزی بود مطمئن باشید استقلالی ها به اراک نمی آمدند. شاید اختلاف سلیقه هایی میان من 

و قلعه نویی باشد که چیزی طبیعی و لازم به شمار می رود.

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان گفت: شرایط 
خیلی سختی را پشت سر گذاشتیم ولی با اتحادی که 

داشتیم از موانع سخت عبور کردیم.
یحیی گل محمدی در مورد پیروزی ذوب آهن مقابل سایپا، 
وضعیت تیمش و مسائل دیگر به سؤالاتی پاسخ داد که 

مشروح آن در زیر می آید:
مجید جلال مدعی است که در ورزشگاه فولادشهر 
70 دقیقه به او توهین شده است اما شما این موضوع را 
رد کردید. بالاخره چه اتفاقاتی در فولادشهر رخ داده 

است؟
من 24 یا 25 بازی است که هدایت ذوب آهن را برعهده 
دارم و نیمی از این بازی ها در ورزشگاه فولادشهر برگزار شده 
است. به جرأت می توانیم بگویم در تمام این دیدارها چنین 
موردی برای هیچکس پیش نیامد و من ندیدم که هواداران 
ذوب آهن خدایی ناکرده به مربیان یا بازیکنان تیم میهمان 
توهین کنند. من شرافتمندانه قول می دهم که از این به بعد 
هم چنین اتفاقی در ورزشگاه خانگی ما رخ نخواهد داد. شاید 
در این بازی یک یا دو نفر برای آقای جلالی کری خوانده 
باشند و جملاتی رد و بدل شده باشد اما به ایشان به هیچ 
عنوان توهین نشد. شاید برداشت سرمربی سایپا این بوده که 
توهینی صورت گرفته ولی فکر نمی کنم چنین چیزی بوده 

باشد.
پس همچنان این موضوع را رد می کنید؟

ما همیشه با لیدرها جلسه می گذاریم و به آنها تأکید 
می کنیم که احترام تیم حریف باید حفظ شود. آقای جلالی 
بزرگتر من است و من نمی خواهم دیگر بحثی در این رابطه 
صورت بگیرد. دوست دارم رسانه ها همین جا این بحث را تمام 

کنند و دیگر سؤالی در این مورد پرسیده نشود.
به نظر شما ذوب آهن می تواند از طریق لیگ برتر 

سهمیه آسیا را بگیرد؟
ما امتیازهای زیادی را در نیم فصل اول از دست دادیم و 
همه چیز در آینده به خودمان بستگی دارد. اگر از هشت بازی 
باقیمانده 18 یا 19 امتیاز بگیریم، می توانیم از طریق لیگ برتر 

سهمیه آسیا را بگیریم. ما نسبت به این موضوع امیدواریم.
از اینکه این روزها از شما به عنوان یک مربی موفق 

یاد می شود، چه احساسی دارید؟
پشت سر  را  خیلی سختی  شرایط  ما  خوشحالم.  واقعاً 
گذاشتیم ولی با اتحادی که داشتیم از موانع سخت عبور 
کردیم. من سعی کردم کار اصولی انجام دهم و همیشه 
به تمرینات و جو  باشم. همیشه  پایبند  به اصول خودم 
تیم حساس هستم و خدا را شکر می کنم که جو خوبی 
در ذوب آهن درست شده است. البته ما هنوز افتخاری در 
فصل  پایان  در  امیدواریم  ولی  نکرده ایم  ذوب آهن کسب 
خوشحال باشیم. از رسانه ها، مردم و هواداران ذوب آهن نیز 

تشکر می کنم که همیشه به من لطف داشته اند.
عده ای از هواداران پرسپولیس دوست دارند شما به 

این تیم برگردید. آیا دوباره به مربیگری پرسپولیس 
فکر می کنید؟

همیشه و هر کجا که باشم از صمیم قلب برای پرسپولیس 
آرزوی موفقیت دارم. الان اما سرمربی ذوب آهن هستم و به 
هیچ چیز دیگری فکر نمی کنم. پرسپولیس مربی دارد و 
کارش را انجام می دهد. دلیلی ندارد من به پرسپولیس فکر 
کنم و تمرکزم فقط روی موفقیت ذوب آهن است. در پایان 

فصل فرصت دارم که درمورد آینده تصمیم بگیرم.

 دبیر هیئت ووشوی استان قم از راه اندازی مدارس تخصصی ووشو در سال 94 در 
قم خبر داد و گفت: راه اندازی مدرسه ووشو یک اقدام موثر برای رشد این رشته در 

رده های سنی پایه و سرمایه گذاری برای آینده است.
محمدهادی رشیدی اظهار داشت: مسابقات ووشوی طلاب استان قم در شرایطی برگزار 
می شود که جمع زیادی از خانواده ووشوی قم را طلاب تشکیل می دهند و قرار است مسابقات 
ویژه طلاب این هفته با همکاری هیئت ووشوی قم در سالن شهید برجعلی زاده قم برگزار شود.

وی افزود: این مسابقات در دو بخش ساندا و تالو برگزار می شود و برگزاری این مسابقات نقش 
پررنگ ورزشکاران طلبه را در توسعه ورزش قهرمانی و حضور این قشر در میان ورزشکاران و 
ورزش دوستان نشان می دهد و هیئت ووشو از توسعه این رشته در میان طلاب حمایت می کند. 
دبیر هیئت ووشوی قم گفت: 3 عضو تیم وشوی قم در مسابقات قهرمانی کشور در کرمانشاه 
به تیم ملی ووشوی بانوان دعوت شده اند که خدیجه رضایی، پروانه صادقی و معصومه شفاهی 

ووشوکاران بانوی قمی در تمرینات تیم ملی ووشوی بانوان را تشکیل می دهند.
رشیدی بیان داشت: رشته های ورزشی مدال آور برای هر استانی برند محسوب می شود و 

امیدواریم از سوی مسئولان نگاه ویژه ای به سوی رشته های مدال آور باشد و هیئت هایی که در 
حال حاضر دارای قهرمانان بین المللی و دارای بخت مدال آوری در جهان و المپیک هستند 
مورد توجه خاص باشند. وی عنوان کرد: کسب عناوین ملی و بین المللی برای هر هیئت ورزشی 
خوشحال کننده است، اما واقعیت این بوده که باید با توجه بیشتری به دنبال حفظ قهرمانان 
باشیم به عبارت دیگر قهرمان پس از کسب مدال مورد پشتیبانی قرار گیرد تا به موفقیت های 

خود ادامه دهد.  
دبیر هیئت ووشوی قم تصریح کرد: قصد داریم از ابتدای سال 94 برای نخستین بار مدرسه 
ووشو را در قم راه اندازی کنیم و برنامه ما این است که حداقل 2 یا 3 مدرسه ووشو در قم 
راه اندازی شود و بدون شک راه اندازی مدرسه ووشو یک اقدام موثر برای رشد این رشته در 
رده های سنی پایه و سرمایه گذاری برای آینده است. رشیدی درباره علت ضعف بخش تالو 
نسبت به ساندا در قم گفت: علت اصلی عقب ماندنی تالو نسبت به ساندا مشکل فضای تمرینی 
و مسابقاتی برای تالوکاران بوده است و در صدد هستیم که این مشکل را رفع کرده و احیای تالو 

را از سال آینده با قدرت در دستور کار قرار دهیم.

بوکسور المپیکی ایران اعلام کرد متاسفانه انگار نه انگار نخستین سهمیه المپیک 
ریو را کسب کرده زیرا رفتار مسئولان با او هیچ تغییری نکرده است.

احسان روزبهانی بوکسور وزن 81 کیلوگرم تیم ملی با اشاره به شرایطش پس از کسب سهمیه 
المپیک، ضمن بیان مطلب فوق اظهارکرد: انگار نه انگار اولین سهمیه المپیک را کسب کرده ام. 
رفتار مسئولان پس از کسب سهمیه هیچ تغییری نکرد و کسی حمایتم نمی کند.وی افزود: در 
حال حاضر خودم شخصا تمریناتم را زیر نظر دکتر بهرامی مربی بدنساز و اکبر احدی سرمربی 
انجام می هم. با این همه بدهی هیچ حقوقی هم دریافت نمی  کنم و شرایطم خیلی سخت است. 

این در حالی است که اواسط اردیبهشت رقابت حساس دفاع از رنکینگ را در پیش دارم.

بوکسور المپیکی ایران ادامه داد: من کار خودم را کرده ام و حالا نوبت مسئولان است که نه 
تنها برای من، بلکه برای کمک به ورزشکاران این رشته که با دست خالی تمرین می کنند، 

کاری انجام دهند.
وی در پاسخ به این پرسش که در این شرایط آیا به پیشنهادهای خارجی خود فکر می کند؟ 
گفت: پیشنهادهای زیادی از کشورهایی مثل آذربایجان، آلمان و قزاقستان دارم که اگر مسئولان 

به فکرم نباشند، حتما به این این پیشنهادها فکر می کنم.
روزبهانی در پایان گفت: من برای بالا بردن پرچم کشورم تمام توانم را به کار می برم اما توجهی 

به این مسائل نمی شود.

حبیب کاشانی مطرح کرد؛

سازمان ليگ لطفی به تيم اميد نکرد

مدیر تیم فوتبال امید ایران اعلام کرد سازمان لیگ لطفی به ما نکرد، زیرا این 
قانون از گذشته وجود داشت که اگر تیمی سه بازیکن در تیم های ملی داشته باشد، 

بازی اش عقب می افتد.
 حبیب کاشانی در خصوص وضعیت تیم امید ضمن بیان مطلب فوق گفت: در گذشته عدم 
هماهنگی بین کمیته ملی المپیک، فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش وجود نداشت، اما خدا 

را شکر در این دوره نگاه های مشترک بین این سه بخش مهم حاصل شده است.
وی  ادامه داد: در این زمینه روز گذشته نشستی با حضور کیومرث هاشمی،  علی کفاشیان، 
مهدی تاج، محمد خاکپور و بنده انجام شد و در خصوص تیم امید به بحث و تبادل نظر 

پرداختیم و بنده ابتدایی ترین نیازهای تیم امید را در این جلسه مطرح کردم.
مدی��ر تیم فوتبال امید ایران ادامه داد: در این مدت تنها 25 روز بازیکنان برای حضور در 

بازی ه��ای داخلی و خارجی در اختیار کادر فنی بوده اس��ت و ه��ر زمان که برای برگزاری 
اردوهای این تیم مطلوب بوده، چنین فرصتی به ما داده نشده است.

وی در این خصوص تاکید کرد: قصد داشتیم چند روز قبل از اعزام تیم به کویت، اردویی 
را برگزار کنیم تا بازیکنان با یکدیگر هماهنگ شوند، اما این اتفاق نیفتاد. همچنین در این 
نشست خواستیم زمان برگزاری جام حذفی در هفته سی ام لیگ تغییر کند تا با عوض شدن 

زمان هفته بیست و سوم، فرصت بهتری به تیم امید داده شود، اما این اتفاق هم نیفتاد.
کاشانی با اشاره به اینکه در این جلسه در نهایت مصوب شد چهار بازی هفته بیست و سوم 
لغو و ۱۳ بازیکن در اختیار ما قرار بگیرد، در مورد اینکه چرا با تغییر زمان برنامه های لیگ 
موافقت نشد، اینگونه اظهارنظر کرد: بنده معلم هستم و برای تشکیل کلاس ها نیاز داشتم این 
اتفاق رخ دهد، اما مسئولان سازمان لیگ می گویند به علت اینکه برخلاف ادوار گذشته در 

این دوره مرحله  یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا، دو مرحله ای برگزار می شود، نمی توان 
این برنامه را تغییر داد.

وی اضافه کرد: اگر تیم های ایرانی به مرحله یک هشتم نهایی برسند، احتمالا در روزهای 
دهم یا پانزدهم خرداد ماه باید به مصاف حریفان خود بروند و به همین دلیل تغییر برنامه های 
لیگ باعث لطمه به این تیم ها می شود. در مجموع به هر دلیلی این اتفاق افتاده است و تنها 

چند بازی لغو می شود.
مدیر تیم فوتبال امید ایران ادامه داد: سازمان لیگ لطفی به ما نکرد، زیرا این قانون از گذشته 
وجود داشت که اگر تیمی سه بازیکن در تیم های ملی داشته باشد، بازی اش عقب می افتد و 

باشگاه هایی هم که سه بازیکن کمتر دارند، باید آنها را در اختیار تیم قرار دهند.
وی در مورد وضعیت سردار آزمون و علیرضا جهانبخش هم این گونه توضیح داد: کی روش 
در ایمیلی به کفاشیان اعلام کرده بود این بازیکنان را برای دیدار با شیلی و سوئد می خواهد 
که کفاشیان هم در پاسخ به سرمربی تیم ملی امید اعلام کرده است که به علت حساسیت 
بازی های تیم امید، این بازیکنان باید در اختیار این تیم قرار بگیرند. البته هیات رئیسه هم با 

این موضوع موافق است، زیرا شرایط تیم امید بسیار حساس است.
کاشانی ادامه داد: شما ببینید تیم امید باید در هشت روز چهار مسابقه سنگین انجام دهد 
و به همین دلیل محمد خاکپور باید دوتیم کامل در اختیار داشته باشد، ضمن اینکه همه 
می گویند با نپال افغانستان هم گروه هستید اما در رده های پایه ای نمی توان هیچ تیمی را 

دستکم گرفت. خصوصا اینکه ما از این دو تیم هیچ شناختی نداریم.
وی با اشاره به اینکه کادر فنی تیم امید ، بازی های عربستان را در جام خلیج فارس کاملا آنالیز 
کرده، ادامه داد: نباید اجازه بدهیم اتفاقی که برای تیم امید در بازی های آسیایی اینچئون 
رخ داد، دوباره تکرار شود. در آن بازی ها مقابل دو تیم ناشناخته ویتنام و قرقیزستان نتایج 
نامطلوبی را به دست آورد و حادثه ناخوشایندی برای فوتبال ایران رقم خورد. مطمئنا تیم های 

ناشناخته انگیزه بیشتری دارند تا پرچم کشور خود را در چنین مسابقاتی به اهتزار درآورند.
مدیر تیم فوتبال امید ایران با تاکید بر اینکه افغانستان هم از مربی انگلیسی بهره می برد، در 
پایان گفت: امیدوارم با نظر لطف خداوند، دعای مردم و همکاری مسئولین از این مرحله صعود 
کنیم؛ ضمن اینکه از مدیران و مربیان باشگاه ها خواهش می کنم شرایط سخت تیم امید را در 
نظر بگیرند و برای خوشحالی 75 میلیون ایرانی با ما همکاری کنند. من دست یک یک آنها 
را می بوسم و امیدوارم با کمک همه، عوامل فوتبال بعد از سال ها طلسم ناکامی تیم امید را 

شکسته و به المپیک راه پیدا کنند.



علمی و سلامت

باورهاي درست و اشتباه 
در مورد تب کودکان

کودکان در اثر ابتلا به عفونت هاي رایج مانند اوتیت، برونشیت، آنژین و... به 
سرعت دچار افزایش دماي بدن مي شوند. عموما والدین در این شرایط بسیار 
نگران مي شوند و همیشه نمي توانند واکنش مناسبي داشته باشند. در واقع، 

تصورات محتلفي در مورد تب وجود دارد که برخي از آنها صحیح نیست.
    تب بیماري است که نیاز به درمان دارد؟

خیر. تب علامت نشان دهنده این است که بدن در برابر عفونت ها از خود دفاع مي 
کند. در واقع تب واکنش طبیعي بدن است که به مقابله با عفونت ها کمک مي کند. 
البته تب ممکن است در شرایط دیگري مانند قرار گرفتن در معرض نور خورشید نیز 

بروز کند که نشان دهنده کمبود آب بدن است و باید فورا راه درماني انتخاب کرد.
    آنتي بیوتیک ها باعث پایین آمدن درجه حرارت بدن مي شود؟

خیر. آنتي بیوتیک ها با تب مقابله نمي کنند بلکه باعث نابودي باکتري هاي عامل 
عفونت مي شوند. البته در صورتي که عفونت باکتریایي باشد نه ویروسي زیرا در این 

صورت آنتي بیوتیک هیچ تاثیري نخواهد داشت.
    استامینوفن تنها دارو براي کاهش تب است؟

بله. استامیونوفن پرکاربردترین و مطمئن ترین دارو در برابر تب است. در بعضي موارد 
نیز مي توان از ایبوپروفن استفاده کرد. آسپرین در این مورد تجویز نمي شود زیرا به 
نظر مي رسد  در موارد عفونت هاي ویروسي مي تواند عوارض عصبي نادر اما شدیدي 

در پي داشته باشد. همچنین دارو باید در فواصل منظم معمولا 6 ساعت مصرف شود.
    دوش آب ولرم باعث افت تب مي شود؟

خیر. حمام کردن کودک با آب ولرم پایین تر از 2 در جه سانتي گراد به هیچ وجه 
توصیه نمي شود. از طرفي این عمل تاثیر کمي دارد و برعکس حال عمومي و ناراحتي 

کودک را تشدید مي کند.
    در صورت تب کودک زیر ۳ ماه باید فورا به پزشک مراجعه کرد؟

بله. اگر نوزاد تب کند باید فورا به پزشک مراجعه کرد تا علت آن مشخص شود. در 
مورد بچه هاي بزرگتر اگر تب چند روز طول بکشد یا کودک حال عمومي خوبي نداشته 

باشد نیاز به مراجعه پزشک خواهد بود.
   در صورت ابتلا به  آنفولانزا آنتي بیوتیک تجویز مي شود؟

خیر. آنفولانزا بیماري ناشي از ویروس هاست و آنتي بیوتیک ها فقط براي عفونت 
هاي باکتریایي مؤثر است. البته ممکن است در بعضي موارد عفونت ویروسي نیز تجویز 

شود که به خاطر پیشگیري از عوارض احتمالي خواهد بود.
    تب به خودي خود برطرف مي شود؟

بله. تب در اکثر موارد بدون نیاز به اقدام درماني پایین مي آید. مصرف دارو در شرایط 
تب آن را بهبود نمي دهد بلکه فقط باعث تسکین تب مي شود. به همین دلیل اگر 
کودک تب دارد اما حال عمومي اش خوب است لزومي ندارد که تب را به هر نحوي 

پایین آورد. معمولا درجه تب بیشتر از ۳۸/5 درجه نیاز به مصرف دارو دارد.
    اگر کودک تب دارد نباید زیاد لباس بپوشد؟

بله. این تصور که کودک تب دار مریضي است که نیاز به پوشیدن لباس هاي زیاد 
دارد اشتباه است. بلکه باید به طور منطقي لباس هاي اضافي مانند پلیور، ژیلت  و... او را 

در آورد تا گرما از بدن کودک دفع شود.
    در صورت آبله مرغان نباید آسپرین استفاده کرد؟

بله. هرگز نباید آسپرین یا دیگر داروهاي ضدالتهابي غیر استروئیدي براي کودک 
مبتلا به آبله مرغان یا هر فردي که احتمال ابتلا به این بیماري دارد تجویز شود.

چرا دندان های تان زرد می شوند؟
ممکن است به نظر برسد که هنرپیشه های مشهور همیشه دندان های به 
سفیدی مروارید دارند، اما لبخند اغلب مردم دندان هایی را به به این سفیدی 

نشان نمی دهد.
شماری از عوامل متفاوت ممکن است بر رنگ دندان های شما اثر بگذارند و ته رنگ 

زردی به آنها بدهند.
در اغلب موارد، علل تغییر رنگ دندان را می توان به دو رده داخلی و خارجی تقسیم 

کرد.
رنگ های خارجی روی مینای دندان، بخش سختی که بیرونی ترین لایه دندان 
را تشکیل می دهد، می نشینند. این رنگ ها معمولا از غذاهایی که می خورید منشا 

می گیرند.
جای تعجبی ندارد که غذاها و نوشیدنی های با رنگ های تیره- از جمله قهوه، چای 
سیاه، نوشابه  های کولادار، سس های تیره و انواع میوه ها مانند انگور، بلوبری و انار 
بیشترین تاثیر را در رنگ کردن دندان ها داشته باشند. این مواد حاوی مقدارهای زیادی 

کروموژن یا تولیدکننده رنگدانه هستند.
غذاها و نوشیدنی های اسیدی با تخریب مینای دندان و آسان تر کردن چسبیدن 
کرومو ژن ها به دندان می تواند وضع را بدتر کنند. تانین، یک ترکیب تلخ که در چای 

یافت می شود، نیز به چسبیدن کرومو ژن ها به دندان ها کمک می کند.
به علاوه، سیگار کشیدن و جویدن توتون از جمله عوامل شناخته شده رنگ گیری 
تجمع  به  که  دندانی  بهداشت  رعایت  عدم  و همچنین  دندان ها هستند،  خارجی 

پلاک های دندانی می انجامد.
خواص  گوناگون  عوامل  هنگامی  می دهد،  رخ  دندان  درون  داخلی  رنگ   گیری 

ساطع کننده نور مینا و عاج زیر آن را تغییر می دهند.
کودکان  اگر  شوند.  داخلی  رنگ گیری  باعث  می توانند  متعددی  داروهای 
آنتی بیوتیک های تتراسایکلین و داکسی سایکلین را در هنگامی که دندان ها در حال 
رشد هستند )پیش از ۸ سالگی( مصرف کنند، دندان های شان ممکن است به رنگ 

زرد مایل به قهوه ای درآید.
در دوران بزرگسالی، کلرهگزیدین، ماده ضدعفونی کننده ای که به صورت دهان شویه ای 
قوی با تجویز پزشک برای درمان ژنژیویت )التهاب لثه ها( به کار می رود، ممکن است 
باعث رنگ گرفتن دندان شود. همچنین ماینوسایکلین یک داروی ضدآکنه، مشتق 
از تتراسایکلین نیز باعث رنگ گرفتن دندان ها می شود. حتی داروهای رایجی مانند 

آنتی هیستامین ها و داروهای ضدفشار خون گاهی ممکن است دندان ها را زرد کنند.
مصرف بیش از حد فلوراید و شیمی درمانی برای سرطان های سر و گردن نیز ممکن 

است به رنگ گیری داخلی دندان بینجامد.
به جز رنگ گیری خارجی و داخلی دندان، دو عامل دیگر هم در زرد شدن دندان ها 

موثرند: ژنتیک و سالمندی.
دندان های  شما، نیز مانند ظاهر صورت تان یا رنگ  چشم های تان ممکن است زردتر 
)یا سفیدتر( از دندان های افراد دیگر باشد. بخشی از این تفاوت به ضخامت مینای 
دندان های شما بستگی دارد که نیمه شفاف است. به این ترتیب اگر شما مینای نازکی 

داشته باشید، رنگ طبیعی عاج زیر مینا بیشتر خود را نشان خواهد داد.
به همین علت با افزایش سن که مینای دندان ها نازک می شود، دندان های شما زردتر 

به نظر می  رسند.

بهترین جایگزین ایبوپروفن
ایبوپروفن نوعی داروی پر مصرف بوده که عوارض زیادی به همراه دارد که 
برای پیشگیری از این عوارض بهتر است از جایگزین های غذایی آن استفاده 

کرد.
 ایبوپروفن نوعی داروی پر مصرف بوده که عوارض زیادی به همراه دارد که برای 
پیشگیری از این عوارض بهتر است از جایگزین های غذایی آن استفاده کرد. عماد 
معصومی متخصص تغذیه و رژیم درمانی افزود: مسکن ها داروهایی پر مصرف هستند 
که اگر چه موجب تسکین درد می شوند اما عوارض بسیار زیادی را از جمله بر روی 

کلیه ها دارند.
وی با بیان اینکه بسیاری از مواد غذایی می توانند تا حدودی موجب کاهش شدت درد 
شوند، تأکید کرد: ایبوپروفن  نوعی داروی پر مصرف بوده که  وارض زیادی به همراه دارد 

که برای پیشگیری از این عوارض بهتر است از جایگزین های غذایی آن استفاده کرد.
معصومی گفت: روغن زیتون یکی از بهترین جایگزین های ایبوپروفن است. وی با 
اشاره به اینکه روغن زیتون ضد درد و ضد التهاب است، یادآور شد: روغن زیتون 
همچنین سوزش و درد ناشی از سوختگی را کاهش داده و نیز از بروز تاول تا حد زیادی 

جلوگیری می کند.
معصومی خاطر نشان کرد: روغن زیتون در بین انواع  روغن ، خواص و فواید بیشتری 
دارد و بهتر است به جای مصرف روغن های جانوری که خطرات زیادی به همراه دارند، 

از این روغن استفاده کرد.

ماسک پیاز، معجزه زیبایی پوست
شیره یا آب پیاز اثر بسیار زیادی در بهداشت و لطافت پوست دارد.

برای داشتن پوستی صاف و شاداب کافی است یک عدد پیاز را رنده کنید و از پارچه 
تمیز یا توری رد کنید و عصاره آن را ده الی ۱5 دقیقه بر روی پوست بمالید.

اگر دارای پوست نازک و حساسی هستند زمان کمتری لازم است و اگر پوست ضخیم 
یا چربی دارید برای ادامه کمپرس آب پیاز نیاز دارید.

آب پیاز به دلیل داشتن مواد ضد عفونی کننده گوگرد دار و اسیدهای مفیدی مثل اسید 
سیتریک می تواند جوش های معمولی و سر سیاه روی بینی را نیز درمان کند.

قبل از استفاده از این عصاره حتما آن را بر روی پوست صورتتان امتحان کنید.
هفته ای ۳ بار می توانید این کار را انجام دهید.

با توجه به کمی فرصت  خانواده ها  در کلانشهرها؛

بازار غذاهای سنتی در قم، داغ داغ است
گزارش: حمیده زند

با توجه به کمبود فرصت در جهت طبخ غذاهای سنتی در کلانشهرها، شاهد افزایش تعداد 
رستوران ها و سفره های سنتی هستیم و به طور کلی می توان گفت این روزها بازار غذاهای 

سنتی در قم، داغ داغ است.
قم به عنوان شهری زائر پذیر از هم اکنون خود را برای حضور زائران آماده می کند در این 
زمینه یکی از تمهیدات مسئولان فراهم آوردن شرایطی برای حضور زائران است تا پس از زیارت 

فرصتی را برای بهره مندی از جاذبه های گردشگری در قم در نظر گیرند.
یکی از ظرفیت های مهم در گردشگری قم وجود سفره خانه های قدیمی است که به طبخ 
غذاهای سنتی اختصاص دارد غذاهایی که طعم دلنشین آنها در محیطی زیبا و دلپذیر خانواده 

ها را به یاد خاطراتی در گذشته می اندازد.
در گوشه گوشه شهر می توان سراغی از این سفره خانه ها گرفت و انواع غذاهای سنتی 
همچون انواع کباب، دیزی، کشک بادمجان، انواع آش های ایرانی، اقسام خورشت ایرانی، 
خوراک های خوش طعم، غذاهای دریایی، سبزی پلو و غیره به همراه نوشیدنی های گوارا 

همچون دوغ و دم نوش را سفارش داد.
به ویژه اینکه اغلب غذاهای سنتی توسط آشپزهایی ماهر و قدیمی طبخ می شود و حتی 
ادویه های مورد مصرف در آن علاوه بر طعم خوب دارای خواص و ویژگی های خاصی نیز 

می باشند.
غذاهای سنتی وقتی خوش طعم تر به نظر می رسد که در فضایی زیبا دارای یک دکوراسیون 
کاملا ایرانی و سنتی صرف شود و محیطی که در آن خبری از میزها و صندلی های گران و 
نماهای اروپایی و کشورهای شرق آسیایی نیست بلکه نمایی برگرفته از معماری اصیل ایرانی و 

اسلامی است همراه با وسایلی که محیط را گرم و خاطره انگیز می نماید.
انواع گلیم های گلدار، فرش و تابلو فرش های نفیس، پشتی هایی با طرح های ایرانی و 
باستانی، کاشی های زیبا و آب نماهای جالب، کتیبه نویسی ها، ،درب های کولون دار، پرده هایی 
با دوخت های سنتی،اجرای موسیقی های زنده و سنتی با سازهای ایرانی، طاقچه ها، رومیزی 
و لچکی های ترمه ای، بالشت های ترنجی، ظروف چینی اصیل ایرانی و ظروف مسی و سفال 

این سفره خانه ها را چشم نواز کرده است.
عطر غذاهای اصیل و سنتی ایرانی نیز همه جا را فرا گرفته است به خصوص عطر برنج ایرانی 
که گوی سبقت را همیشه از برنجهای خارجی که تنها شکل ظاهری زیبایی دارد و هیچ عطر 

و طعم دل انگیزی در آن یافت نمی شود را برده است.
در این راستا با تعامل و همراهی میراث فرهنگی و گردشگری برخی از جاذبه های تاریخی در 
قم تبدیل به سفره خانه و یا مراکز تفریحی و خدماتی برای زائران و گردشگران شده است یکی 
از این ظرفیت های تاریخی آب انبار شادقلی خان است که بنای آن مربوط به دوره قاجار است 

و در حال حاضر یکی از سفره خانه های سنتی در قم به شمار می رود.
ایمان یثربی از استان یزد به همراه خانواده مهمان یکی از سفره خانه های سنتی در قم است 
وی می گوید سالهاست که برای زیارت به قم سفر می کنیم و بعد از دیدن برخی از آثار تاریخی 
برای صرف غذاهای ایرانی و سنتی به سفره خانه می آئیم اگر چه استان یزد هم جاذبه های 

تاریخی فراوانی دارد اما در قم نیز بناهای زیبایی را می توان یافت که منحصر به فرد است.
وی می گوید: برخی از مردم فکر می کند که زندگی به شیوه اروپایی ها و یا مثلا سبک های 
چینی و ژاپنی خیلی جذاب است و کلاس بالایی دارد اما هنوز هم طعم غذاهای سنتی و حضور 
در سفره خانه های قدیمی برای مردم جذاب است زیرا موجب می شود مدتی را از فضای شلوغ 

شهر دور ماند و به یاد دوران کودکی و جوانی افتاد.
میر احمدی نیز یکی از شهروندان قمی است که در یکی از سفره خانه های سنتی حضور 
یافته است و می گوید ما غذاهای سنتی ارزشمندی داشتیم که کم کم به دست فراموشی 

سپرده می شود در حالی که باید آن ها را به نسل جوان معرفی کرد.
وی افزود: متاسفانه برخی فکر می کنند سفره خانه به معنای کشیدن قلیان بعد از یک غذای 
خوشمزه است در حالی که باید قلیان ها را از سفره خانه ها جمع کرد و فقط غذاهای سالم و 
سنتی را در اختیار خانواده ها قرار داد چرا که قلیان مضرات جدی دارد و نباید در محیط های 

خانوادگی مجوزی برای آن صادر گردد.
حمید طیب یکی از مسئولان سفره خانه های سنتی در قم است وی می گوید بسیاری از 
خارجی ها و یا گردشگران ایرانی از این نوع سفره خانه ها به دلیل دکوراسیون اصیل ایرانی و یا 

غذاهای آن استقبال زیادی می کنند.
وی بر این باور است باید فرزندان را به این گونه محیط ها آورد من اغلب می بینم خانواده ها 
ذائقه فرزندان خود را به فست فودها عادت داده اند در این باره باید غذاهای سنتی را به آنها 

معرفی کرد.

خاطرنشان می شود در این ارتباط تنها مرجع صدور مجوز برای سفره های سنتی میراث 
فرهنگی و گردشگری است که طبعا زمینه را برای نظارت کامل بر روند فعالیت سفره خانه ها 

فراهم می کند.
علاوه بر سفره خانه ها گاهی نیز شاهد برپایی جشنواره های غذاهای سنتی در قم هستیم 
به ویژه در ایام نوروز برخی از بوستان ها و مراکز فرهنگی در قم اقدام به برپایی جشنواره غذا 

می کنند که در آن غذاهای سنتی از جاذبیت های بیشتری برخوردار هستند.
این گونه جشنواره ها می تواند نسل جوان را با غذاهای سالم و سنتی ما پیوند بزند به 
خصوص اینکه در این نمایشگاهها گاهی فضا برای آموزش دختران و نوعروسان وجود دارد تا با 

چم و خم طبخ یک غذای خوش طعم ایرانی آشنا شوند.
در این ارتباط عیسی رضایی مدیر کل میراث فرهنگی و گردشگری قم درباره اهداف برپایی 
جشنواره غذاهای سنتی می گوید: معرفی آداب و رسوم و فرهنگ اصیل ایرانی - اسلامی به 
ویژه در منطقه قم، تلاش برای حفظ احیای این میراث ارزشمند و تحویل آن به نسل های بعد، 
معرفی غذاهای بومی و محلی،اشاعه فرهنگ تولید و مصرف محصولات غذایی محلی و سالم، 
جذب گردشگران، معرفی فرصت های شغلی، آشنایی اقوام و گروههای مختلف ساکن قم با 

یکدیگر از جمله اهداف این نوع جشنواره ها می باشد.
در مورد اهمیت غذاهای سنتی به خصوص غذاهای سنتی قم در حفظ سلامت افراد به 
سراغ یکی از متخصصان و کارشنان تغذیه رفتیم و علی اکبر حق ویسی با اشاره به شناسایی 
بیش از ۴ هزار غذای سنتی در ایران گفت:به دلیل وجود فرهنگها و قوم های مختلف در ایران 
غذاهای مختلفی در سطح کشور در گذشته وجود داشته است که بسیاری از این غذاها به دست 

فراموشی سپرده شده است.
این کارشناس تغذیه عنوان کرد: طبخ غذا در ایران از اصالت خاصی برخوردار است که باید 
با معرفی آن سبک زندگی را تغییر دهیم تا از غذاهای فست فود نیز در جهت حفظ سلامت 

خود و خانواده فاصله بگیرند.
وی در ارتباط با اهمیت گرایش به غذاها و نوشیدنی های سنتی تصریح کرد: این غذاها و 
نوشیدنی های سنتی از هر گونه افزودنی های غیر مجاز مصون بودند از این رو سلامت افراد را 
به مخاطره نمی انداختند از طرفی مردم برای انجام امور زندگی از تحرک بیشتری در گذشته 

برخوردار بودند به همین دلیل خوردن غذاهای سنتی چاقی به همراه نداشت.
حق ویسی اظهار داشت: وجود انواع سبزیجات و گروههای غذایی و حتی میوه در غذاهای 
سنتی یکی دیگر از مولفه های مهم در سلامت غذاهای سنتی بود برای نمونه غذایی همچون 
آلبالو پلو و یا آلو اسفناج سرشار از مواد مغذی بود که از میوه ها و سبزیجات در کنار هم تهیه 

شده بود.
وی در مورد غذاهای سنتی در قم افزود: در قم بیش از 55 غذای سنتی شناسایی شده 
برخی از این غذاها شامل آبگوشت قنبید، اشکنه ها، آش های مختلف و خوراک های ترش و 

خوش طعم است.
این کارشناس تغذیه خاطرنشان کرد: در غذاهای سنتی از موادی استفاده شده است که طبع 
سردی و گرمی را مورد تاکید قرار داده و متناسب با مزاج افراد می باشد یعنی مواد اولیه به گونه 

ای کنار هم طبخ می شود که تعادل خوبی در سردی و گرمی داشته باشد.
وی با اشاره به برخی از غذاهای قمی در گذشته گفت: مهم ترین این غذاها شامل آبگوشت 
هویج برگه، ماش ماشک، آش ماش، مغزابه، آش سنگک، ترخینه دوغ، کشک دوغ، تتله 
پلو، اشکنه سیب زمینی، قاقاناخ، آش بلغور، آبگوشت یخمی بادمجان، آش پپله، خورشت آلو 
اسفناج، آبگوشت قنبید یا کلم قمری، سربانشی نخود، آش دونک، شعله سفید، آش ترخینه 

شیر می باشد.
حق ویسی ادامه داد: همچنین، اشکنه گوجه فرنگی، خنکوب )نوعی اشکنه(، خوراک کدو 
ترش، مغز آبک، ترش آبک، خورشت قیه، آش اوماج، خورشت به، آبگوشت بز باش، ماش آبک، 
آبگوشت مزوره، خورشت سیب آله، سبرات، آش بامبی، آبگوشت بادمجان، آش اسفندی، آبدوغ 

انار، آش ترخینه نار از جمله غذاهای سنتی استان قم است.
وی از چاپ کتاب غذاهای سنتی در قم خبر داد و بیان کرد: این کتاب می تواند به عنوان یک 

اثر ملی شناخته شود و در جهت احیای غذاهای سنتی گام موثری بردارد.
یکی از پزشکان تغذیه نیز در باره مضرات استفاده از غذاهای فست فود گفت: با توسعه 
شهرنشینی، افزایش اشتغال بانوان و کمبود وقت و زمان در طبخ غذا، متاسفانه ذائقه مردم و به 

ویژه جوانان به سمت غذاهای آماده و فست فود رفته است.
دکتر عبدی، ادامه داد: استفاده از فست فود ها به دلیل وجود نمک و مواد افزودنی در طولانی 
مدت سلامت را به مخاطره می اندازد و موجب بیماری های گوارشی،چاقی و فشار خون می 
شود. وی خاطرنشان کرد: ضمن اینکه استفاده از نوشیدنی هایی همچون نوشابه های گاز دار 

در کنار فست فودها زمینه را برای بروز دیابت فراهم می سازد.
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اولیه  نمونه  جهان،  در  بار  نخستین  برای  انگلیسی  شرکت  یک  دانشمندان 
فرستنده رادیویی تمام دیجیتالی را ارائه داده اند که با استفاده از مدارهای یکپارچه و 

الگوریتم های جدید، امواجی با فرکانس رادیویی بالا تولید می کند.
 فرستنده رادیویی جدید به نام Pizzicato، این کار را بدون استفاده از مدارهای رادیویی 
آنالوگ معمولی انجام می دهد. تمامی مراحل تولید فرکانس رادیویی در این فناوری با استفاده 
از مجموعه ای از بیت های دیجیتالی انجام می شوند و از هیچ نوع فیلتر، مدار آنالوگ یا اجزای 
معمولی به کاررفته در فرستنده های رادیویی استفاده نمی شود. فرستنده رادیویی تمام دیجیتالی 
ابداعی که توسط شرکت انگلیسی Cambridge Consultants ارائه شده، از دو مدار 
یکپارچه و یک آنتن ساخته شده و حوزه مخابره بی سیم را دستخوش تغییر می کند. آزمایشات 
اولیه بر روی Pizzicato تمامی انتظارات دانشمندان را برآورده کرده است؛ این سامانه، اندازه 
مدارهای رادیویی را به سطوح میکروپردازنده کاهش داده و چنین موضوعی نوید استفاده های 
کارآمدتر از این فناوری در آینده را می دهد. این سیستم ابداعی، قابلیت های فناوری های متعدد 
از ارتباطات بی سیم تلفن همراه تا ابزارهای مورد استفاده در پشتیبانی از اینترنت اشیا )IoT( را 
تا حد زیادی ارتقا می دهد. هنوز درباره تاریخ عرضه این فرستنده رادیویی گزارشی مخابره نشده 

اما جزئیات آن به تازگی در کنگره جهانی تلفن همراه در بارسلونا ارائه شده است.

موتور کم مصرف خودرو ساخته شد

ابزاری برای پایان دادن به کابوس های شبانه کودکان
یک شرکت امریکایی به نام Lully ابزار جدیدی 
ارائه داده  که مانع از رخداد کابوس های شبانه شایع در 

بسیاری از کودکان می شود.
نوعی  و  لرزشی  پاد  از   Lully نام  به  سامانه  این   

برنامه نرم افزاری گوشی هوشمند همراه استفاده می کند.
ابزار مزبور بر اساس بیدارکردن های برنامه ریزی شده عمل 
می کند و کودک را پیش از کابوس دیدن از خواب عمیق بیدار 

می کند.
علمی  لحاظ  از   Lully است  مدعی  سازنده  شرکت 
کابوس های شبانه را متوقف کرده و در آزمایش های بالینی 

منجر به توقف 90 درصد کابوس ها شده است.
گفته می شود این سیستم می تواند به کودکانی که از 
راه  یا  می زنند  حرف  خواب  در  می برند،  رنج  شب ادراری 
می روند، به ویژه زمانی که این مشکلات هر شب در زمانی 

معین رخ می دهند، کمک کند.
سامانه ابداعی دارای پاد ارتعاشی بی صدا و برنامه نرم افزاری 

گوشی  هوشمند برای ابزارهای iOS است. پاد، زیر تشک 
کودک کار گذاشته می شود و از طریق بلوتوث انرژی پایین 
)BLE( با گوشی هوشمند ارتباط برقرار می کند. این ابزار 
مدت سه دقیقه و زمانی به لرزش در می آید که کودک وارد 
مرحله خواب عمیقی می شود که در طول آن کابوس های 

شبانه رخ می دهند.
خواب  الگوی  ابداعی،  سیستم  هوشمند  گوشی  برنامه 
کودک را رهگیری می کند و والدین باید شبی یک بار آن را 
فعال کنند؛ شرکت سازنده قبل از ساعت 2۳ را برای انجام این 

کار اعلام کرده است.
هفته  برای چهار  ابزار جدید  کرده  توصیه  این شرکت 
استفاده شود و پس از این مدت، می توان آن را غیرفعال و 

هنگام عود کابوس های شبانه، دوباره آن را فعال کرد.
باید این نکته را در نظر گرفت که سیستم مزبور، امکان این 
که کودک از خواب عمیق لذت ببرد، را از بین می برد اما وی 

را در مرحله سالم و ایمن خواب عمیق نگه می دارد.

توصیه می شود والدین کودکان دو ساله، پیش از استفاده از 
Lully با پزشک مشورت کنند.

جلوگیری از خروج سه میلیون دلار ارز با تولید کیت تشخیص بیماری تب مالت در کشور

دانشمندان شجره نامه تکاملی حیات را از نو نوشتند!

بیماری  تشخیص  یزای  الا  کیت  انبوه  تولید  با 
بروسلوز)تب مالت( در موسسه تحقیقات واکسن و سرم 
سازی رازی شعبه منطقه مرکزی کشور )اراک( از خروج 
بیش از سه میلیون دلار ارز از کشور جلوگیری می شود.

دکتر سید داوود حسینی، رئیس موسسه تحقیقات واکسن و 
سرم سازی رازی شعبه منطقه مرکزی)اراک( با بیان این مطلب 
اظهار کرد: بیماری بروسلوز )تب مالت( یکی از بیماری های 
خطرناک مشترک انسان و دام است که با وجود واکسیناسیون 
و جلوگیری از تلفات ۳0 درصدی دام ها، تنها با محاسبه یک 
درصد تلفات در دام های کوچک و نیم درصد در دام های بزرگ، 
این بیماری سالانه مبلغی حدود 550 میلیارد تومان به صنعت 

دامپروری کشور خسارت وارد می کند که این میزان بدون 
محاسبه خسارات ناشی از صدمات انسانی و کاهش میزان تولید 
فرآورده های دامی است. حسینی افزود: با توجه به جمعیت دام 
کشور، در حال حاضر برای تشخیص قطعی بیماری بروسلوز 
پس از تست اولیه با روش سنجش رزبنگال، حداقل به بیش 
از 7۴00 کیت الایزای تشخیص این بیماری نیاز داریم که 
خوشبختانه ظرفیت تولید این میزان و خودکفایی کشور در 
موسسه رازی شعبه اراک وجود دارد. وی علاوه بر مزیت های 
اقتصادی کیت تشخیص بیماری بروسلوز، کمک به ارتقای 
سطح بهداشت جامعه انسانی و دامی را از مهمترین مزیت ها 

و آثار اجتماعی این کیت عنوان کرد.

رئیس موسسه رازی شعبه منطقه مرکزی، کاربرد کیت 
الایزای تشخیص بیماری بروسلوز را علاوه بر تشخیص سریع 
و به موقع بیماری بروسلوز )تب مالت(، تفریق مبتلایان و 
جلوگیری از اشاعه بیماری به دام های دیگر و انسان نیز عنوان 
کرد و گفت: با استفاده از این کیت می توانیم میزان آنتی بادی 
را علیه باکتری بروسلا در نشخوارکنندگان بزرگ و کوچک 
تشخیص دهیم و آنتی ژن را بدون نیاز به سانتریفیوژ با دور 
بسیار بالا و سیستم های فرمانتوری، تهیه کنیم. بر اساس این 
گزارش، کیت الایزای تشخیص بیماری بروسلوز)تب مالت( به 
مناسبت دهه فجر امسال در موسسه رازی شعبه منطقه مرکزی 

)اراک( با حضور مسؤولین کشوری و استانی رونمایی شد.

دانشمندان بزرگ ترین و دقیق ترین درخت تکاملی حیات بر روی زمین را خلق 
کرده اند که حاوی اطلاعاتی درباره بیش از 50 هزار گونه مختلف است.

شجره نامه زمانی حیات )TimeTree of Life( نشان می دهد تنوع حیات بر روی زمین 
با سرعتی ثابت و نه به صورت انفجاری بسط یافته است. این درخت همچنین نشان می دهد 
به طور میانگین، دو میلیون سال طول می کشد که یک گونه جدید از گروه موجود حیوانات 
ظهور کند.دانشمندان از داده های حاصل از 2۳00 تحقیق بهره بردند که این تحقیقات، 
زیست مولکولی و تنوع ژنتیکی گونه های مختلف را بررسی کرده بودند. درخت تکاملی جدید 
در واقع نوعی پایگاه داده  جامع است که می توان از آن برای بررسی این نکته استفاده کرد 
که گونه ها در تاریخچه تکاملی چه زمانی از یکدیگر جدا شدند و این که چه مدت آن ها جد 
مشترک داشتند.پروفسور »بلیر هیج«، مدیر مرکز تنوع زیستی دانشگاه تمپل در فیلادلفیا و 
یکی از رهبران ارشد این مطالعه، اعلام کرده درخت حاصل بیشتر ظاهری مارپیچ مانند دارد.

محققان از ساعت های مولکولی برای تولید درخت حیات مارپیچ مانند جدید استفاده کردند؛ 

آنها همچنین به دنبال بررسی تغییرات در درون دی ان ای گونه ها برای محاسبه کردن سرعت 
جهش گونه ها و مدت  زمانی بودند که برای تکامل یافتن این گونه ها طول کشید. این درخت 
همچنین نشان می دهد چه هنگام گونه های مختلف از یکدیگر جدا شدند.تفحص در پایگاه 
داده تیم تحقیقاتی دانشگاه تمپل در شهر فیلادلفیای امریکا، نشان می دهد در تاریخچه 
تکاملی، دو گونه چه هنگام از یکدیگر جدا شدند. به طور مثال، homo sapiens و سگ ها 
9۴.2 میلیون سال پیش از جد مشترکشان جدا شدند، در حالی که گربه ها و سگ ها حدود 
55.۱ میلیون سال پیش از یکدیگر جدا شدند.این تحقیق همچنین دقت یکی از معروف ترین 
نظریه های تکاملی را زیر سوال برده است. زیست شناسان مدت هاست معتقدند حیات بر روی 
زمین، فرآیندهای انفجاری را در تنوع پذیری گونه ها تجربه کرده و این که گونه ها در این فرآیند 
از منابع غذایی جدید استفاده کردند؛ با این حال، تحقیق جدید نشان می دهد تکامل با سرعت 
نسبتا ثابتی رخ داده است.  درخت جدید به همراه سوابق فسیلی، دیدگاه دقیق تری از چگونگی 

تکامل حیات بر روی زمین ارائه می دهند.

کشف یک ویژگی  جالب بر روی
 نخستین کهکشان مارپیچی

منجمان »دانشگاه کیس وسترن رزرو« امریکا ویژگی های جدیدی را در 
کهکشان مارپیچی شناسایی کرده اند که 170 سال پیش کشف شده است.

 این محققان موفق به مشاهده توده های )plume( کم نوری شدند که از شمال شرق 
و جنوب کهکشان مارپیچ همسایه به نام M5۱a بسط یافته اند.

تصاویر ارائه  شده از این جرم کیهانی که »کهکشان گرداب« نیز لقب گرفته، همچنین 
جزئیات جدیدی درباره توده خطی شمال غرب آن ارائه می دهند. طول این توده ۱20 
هزار سال نوری گزارش شده و فقدان ستارگان را در بخشی از دم جنوب غربی کهکشان 

به نمایش می گذارد.
 M5۱a دانشمندان در آینده می توانند از این ویژگی ها برای مدلبندی و درک تاریخ
استفاده کنند؛ تاریخی که طی آن، این جرم کیهانی و کهکشان همراهش برای نخستین 
بار شروع به تعامل کردند. این در حالی است که مدلبندی های پیشین در متناظرکردن 

ساختارهای این کهکشان، قدمت و بسیاری دیگر از ویژگی های آن ناکام مانده اند.
جسم M5۱a نخستین کهکشان مارپیچی شناخته شده به شمار می آید که در سال 
۱۸۴5 توسط »ویلیام پارسون« انگلیسی شناسایی شد. کهکشان گرداب و کهکشان همراه 
کوچک آن به نام M5۱b در صورت فلکی »تازی ها« )در فاصله ۳۱ میلیون سال نوری( 

واقع شده اند.
تاکنون هیچ منجم حرفه ای تصاویری به این وضوح از چنین کهکشانی ارائه نداده  بود 
و تصاویر جدید توسط تلسکوپ Burrell Schmidt در »رصدخانه ملی کیت پیک« 

امریکا و در ماه های فوریه، مارس و آوریل سال های 20۱0 و 20۱2 گرفته شده اند.
توده شمال غربی کهکشان موردبحث، نخستین بار در دهه ۱970 مشاهده شد اما 
به دلیل فقدان فناوری های موردنیاز، جزئیات محدودی درباره آن آشکار شد. منجمان 
دریافتند این توده دارای ستارگان قرمزرنگ تر و مسن تر است و گاز اندکی دارد. به دلیل 
سن ستارگان و طول بسیار زیاد این توده، تصور می شود این مولفه توسط تعامل دیسک 
خارجی M5۱a با کهکشانی دیگر و حدود 200 میلیون سال پیش به وجود آمده است.

توده جنوبی هیچ شباهت ریخت شناسی به بخش های احاطه کننده M5۱a ندارد و 
فاقد هر نوع گازی است. این توده دارای ستارگان اندک و بنابراین جرم و نور کم است. 
شفافیت توده شمال غربی به اندازه توده جنوبی است. در این میان، توده شمال غرب به 
اندازه ای شفاف است که دانشمندان می توانند با استفاده از تلسکوپ هابل آن را بررسی 

کنند.
منجمان در حال طراحی شیوه های دیگر برای مشاهده M5۱a و جمع آوری جزئیات 

بیشتر از این توده های کم نور هستند.

ساخت نخستین فرستنده رادیویی 
تمام دیجیتالی جهان

 ۴ موتور  طراحی  به  موفق  ایرانی  مخترع  یک 
سیلندر ۴ وضعیتی شد که با استفاده از این موتور 
می توان به میزان 75درصد در مصرف بنزین صرفه 
جویی کرد این موتور برروی هرگونه خودرویی قابل 

نصب است.
محمد حسین نوروزی گفت: این موتور به گونه ای طراحی 
شده است که می توان از چهار حالت عملکردی مختلف 
موتور در شرایط رانشی خودرو استفاده کرد. وی با اشاره به 
اینکه با بهینه سازی نحوه عملکرد موتورهای چهار سیلندر 
نسبت به سایر موتورها، می توان میزان مصرف سوخت و 
تولید آلایندهها را در کلان شهرهای بزرگی نظیر تهران به 
طرز چشمگیری کاهش داد تا دیگر به طرح های ترافیکی 
کنترل کننده که به عنوان یک راهکار ساده و مقطعی است، 

نیازی نباشد.

مخترع » موتور چهار سیلندر چهار وضعیتی « درباره 
مزیت هاي این اختراع گفت: در موتور چهار سیلندر چهار 
وضعیتی، به علت حضور چرخ دنده های رابط، می توان 
سیلندرهای غیرفعال را بدون اینکه خللی در وضعیت تعادلی 
میل لنگ ها ایجاد کند از مدار حرکتی میل لنگ حذف 

کرد. 
از سه وضعیت  توان  بنابراین می  ادامه گفت:  وی در 
حرکتی دیگر با مصرف سوخت ویژه کم تر، در کنار حالتی 
که در آن هر چهار سیلندر خودرو فعال است، استفاده کرد 
که همین امر موجب می شود به اصطلاح علم خودرویی، 
موتور چهار سیلندر چهار وضعیتی با مصرف سوخت کم تر 
از کشسانی دور و گشتاور  بیشتری نسبت به سایر موتور های 
کلاس متوسط برخوردار باشد. نوروزی با بیان اینکه موتور 
چهار سیلندر چهار وضعیتی با مصرف سوخت کم، مزیت 

عمده ای در طراحی موتور برای یک خودور محسوب می 
شود، افزود: با استفاده از این موتور و کاربرد آن در انواع 
خودرو ها می توان خودرو را با یک سیلندر روشن کرد و در 
ترافیک های سنگین نیز تنها یک سیلندر را درگیر کرد. وی 
با بیان مثالی توضیح داد: در خودروهای ۴سیلندر، خودرو 
با چهارسیلندر روشن می شود و در ترافیک ها ی سنگین 
هم با چهار سیلندر حرکت می کند و این موضوع باعث 
می شود که مصرف بنزین چندین برابر افزایش پیدا کند.  وی 
با بیان اینکه با استفاده از این موتورها می توان در کاهش 
آلودگی تاثیر گذاشت، افزود: با استفاده از این موتور می توان، 
با دو سیلندر در ترافیک های روان و در دورهای سریع با 
سه سیلندر حرکت کرد که تولید این نوع موتور در کشور 
می تواند ارزآوری قابل توجهی به دلیل صرفه جویی مصرف 

بنزین تا 75 درصد به وجود آورد.

علل بیقراری شیرخواران را بهتر بشناسیم 

یک متخصص کودکان با تاکید بر اینکه مواردی از بیقراری نوزادان وجود دارد 
که خارج از کولیک طبیعی دوران نوزادی می تواند سبب بروز مشکلاتی برای 
نوزادان شود گفت: اغلب عدم تشخیص به موقع می تواند سبب آسیب های 

جدی در نوزادان در آینده شود. 
دکتر بهنام مقدادی شایع ترین علت بیقراری دوران نوزادی و شیرخوارگی بخصوص در 
چهار ماه اول دوران شیرخوارگی کولیک شیر خوارگی یا وجود نفخ یا اتساع شکم شیرخوار 
دانست گفت: این مشکل اغلب در ساعات مشخصی از شبانه روز باعث درد و بیقراری 

کودک و دفع دردناک در شیرخوار می شود. 
وی گفت: علت بروز حملات کولیک در شیرخواران ناتوانی روده در هضم کامل شیر 
دریافتی به علت وجود ناکافی باکتریهای مفید در سطح روده کودک و روش های نادرست 
شیردهی نظیر شیردهی طولانی مدت از پستان یا استفاده از پستانک یا شیشه شیر و 
استفاده از شیرخشک جهت تغذیه شیرخوار است.  مقدادی یادآور شد: اغلب با تصحیح 
روش های نادرست شیردهی، گرفتن آروغ کودک و رعایت دستورات غذائی توسط مادران 
مانند پرهیز از مصرف غذاهائی که باعث تشدید نفخ نوزاد می شود نظیر لبنیات ، حبوبات، 
غذاهای دارای ادویه فراوان، شکلات، کاکائو ، سبزیجات خام و سالاد می توان تا حد 
زیادی از شدت بیقراری نوزاد کاست.  این متخصص کودکان با تاکید بر اینکه مواردی 
از بیقراری نوزادان وجود دارد که خارج از کولیک طبیعی دوران نوزادی می تواند سبب 
بروز مشکلاتی برای نوزادان شود گفت: اغلب عدم تشخیص به موقع می تواند سبب 
آسیب های جدی در نوزادان در آینده شود. از این جهت لازم است تا والدین کودک 
در صورت مشاهده علائم غیر عادی در وی به پزشک متخصص مراجعه کنند تا موارد 
بیماریهای آسیب رسان از موارد کولیک طبیعی دوران شیرخوارگی تشخیص داده شده و 
تحت درمان اختصاصی قرار گیرند.  وی گفت: یکی از علل به نسبت شایع بیقراری نوزاد 
به ویژه در جوامع پیشرفته امروزی عدم تحمل قند شیر یا لاکتوز است که با علائمی چون 
بیقراری شدید و دائمی نوزاد، )بر خلاف کولیک نوزادی که اغلب در ساعات خاصی از 
شبانه روز و به طور معمول در بعد از غروب آفتاب تا نیمه های شب اتفاق می افتد( و دفع 
مدفوع شل و آبکی به دفعات زیاد همراه با بوی بسیار تند و زننده و نیز سوختن شدید 
نواحی اطراف مقعد شیرخوار که گاهی حتی باعث خونریزی در آن نواحی می شود بروز 
می کند و ممکن است در صورت عدم تشخیص به موقع سبب ترک تدریجی پستان مادر 

توسط شیر خوار شود یا به اصطلاح کودک با مادر قهر کند. 
ریفلاکس یا برگشت اسید معده: مقدادی یادآور شد: یکی دیگر از علل شایع 
بیقراری غیر عادی و شدید در شیرخواران ریفلاکس یا برگشت اسید معده به مری یا به 
زبان ساده تر)ترش کردن( شیرخوار است که اغلب مانند مورد عدم تحمل لاکتوز سبب 
بیقراری همیشگی نوزاد همراه با حالت هایی نظیر استفراغ های جهنده از دهان و بینی، 
جویدن زبان، خروج کف از دهان، به عقب انداختن سر و گردن و سرفه های مکرر همراه 
با حملات خفگی در نوزاد می شود.  وی افزود: این عارضه در اکثر موارد با تشخیص و 
درمان به موقع بدون هیچ آسیبی به نوزاد قابل کنترل است. در اینگونه موارد اغلب نوزادان 
وضعیتی به بدن خود می دهند که از برگشت محتویات معده به مری جلوگیری کند و در 
واقع کمر و گردن خود را به صورت خمیده درآورده و وضعیت کمانی به خود می گیرند. 
حساسیت نوازاد به شیر: این متخصص کودکان خاطرنشان کرد: یکی دیگر از علل 
شایع بیقراری نوزادان حساسیت نوزاد به پروتیین شیر گاوی است که به صورت بیقراری 
دایمی شیرخوار همراه با امتناع از شیر خوردن و دفع مدفوع همراه با رگه های خون تظاهر 
می کند و در صورت عدم تشخیص و درمان به موقع سبب ترک پستان مادر می شود. 

مقدادی گفت: از علل کمتر شایع بیقراری های دوران شیرخوارگی عفونت های سیستم 
ادراری، کمبود میزان آهن بدن شیرخوار است که در اکثر موارد با مداخله به موقع پزشک 

بدون به جا گذاردن عوارض جدی قابل درمان است. 
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قدردانی استاندار  از توزیع برق قم؛

کسب رتبه برتر توزیع برق قم
 ایمان :شرکت توزیع نیروی برق استان قم موفق به کسب "رتبه برتر" صیانت از 

حریم امنیت عمومی  و حقوق شهروندی و عفاف و حجاب در استان شد.
حجت الاسلام و المسلمین صالحی منش " استاندار قم " با اهدای لوحی از تلاش و 
زحمات مهندس سید مرتضی نبوی " رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق استان قم"  و همکاران آن شرکت در اجرای  مطلوب قوانین و مقررات برنامه های ابلاغی  
در محورهای صیانت از امنیت عمومی ، حقوق شهروندی و عفاف و حجاب  مربوط به سال 

92 ، تقدیر و تشکر کرد. 

جشن دانش آموختگان دانشگاه 
حضرت معصومه)س( برگزار شد

 ایمان :مراسم پنجمین جشن دانش آموختگان دانشگاه حضرت معصومه)س( 
با حضور ریاست دانشگاه حضرت معصومه)س( و تني چند از مدیران و استادان 

دانشگاه در  تالار امیران قم برگزار شد.
در این مراسم دکتر علي رضا باقري ثالث در سخناني ضمن تبریک موفقیت دانش 
آموختگان در اخذ درجه کارشناسي، این موفقیت را ثمره زحمات خانواده هاي دانش 
آموختگان دانست و افزود: والدین دانش آموختگان امروز بیش از خود آنان خوشحالند و حق 
هم همین است چرا که حاصل زحماتشان را مشاهده مي کنند.دکتر باقري ثالث ادامه داد: 
امروز که روز شکوهمندي است، در حقیقت کل خانواده دانشگاه حضرت معصومه)س( اعم 
از دست اندرکاران، مدیران، استادان و کارکنان مسرور از این موفقیت هستند.رییس دانشگاه 
حضرت معصومه)س( در بخش دیگري از سخنان خود اظهار داشت: عزیزاني که امروز موفق 
به دانش آموختگي شده اند، هرگز از خانواده این دانشگاه جدا نخواهند شد و همواره اینان 
به افتخارات دانشگاه افتخار مي کنند و دانشگاه نیز به موفقیت هاي آنان فخر و مباهات 
مي کند.دکتر باقري ثالث افزود: خوشبختانه امروز دانشگاه حضرت معصومه)س( در زمینه 
علمي زبانزد است و آمار قبولي دانش آموختگان در آزمون کارشناسي ارشد مؤید این است 
که به طور متوسط بیش از 70 درصد آنان در دانشگاه هاي معتبر کشور پذیرفته شده اند.

رییس دانشگاه حضرت معصومه)س( در بخش دیگري از سخنان خود جنبه هاي فرهنگي 
و مذهبي شهر مقدس قم و تحصیل در این دانشگاه پرداخت و اظهار امیدواري کرد: تمامي 
دانش آموختگان از مواهب فرهنگي و مذهبي دانشگاه و شهر قم بهره مند شده باشند.دکتر 
باقري در ادامه با ذکر روایتي از امام حسین )ع( که مي فرمود: میزان ارزش هر کس به اندازه 
سودمندي اوست از دانش آموختگان خواست همواره در جهت طي پله هاي ترقي و پیشرفت 
و سودمندي براي کشور تلاش کنند همچنان که تا کنون نیز همین طور بوده و موفقیت 
هاي دانش آموختگان دانشگاه چه در حوزه علمي و ادامه تحصیل و چه در ورود به فضاي 
کسب و کار به لطف خدا در حد مطلوبي بوده است.رییس دانشگاه حضرت معصومه)س( 
در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به سایت در حال احداث دانشگاه گفت: متأسفانه 
به رغم جدیت دانشگاه در پیشبرد پروژه هاي عمراني، امکان برگزاري این جشن در سایت 
اصلي دانشگاه فراهم نگردید. وي در عین حال اظهار امیدواري کرد: در آینده اي نه چندان 
دور بتوان در فضاي اصلي دانشگاه در خدمت این عزیزان باشیم.وي در پایان از زحمات بي 
دریغ استادان و کارکنان دانشگاه در جهت ایجاد بسترهاي لازم جهت موفقیت این دانش 

آموختگان صمیمانه قدرداني کرد.

شهردار منطقه 5 قم خبرداد:

 اجرای  جهادی طرح استقبال از بهار فاطمی
 ایمان :شهردار منطقه 5 از بسیج کلیه امکانات و نیروهای منطقه برای اجرای  

جهادی طرح استقبال از بهار فاطمی خبر داد.
ترکمن،  ضمن اعلام اغاز به کار طرح جهادی استقبال از بهار فاطمی در منطقه 5اظهار 
کرد:  اجرای طرح  استقبال از بهار فاطمی با توجه به بکار گیری و درگیری کلیه واحدها و 

بسیج نیروهای خدماتی، عمرانی و فرهنگی نوعی  اقدام جهادی است
  وی افزود:  طرح  استقبال از بهارفاطمی  از اقدامات ارزشمند  منطقه 5 است که هرسال 
نیز به پاسداشت سنت حسنه ایرانیان در نظافت و آراستگی محیط زندگی در آستانه سال 
نو در قالب برنامه های عمرانی، ترافیکی و خدمات شهری  و با بسیج کلیه نیروها و امکانات 
اجرا می شود وی  با بیان اینکه طرح استقبال از بهارفاطمی در منطقه 5 از ابتدای اسفند 
اغاز شده است، افزود: حرص درختان در معابر منطقه، روکش آسفالت معابر و خیابانهای 
اصلی ، مرمت انهار، کاشت گل ، رنگ آمیزی جداول و مبلمان شهری، شستشوی معابر، 
بهسازی و بازکاشت فضاهای سبز، تراش-ترمیم-لکه گیری و روکش آسفالت ، آذین بندی 
و نصب پارچه های الوان ، آماده سازی سرویس های بهداشتی ، پیش بینی استقرار مخازن 
آب شرب، استقرار ایستگاه های شارژ تلفن همراه، خط کشی معابر، نظافت گاردریل ها، 
آماده سازی پارکسوارها و آماده باش نیروی انسانی و تجهیزاتی، از آمادگی میزبانی در ایام 
نوروز فاطمی  میباشد.وی اظهار داشت: در راستای توسعه فضای سبز و ایجاد نشاط در ایام 
بهار فاطمی و استقبال و خدمات رسانی به زائرین و مسافرین ، بیش از ۳0000 هزار از انواع 
گل و بیش از2  هزار نهال در خیابانها، معابر، بلوارها و باغچه ها، بوستانهای محلی  در حال 
کاشت می باشد .   ترکمن در پایان خاطرنشان کرد: وظیفه ذاتی شهرداری ایجاد شهری 
زیبا و مناسب برای زندگی و رفاه شهروندان است و به رغم وجود مشکلات فراوان در بافت 
های فرسوده و کمتر توسعه یافته منطقه 5 تلاش ما ارائه بهترین خدمات با بالاترین سطح 
کیفی بوده است تا از این دریچه بتوانیم به بیشترین میزان رضایتمندی شهروندان دست 

یابیم و در انجام رسالت خدمت در شهر کریمه اهل بیت)س( موثر باشیم.

توصیه هاي پلیس در خصوص پیشگیري از 
سرقت محل کسب

سرهنگ ابوالقاسم گودرزي رییس پلیس پیشگیري فرماندهي انتظامي استان 
گفت: باتوجه به فرارسیدن ایام پایاني سال و تکاپوي شهروندان براي خرید شب 

عید،کسبه و فروشندگان توصیه هاي ذیل را جدي بگیرند.
* از نگهداري وجوه نقد بیش از حد معمول در مغازه خودداري کرده سریعاً آنرا به بانک 

بسپارید.
* چنانچه محل کسب شما از در آهني وشیشه اي برخورداراست، براي بالا  بردن ضریب 

اطمینان هردو را تواماً قفل کنید.
* براي قابل رؤیت بودن داخل مغازة خود، از کرکره مشبک استفاده کنید.

* از آنجا که قفل هاي معمولي به راحتي با قیچي  بریده مي شوند، حتي الامکان از قفل 
هاي سوئیچي استفاده کنید.

* بوسیله جوش دادن میله هاي محکم فلزي، راه نفوذ سارقین را از طریق کانال کولر، 
هواکش و تابلوهاي تبلیغاتي مغازه مسدود کنید. 

* به منظور نگهداري مقطعي و ضروري وجوه نقد خود، ازگاو صندوق سالم و محکم 
استفاده کرده و ترجیحاً آن را بصورت نامحسوس در داخل دیوار جاسازي کنید.

* حتي الامکان به جاي قفل هاي آویز، از قفل هاي کتابي استفاده کنید.
* براي پیشگیري از سرقت به روش توپي زني، قفل مغازة خود را بگونه اي نصب کنید که 

توپي آن همسطح با بدنه در باشد. یا اینکه لوله اي فلزي به دور آن جوش دهید.
* چنانچه در مجاورت یا پشت مغازه شما ملک مخروبه اي وجود دارد دیوار مغازه را با آهن 

و بتون ، محکم  و غیر قابل نفوذ کنید.
* در صورت لزوم محل کسب خود را به سیستم هشداردهنده مجهز کرده و آنرا بگونه اي 

نصب کنید که تشخیص آن براي دیگران بسهولت ممکن نباشد.
* محوطه بیروني مغازه خود را از روشنایي کافي برخوردار سازید.

* شبها یک لامپ را روشن بگذارید تا داخل مغازه از بیرون کاملاً نمایان باشد.
* هنگام تغییر محل کسب حتماً توپي قفل ها را تعویض کنید.

* چنانچه به هر دلیل  کارگر یا شاگردتان به کار خود  پایان داد، یا خودتان نسبت به اخراج 
او اقدام کردید، حتماً تمامي قفل ها را تعویض کنید.

* تا حصول اطمینان کامل از صداقت شاگردتان از در اختیار گذاردن کلید مغازه و 
گاوصندوق به وي خودداري کنید. * قبل از استخدام کارگر، کارمند و منشي ، پیشینه کاري 
و سوابق اخلاقي و خانوادگي وي را مورد بررسي دقیق قرار دهید. * هرگز محل کسب خود 
را به افراد ساده لوح، نابالغ و کم تجربه نسپارید. * هرگز محل کار خود را در حضور مشتري 
ترک نکنید. * چنانچه در مغازه  تنها هستید به منظور آوردن اجناس مورد تقاضاي مشتریان 
ناشناس خود به پستو یا قسمت انتهاي مغازه نروید. * به هنگام مواجهه با افراد مظنون در 
مغازة خود، مشخصات کامل آنان را به خاطر سپرده یادداشت کنید و در اولین فرصت به 
اطلاع مأموران انتظامي برسانید. * از ورود افراد ناشناس و مظنوني که به عناوین مختلف قصد 
شناسایي محل کسب شما را دارند بطور جدي ممانعت بعمل آورید. * به کارگران و خدمه 
خود اجازه ندهید که افراد ناشناس را بعنوان دوست و همشهري به محل کار بیاورند. * ممکن 
است مشتري اقلامي را که خریداري کرده است بر روي زمین ریخته و وانمو کند که به کمک 

احتیاج دارد. در اینگونه موارد بیشتر مراقب اعمال و رفتار مشتري باشید.
* از تجمع افراد بعنوان پاتوق در محل کسب خود ممانعت بعمل آورید. * در مواقع قطع 
برق مراقبت هاي لازم را بیش از پیش اعمال کنید. * از چیدن اجناس و اشیاء کم حجم 
که سرقت آنها براحتي امکان پذیر است در خارج از مغازه خودداري کنید. * درصورتي که 
محل کارشما ازسیستم هشداردهنده برخوداراست بطورمرتب آنراکنترل کرده ومعایب آنرا 
برطرف کنید. * از خرید اموال،اشیاء وجواهرات بدون فاکتور و مدارک کافي از افراد ناشناس 
جداً خودداري کرده مراتب را به مراکز ۱۱0 پلیس اطلاع دهید. * در مواقع تعطیلات مستمر 

حتماً به مغازه سرکشي و قفل ها را بازدید کنید.
* مؤسسات کرایه اتومییل مي بایست مشخصات کامل مسافران حضوري ناشناس را از 
روي مدارک شناسایي معتبر ثبت و هر گونه مورد مشکوک را به نزدیکترین حوزه انتظامي 
محل گزارش نمایند. * شماره سریال اموال و لوازم صوتي و تصویري و سایر لوازم قیمتي 

محل کسب خود را در دفتري مخصوص ثبت کرده و از آن ها عکس و فیلم تهیه کنید.

اجتماعی 6

تمدید مهلت زمان ثبت نام 
طرح جریمه و تعیین تکلیف مشمولان غایب

معاون وظیفه عمومي فرماندهي انتظامي استان قم در بخش دیگری از سخنان 
خود  از تمدید مهلت زمان ثبت نام طرح جریمه و تعیین تکلیف مشمولان غایب 

تا پایان اسفند ماه سال جاري و بهره مندي سایر افراد از این طرح خبر داد. 
سرهنگ ترابي  با اشاره به اطلاعیه سازمان وظیفه عمومي ناجا در خصوص تمدید 
مهلت زمان ثبت نام طرح جریمه و تعیین تکلیف مشمولان غایب، اظهارکرد: به دلیل 
استقبال و مراجعه مشمولان غایب از طرح و ازدحام در دفاتر خدمات الکترونیک انتظامي 
)پلیس+۱0 (، زمان ثبت نام درخواست هاي مشمولان غایبي که بیش از ۸ سال غیبت 
دارند و تاکنون نیز تعیین تکلیف خدمتي نشده اند تا 29 اسفند ماه سال جاري تمدید شده 
است. وي تاکید کرد: سربازان فراري که از آخرین تاریخ فرار از یگان خدمتي آنها، بیش 
از ۸ سال سپري شده در شمول طرح قرار مي گیرند . معاون وظیفه عمومي فرماندهي 
انتظامي استان افزود: مشمولاني که از معافیت تحصیلي برخوردار بوده اند و به هر دلیلي از 
ادامه تحصیل باز مانده اند به شرط اینکه از آخرین مقطع تحصیلي که فارغ التحصیل شده 
اند بیش از ۸ سال سپري شده باشد مي توانند از طرح مذکور بهره مند شوند . سرهنگ 
ترابي گفت: مشمولان غایب واجد شرایط مي بایست ظرف مدت تعیین شده به یکي از 
دفاتر خدمات الکترونیک انتظامي )پلیس +۱0( مراجعه و نسبت به ثبت درخواست خود 
اقدام کرده درغیر این صورت فرض برآن خواهد بودکه فرد غایب مي خواهد برابر مقررات 
به خدمت اعزام شود. وي مدارک مورد نیاز را شامل اصل و کپي شناسنامه و کارت ملي 
مشمول، اصل و کپي آخرین مدرک تحصیلي و اصل و کپي شناسنامه همسر و فرزندان 
خود، درصورت اینکه متاهل بوده و داراي فرزند مي باشند دانست که مي بایست افراد به 
هنگام مراجعه به دفاتر خدمات الکترونیک انتظامي براي ثبت درخواست این مدارک را 
به همراه داشته باشند. معاون وظیفه عمومي فرماندهي انتظامي استان با تاکید بر اینکه 
اطلاع رساني لازم در سیر مراحل کاري ازطریق سامانه پیامک یا دیگر سامانه هاي مربوطه 
صورت مي گیرد و نیازي به مراجعه حضوري نیست،  گفت: مشمولان غایب در صورت نیاز 
www.vazifeh. به اطلاعات بیشترمي توانند به پایگاه اطلاع رساني این سازمان به نشاني
police.ir مراجعه و در جریان اخبار مربوط به تعیین تکلیف مشمولان غایب قرار گیرند.

مسوول بسیج سازندگی سپاه علی ابن ابیطالب)ع( قم  اعلام کرد :

پرداخت 11میلیارد تومان تسهیلات 
در عرصه های مختلف اقتصاد مقاومتی در قم 

 ایمان :مسوول بسیج سازندگی سپاه علی ابن ابیطالب)ع( قم از اعزام ۴00 
نفر در قالب گروه های جهادی نوروزی از استان قم به مناطق محروم خبر داد. 

سرهنگ سید حسین فرهادی روز یکشنبه در دیدار با آیت الله سید محمد علی علوی 
گرگانی از اساتید برجسته حوزه علمیه قم بیان داشت: گروه های جهادی قم در ایام نوروز 
در استان قم اقدام به فعالیت می کنند ضمن این که گروه هایی نیز از قم به مناطق محروم 
استان های کرمان، خوزستان و ایلام اعزام خواهند شد. وی در ادامه گفت: تشکیل بسیج 
سازندگی در مجموعه سپاه به تاکید رهبرمعظم انقلاب برای حمایت و پشتیبانی از اقدامات 
خودجوش بسیجیان در عرصه سازندگی بود. فرهادی افزود: اعضای بسیج سازندگی در عرصه 
های مختلف عمرانی، فرهنگی، آموزشی و ورزشی در مناطق محروم اقدام به خدمت رسانی 
به محرومان می کنند و فلسفه وجودی بسیج سازندگی خدمت رسانی به محرومان و انجام 
محرومیت زدایی و رضایت مندی آحاد جامعه است.وی ابراز داشت: در پی تشدید تحریم ها 
این گونه اقدامات جهادی می تواند نقطه مقابل تحرکات دشمن باشد که می خواهد نارضایتی 
درونی در کشور ایجاد کند اما تا زمانی که مردم پشتیبان نظام باشند دشمن کاری از پیش 
نخواهد برد.فرهادی گفت: گروه های جهادی با حضور در مناطق محروم نسبت به خدمت 
رسانی و محرومیت زدایی اقدام می کنند و در اقشار مختلف بسیج این امکان وجود دارد که 
از طیف های مختلف مردم در امر خدمت رسانی به محرومان شرکت می کنند.وی اظهار 
داشت: دانشجویان، طلاب، دانش آموزان، پزشکان و سایر اقشار حضوری فعال در گروه های 
جهادی دارند و بیش از پنج هزار نفر در سال جاری در این اردوها شرکت کرده و به خدمات 
رسانی مشغول بودند.مسوول بسیج سازندگی سپاه قم یادآور شد: در دو سال گذشته بیش 
از ۱۱ میلیارد تومان در عرصه های مختلف اقتصاد مقاومتی در استان قم تسهیلات پرداخت 
شده است و بسیج برای امنیت غذایی اقدام کرده است تا تولید ملی برای مبارزه با تحریم ها 
انجام شده و به اقتصاد خانوار کمک شود.وی همچنین از فعال شدن بیش از ۸50 کارگاه 

تولیدی در استان قم به همت بسیج سازندگی خبر داد.

معاون وظیفه عمومي استان قم  خبرداد:
فراخوان مشمولان دیپلم و زیردیپلم در اسفند ۹3

 ایمان :معاون وظیفه عمومي فرماندهي انتظامي استان قم از اعزام مشمولان 
دیپلم و زیر دیپلم به خدمت سربازي در اسفند ماه سال جاري خبر داد. 

سرهنگ ولي ترابي با اعلام این خبر افزود:  کلیه مشمولان غائب و غیرغائب که داراي 
برگ آماده به خدمت به تاریخ نوزدهم اسفند ماه ۱۳9۳ هستند مي بایست راس ساعت 
7صبح روزسه شنبه نوزدهم اسفند ماه 9۳ در محل معاونت وظیفه عمومي استان به آدرس 
"قم حدفاصل عوارضي قم کاشان وعوارضي قم تهران، معاونت وظیفه عمومي فرماندهي 
انتظامي استان قم" حاضرشده تا به خدمت سربازي اعزام شوند. وي افزود: آن دسته از 
مشمولاني که به هر دلیل تاکنون موفق به دریافت برگ معرفي نامه مشمولان به مراکز 
آموزش نیروهاي مسلح نشده اند، مي توانند به یکي از دفاتر خدمات الکترونیک انتظامي 
)پلیس+۱0( مراجعه کنند. معاون وظیفه عمومي فرماندهي انتظامي استان با بیان اینکه 
عدم حضور به موقع در زمان و محل هاي تعیین شده غیبت محسوب خواهد شد، تاکید 
کرد: کلیه مشمولان اوراق مربوط به اعزام از قبیل برگ آماده به خدمت، برگ واکسیناسیون 
و برگ معرفي نامه مشمولان به مراکز آموزش نیروهاي مسلح و سایر مدارک مورد نیاز از 

جمله شناسنامه را در هنگام مراجعه و اعزام به خدمت به همراه داشته باشند.

آیا تا به حال به دلیل حرف گوش نکردن کودکتان فکر کرده اید؟ اینکه چرا هر درخواست و دستوری را بارها برای او تکرار 
می کنید در حالیکه او انگار اصلاً صدای شما را نمی شنود و دست آخر هم شما از خیر آن کار می گذرید و خودتان انجامش 

می دهید؟
گوش سپردن کودکان به درخواست های والدین اغلب به نوع درخواست و چگونگی مطرح کردن آن بستگی درد. در این مقاله ده راه کار برای 

حرف شنوتر کردن کودکان ارائه می دهیم:
1- هر کاری را در وقت مناسب خود از کودک درخواست کنید

از قدیم گفته اند هر کاری وقتی دارد. اگر می خواهید کودک به حرف تان گوش کند درخواستتان را در زمان مناسب برای او مطرح 
کنید. برای مثال اگر می خواهید کودک بعد از تمام کردن غذا بش��قاب و قاش��قش را در ظرفشویی بگذارد وقت مناسب برای 
درخواست آن همان زمانی است که او اعلام سیری کرده و می خواهد از سر سفره بلند شود. اگر صبر کنید کودک به اتاقش برود 

و بازی با رایانه را شروع کند احتمال اینکه درخواست شما را بشنود تا حد زیادی کاهش می یابد. چه بسا که او اصلًا 
صدایتان را هم نشنود و شما برای ختم غائله خودتان ظرف او را داخل ظرفشویی بگذارید. وضعیت های خستگی، 

گرسنگی، ناراحتی یا عصبانیت نیز از زمان هایی است که احتمال حرف شنویی کودک را کاهش می دهند.
2- قوانین کارآمد وضع کنید

یکی از شکایت های والدین گوش نکردن کودک به قوانین خانه است. برای مثال والدی می گوید: »در خانه 
ما بچه ها باید سر ساعت هشت و نیم به رختخواب بروند و تا نیم ساعت بعد که سراغشان می رویم خواب باشند. 
دو پسر ما همین کار را می کنند اما دخترمان که از همه کوچک تر است تا نیم ساعت بعد که چه عرض کنم دو 

ساعت بعد هم که به اتاقش می رویم مشغول بازی است«.
واضح و مبرهن است که هر قانونی در مورد هر کودکی با پاسخ خاصی مواجه می شود. اگر 

قانونی که وضع کرده اید در مورد کودک تان اثربخش نیست آن را اصلاح کنید. انتظاری 
را از او به صورت قانون در بیاورید که با بیشترین احتمال پاسخ مثبت کودک 

همراه باش��د. برای مثال در مورد کودک مذکور، متناس��ب بودن انتظار 
والدین با پاسخ دو فرزند دیگر دلیل مناسبی برای انتظار پاسخی مشابه از 

سوی کودک سوم نیست.
به طور کلی توصیه می شود از وضع قوانینی برای کودک که از زمان 

شروع تا زمان اجرا یا نظارت با یک فاصله زمانی نسبتاً طولانی همراه 
هستند خودداری شود. والدین مثال فوق شاید اگر فاصله نیم ساعت 

را کاهش دهند یا اگر در ساعت خواب کودک همراه او به اتاقش 
بروند و چند دقیقه کوتاهی را تا خواب رفتن او کنارش بمانند با 

پاسخ بهتری از سوی دخترکشان مواجه شوند.
۳- در هنگام بیان درخواس�ت توجه کودک را به 

خود جلب کنید
اگر ش��ما هر درخواس��تی را نهُ بار برای کودک تکرار 
می کنید تا بلکه او دهمین بار به شما گوش کند باید 
بدانی��د که در واقع دارید به او یاد می دهید که از هر 
ده درخواست نهُ درخواست شما را نادیده بگیرد. پس 
به جای صرف وق��ت و انرژی برای تکرار مکرر یک 
درخواست سعی کنید توجه او را به خودتان جلب 
کنید. به سراغ کودک بروید و با مهربانی دستتان را 

روی شانه اش بگذارید. با او تماس چشمی برقرار کنید، 
سپس درخواستتان را مطرح کنید و تا انجام شدن درخواست کنار او 

بمانید. همچنین به خاطر داشته باشید ایراد دستورات متعدد در یک زمان احتمال حرف شنویی 
کودک را کاهش می دهد. اگر کودک شما جزو بچه هایی است که به دلایلی به تکرار چند باره 

درخواست ها نیاز دارد همچنان استفاده از رویکرد جلب توجه برای او مفید خواهد بود.
واضح و مبرهن است که هر قانونی در مورد هر کودکی با پاسخ خاصی مواجه می شود. اگر 
قانونی که وضع کرده اید در مورد کودک تان اثربخش نیست آن را اصلاح کنید. انتظاری را از او 

به صورت قانون در بیاورید که با بیشترین احتمال پاسخ مثبت کودک همراه باشد

۴- روی بایدها تمرکز کنید نه روی نبایدها
برای حرف شنوتر کردن کودک درخواست هایتان را در قالب کارهایی که او باید انجام دهد مطرح کنید نه کارهایی که نباید انجام دهد. وقتی 
از کودک می خواهید کاری را انجام ندهد برای مثال از او درخواست می کنید فوتبال بازی در پذیرایی خانه را متوقف کند احتمال اینکه کودک 
مدت بیشتری به توپ بازی ادامه بدهد بیشتر خواهد شد، نه به خاطر اینکه او تعمداً می خواهد با شما مخالفت با لجبازی کند بلکه چون 
متوقف کردن یک کار برای وی دشوار است. پس اگر به جای طرح »نباید و نکن« به کودک بگویید »یک گل دیگر بزن و بعد توپ را سرجایش 
بگذار« در واقع به جای صدور دستور توقف، بایدی را به او نشان داده اید که به کودک کمک می کند تا رفتارش را در مسیر درست بیندازد.

5- درخواستتان را برای کودک جالب و سرگرم کننده کنید
جالب و خنده دار کردن یک کار برای کودکان کار سختی نیست. کافی است رفتار غیرمنتظره ای انجام دهید، آوازی 
بخوانید، با لهجه ابداعی خودتان صحبت کنید یا درخواستتان را به صورت یک بازی به آنها ارائه دهید. می توانید از 
حس رقابت آنها نیز استفاده کنید. رقابت یکی از سرگرمی های جالب برای کودکان است. برای مثال می توانید 
درخواست شستن دست ها بعد از بازگشت به خانه را این طور برای او جالب کنید: »می توانی زودتر از اینکه 

مامان لباس هاشو عوض کنه دست هایت را بشویی؟«
6- در انجام درخواست به کودک کمک هایی کنید که حس مشارکت را در او تداعی کند

وقتی کاری برای کودک تعیین می شود این سوال در ذهن او شکل می گیرد که »چرا من باید آن کار 
را انجام دهم؟«. ضمن اینکه معمولاً تن دادن به درخواست های دیگران برای بچه ها خوشایند نیست. 
کمک کردن گاه به گاه به کودک در انجام یک کار به نحوی که او احساس کند والدین شریک او هستند 

تمایل او را برای انجام درخواست ها بیشتر و حس قربانی بودن او را تغییر می دهد.
7- از عبارت وقتی- آن وقت استفاده کنید

به جای متوسل شدن به تهدید، یک عبارت ساده وقتی- آن وقت وضعی کنید. »وقتی دست هایت را 
بشویی آن وقت می توانی خوراکی هایت را بخوری«. » وقتی تکالیف تمام بشود آن 
وقت می توانی بازی کنی«. با این ش��یوه هم می توانید احتمال پاسخ مثبت 
کودک به درخواس��ت خود را افزای��ش دهید و هم می توانید رفتارهای 

جدیدی را در او ایجاد کنید.
8- به کودک حق انتخاب بدهید

وقتی به کودک امر می کنید که یک کار خاص را انجام بدهد او حس می 
کند شما می خواهید او را کنترل کنید. در نتیجه پاسخ مطلوبی به شما 
نخواه��د داد. اما وقتی ب��رای انجام آن کار دو گزینه به او ارائه می دهید 
پذیرش و انجام آن را برای کودک تسهیل می کنید دقت کنید دادن 
بیش از دو گزینه او را سردرگم و گیج خواهد کرد. پس برای افزایش 
شانس شنیده شدن درخواست های تان از کودک برای مثال از او 

بپرسید: »این یا آن؟ قبل از غذا یا بعد از غذا؟ و...«.
۹- ب�رای کودک کاره�ای روزمره و ثابتی را تعیین 

کنید
کودک وقتی بهتر به حرف ش��ما گ��وش می کند که 
بداند چ��ه انتظاری از او م��ی رود و دقیقاً چه کار باید 
بکند. برای مثال انتظار ثابت ش��ما از کودک این است 
که او لباس هایش را روی چوب رختی آویزان کند یا 
بشقاب غذایش را در ظرفشویی بگذارد. پس او را توجیه 
می کنید که همیشه باید این کارها را انجام بدهد. این 

همچنین باعث می ش��ود کودک احس��اس نکند که با رویکرد »همیشه باید« 
درخواست والدین مورد اجحاف قرار گرفته است.

10- از عبارات »لطفاً« و »متشکرم« استفاده کنید
تهدید کردن و بالا بردن صدا نه تنها شانس حرف شنو شدن کودک را افزایش نمی دهد بلکه مقاومت 
او را در برابر درخواست های والدین افزایش نیز خواهد داد. بهتر است با لحنی خوش و متین درخواست 
هایتان را از کودک مطرح کنید. کافی است تصور کنید کودک یکی از افرادی است که با او رو در بایستی 

دارید. این رویکرد، لحن صحبت کودک با شما را نیز به نحوی مثبت تغییر می دهد.

پخت یک بچه حرف شنو

چگونه هر روز بهتر از دیروز باشید 

راههای عملی برای شادی در زندگی! 

هر روز 1۴۴0 دقیقه است. این یعنی ما در هر روز 1۴۴0 بار فرصت داریم که یک 
تاثیر مثبت بگذاریم. متاس�فانه بس�یاری از ما به راحتی این فرصت ها را از کف 
می دهیم و حتی متوجه از بین رفتن شان نمی شویم. چرا؟ چون درگیر روزمرگی 
ش�ده ایم و این یکنواختی باعث می شود از کنار هر چیزی به سادگی بگذرند و 
پیش از اینکه بفهمند چه بر سرش�ان آمده این دقیقه ها ش�ده اند روز و روزها 
شده اند ماه و ماه ها شده اند سال های سال فرصت های از دست رفته. من اسمش 
را می گذارم »نفرین سال های دلخوشی«. شبیه عنوان فیلم های ترسناک است، 
اما در واقع همان روزمرگی های زندگی واقعی است که انسان ها را از رسیدن به 
کمال دور نگه می دارد. خوشبختانه راه حل هایی وجود دارد که هر روزتان را به 

تازگی، اشتیاق و اراده مزین می کند.
 چند لحظه زمان بگذارید و به بهترین »اولین روزی« که در زندگی تان داشته اید فکر 
کنید؛ اولین روز یک کار جدید، مدرسه جدید، یا ... با کشف هر یک از فرصت ها و اتفاقات 
جدید انگار هجوم آدرنالین را در بدن احس��اس می کردید و از هر ثانیه جادویی اش لذت 
می بردید. دوست داشتید بهترین و برجسته ترین باشید. تمام تلاش تان را کردید که جزء 
به جزء وقایع را به خاطرتان بسپرید اما متاسفانه ممکن است با گذشت زمان بعضی از آن 
اشتیاق های پیشین را از دست داده باشید و دیگر آن ذوق و تمایل روزهای اول را نداشته 
باشید. به مرور کسلی جای انرژی را گرفت، در هم ریختگی جای ایده های نو و روزمرگی های 
یکنواخت جای خلاقیت را گرفتند. از آن آدم زنده دل و پرتحرک تبدیل شدید به حوصله ای 

که حتی حالش را ندارد از تختش بیرون بیاید.
 پس چطور می توانیم آن شور و هیجان »روز اول« را دوباره برانگیزیم و تمرکز و اشتیاق 

درونی مان را برای سال های طولانی حفظ کنیم؟ این راه حل ها شاید مفید باشند:
 فراموش نکنید که هر روز هدیه ای تازه است: بهترین هدیه ها آنهایی هستند که در کنار 
علاقه و ذوقی که نسبت به آنها داریم، ازشان استفاده هم بکنیم. هر روز هدیه ای است پر از 

فرصت های نشکفته برای غلبه بر ترس، خودکم بینی و میان مایگی. 
سعی کنید برای هر روزتان هدف مشخصی بگذارید و تمام تلاش تان را برای برآورده کردن 
انتظارات تان بکنید تا یک قدم به موفقیت نزدیکتر شوید. از قدرت هایی که دارید استفاده 
کنید: هر کدام از ما با قدرت های مشخصی به دنیا آمده ایم که فقط خاص خودمان است. 
رمز موفقیت، کش��ف کردن این قدرت های ذاتی و به کار گرفتن آنهاه در زندگی روزمره 
است. باید بلد باشیم چطور از قدرت هایمان استفاده کنیم و سختی های پیش رویمان را 

به چالش بکشیم.
 منتظر نمانید تا دیگران در را برایتان باز کنند: مردمی بوده اند که در حادترین ش��رایط 
توانسته اند بهترین مسیر را پیدا کنند و با خلاقیتی که داشته اند درهای جدیدی را به روی 
آزادی، تحصیلات و موفقیت شغلی شان بازکرده اند. تمام هوش و حواستان را به کار گیرید 
و آن قدرت نهفته را پیدا و از آن برای تشدید و برانگیختن اشتیاق تان استفاده کنید. بدون 

شک می توانید آن عظمت و کمال را درون خودتان پیدا کنید.
 گوش به زنگ باش��ید: وقتی فرصت های تازه را نادیده می گیرید، پنجره بی حوصلگی 

و کس��لی را باز کرده اید و نتیجه این کس��لی چیزی جز بی خیالی و درجا زدن نیس��ت. 
چشم هایتان را باز کنید و خودتان را مصمم و با اراده تصور کنید. کسی که به هر آنچه بخواهد 
می رسد. کسی که می تواند تمام »نه«ها را به »بله« تبدیل کند. آنقدر محکم و مصمم باشید 
تا راهی را بیابید که هرگز هیچ کس در آن پا نگذاشته است.  اراده هر راهی را به موفقیت 
می رساند: بسیاری از افراد با دیدن کوچکترین سختی در مسیرشان دلسرد می شوند و تمام 
هدف ها و آرزوهایشان را فراموش می کنند اما این در حالی است که در مسیر تمام انسان های 
موفق دنیا همواره موانعی وجود داشته است. فکر می کنید چطور به این دست یافته های 
طلایی شان رسیده اند؟ بارها در را در صورتشان به هم کوبیده اند و ناامیدشان کرده اند. بارها 
اشتباهات فاحش کرده اند و رویاهایشان نابود شده استو امان از این آدم های منفی باف و 
نحسی که سر راه همه قرار می گیرند؛ به سادگی کاری می کنند که بهترین ها هم خودشان 
را کم و ضعیف ببینند. اما مهمترین بخش ماجرا اینجاست: تفاوت انسان هایی که تا آخر خط 
می روند و موفق می شوند با آنها که خیلی زود دست هایشان را بالا می برند و تسلیم شرایط 

می شوند در این است که اولی ها بسیار مصمم ترند.
 برنده ها در ش��رایط سخت خودشان را گم نمی کنند و دنبال راه حل می گردند. محکم 
می ایستندنو کارشان را می کنند. اگر با مانعی برخورد کردید که سد راه تان بود تمرکز کنید 
و به این فکر کنید که چطور می توانیدآن را دور بزنید.همانطورنایستید و نگاهش کنید، یک 

اقدامی کنید که مفید باشد. راه های رسیدن به موفقیت زیاد است.
 هر روز بهتر از دیروز باشید: ما باید خودمان را با تغییرات بازاریابی جهانی همسو کنیم و 
اطلاعتمان را به روز نگهداریم. باید همیشه در حال بهتر شدن باشیم و دانش و مهارت هایمان 
را بیشتر و بیشتر کنیم تا به حقوق مسلم و اهداف دقیق مان برسیم. هر روز با خودتان عهد 
کنید که فردا بهتر از دیروز باشید. هر چند وقت یک بار در کلاس ها و سیمنارهای خودباوری 

شرکت کنید یا خودتان را در شرایطی قرار دهید که رو به بهبود دائمی باشید.
 چند کار برای امروز و فردا: خب حالا وقت عمل است. سه تا کار برای ۴۸ ساعت آینده تان 
پیشنهاد می کنم. این کارتها به شما کمک می کنند هر روز مثل همان روز اول پرانگیزه و 
پرانرژی باش��ید: در پایان هر روز گزارش��ی از دستاوردهای آن روز و آن چیزهایی که فکر 
می کنیدباید فردا بهتر شوند بنویسید. برای نکات مثبتش خودتان را تشویق کنید و نقاط 
ضعف را سریع بررسی کنید و برنامه ای برای درست کردنشان بریزید. این کار به شما کمک 
می کند کاملا روی هدف تان متمرکز باشید و راه تا را گم نکنید.  هر روز کاری را که شروع 
می کنید خودتان را یک قهرمان واقعی ببینید: خودتان را مجسم کنید که دارید مثبت، با 
اعتماد به نفس و با اراده صحبت می کنید، با وقار و خوش برخوردید، راه رفتن و نشستن تان 
مجذب کننده است. تمام اسامی و جزییات را در ذهن تان دارید و دیگران به خاطر تلاش های 

بی وقفه تان تحسین تان می کنند.
 یک نشانه، نوشته، یا یک تصویر الهام بخش از هدفی که دارید، سر کار جلوی چشم تان 
بگذارید. این شیء همیشه باید یادآور اهمیت کارتان باشد. باید آنقدر قوی باشد که هر بار 
می بینیدش انگیزه چندین برابر بگیرید. این یادآور کمک تان می کند همیشه آن ذوق و 

تازگی »روز اول« را داشته باشید و مصمم و پرانرژی مسیرتان را ادامه دهید.

در حالی که کارهایی هم هست که برای شادتر بودن، 
هیچ وقت و در هیچ شرایطی نباید از برنامه زندگی ما 
حذف شود. اگر می پرس�ید کدام کارها را نباید هیچ 

وقت کنار گذاشت، نگاهی به این موارد بیندازید.
می خواهید ش��ادتر باشید؟ دوس��ت دارید زندگی آرام تر و 
بهتری را تجربه کنید؟ می خواهید شادی در زندگی داشته 
باشید؟ اگر چنین هدفی دارید و می خواهید اوضاع زندگی تان 
را بکل��ی تغییر دهید، باید بعضی عادت ه��ای غلط را برای 
همیشه ترک کنید و آنها را کنار بگذارید. معمولا همه به این 
بخش قضیه بیشتر توجه می کنند و با حذف کارهای غلط 
می خواهند به شادی برسند. در حالی که کارهایی هم هست 
که برای ش��ادتر بودن، هیچ وقت و در هیچ شرایطی نباید از 
برنامه زندگی ما حذف شود.  اگر می پرسید کدام کارها را نباید 

هیچ وقت کنار گذاشت، نگاهی به این موارد بیندازید:
* هر روز کمی قدم بزنید و در هوای تازه نفس عمیق بکشید؛ 
به صدای طبیعت گوش کنید و اجازه دهید طراوت و تازگی 
طبیعت، ش��ما را آرام و ش��اد کند. یکی از مسائلی که باعث 
می شود بی انرژی و بی انگیزه زندگی را بگذرانیم، همین دور 
ماندن از طبیعت و زیبایی های طبیعی است. پس تا می توانید 
به طبیعت بروید و از این فرصت ها استفاده کنید و با استفاده 

از همین امکانات شادی در زندگی را تجربه کنید.
* از آنچه نمی شناسید و تاکنون تجربه اش نکرده اید، نترسید 
و اجازه دهید گاهی روحیه ماجراجویی شما را راهنمایی کند؛ 
بد نیست بعضی وقت ها کارهایی را انجام دهید که دیگران 
تصور می کنند توانای��ی اش را ندارید و خودتان هم به دلیل 
نگرانی و ترس س��راغش نمی روی��د اما از نظر عقل و منطق 

می دانید که انجام این کار ممکن است.
* خیلی وقت ها ممکن است به اشتباه تصور کنیم مهربان 
ب��ودن و خوبی کردن به ضررمان خواهد بود اما هیچ چیز به 
اندازه تقسیم عشق و محبت با دیگران نمی تواند به شما کمک 

کند تا شادی در زندگی داشته باشید.
* از راستگویی و بیان حقیقت  نترسید؛ حتی اگر به ضررتان 
باشد؛  وقتی به راستگویی عادت کنید، زندگی بهتر و شادتری  

خواهید داشت.
* گاهی ممکن است برای انجام کارها و وظایفی که دارید، 
گیج شوید و نتوانید بدرستی تصمیم بگیرید؛  در این مواقع اگر 

کمک گرفتن از دیگران را نشانه ضعف و ناتوانی بدانید، کارها 
سخت تر می شود. برای همین می گویند کمک گرفتن از افراد 
نه فقط نشانه ضعف نیست که حتی می تواند به داشتن زندگی 

بهتر و شادی در زندگی شما کمک کند.
* همیشه امیدوار باشید و هیچ وقت نگذارید ناامیدی شما را 
از زندگی کردن بازدارد؛  مهم نیست چه امید و آرزویی دارید، 
همین که بتوانید همراه با امید زندگی کنید و منتظر تغییری 

برای بهبود زندگی باشید، کافی است.
* اگر می خواهید ش��اد باشید، همیش��ه لبخند بزنید. به 
خودتان که نگاه می کنید، حتماً لبخند روی لبتان باشد. در 
خیابان، فروشگاه، مهمانی، محل کار و هر جایی که هستید، 

لبخند را فراموش نکنید.
* به دیدن عزیزانتان بروید و گاهی به آنها سربزنید؛  همین 
که افرادی در زندگی تان حضور داشته باشند که به آنها توجه 

کنید، برای شما کافی است و احساس خوبی  برای شما ایجاد 
می کند و شادی در زندگی را به شما هدیه می دهد.

* ب��ه بدن تان اهمیت دهید و ه��ر روز کمی ورزش کنید؛ 
فعالیت جسمی نه فقط به نفع سلامت جسم تان است که روح 
و روان تان را هم آرام می کند و ش��ادی بیشتری  در زندگی 

به همراه دارد.
* اهداف کوچک و بزرگی برای زندگی تان تعریف کنید و 
همیشه به دنبال آنها باشید؛  زیرا زندگی بدون هدف و انگیزه، 
خسته کننده است و احساس شادی و خوشحالی در زندگی 

را از بین می برد. 
این رو ش ها را امتحان کنید و بگذارید ش��ادی بیش��تری 
به زندگی تان راه یابد. البته ش��اید خودتان هم بتوانید موارد 
دیگری را به اینها اضافه کنید؛ پس نترسید و امتحان کنید و 

از شادیها در زندگی لذت ببرید.
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ایمان – جواد قاسمی ورجانی: 
و  معادن  و  صنایع  بازرگانی،  اتاق  انتخابات  دوره  هشتمین 
کشاورزی کشور و ششمین دوره در قم در حالی امروز ۱۸ اسفند 
برگزار خواهد شد که رقابت در این دوره از انتخابات با دوره های 
پیشین قابل مقایسه نبود و شور انتخاباتی از تیترها و روزنامه ها پا 
فراتر گذاشته و به ضیافت های چند صد نفری و تشکیل ائتلاف ها 

کشیده شد.

شکل گيری ائتلاف های گوناگون
در انتخابات ششم اتاق بازرگانی قم برخی از کاندیداها با تشکیل 
ائتلاف به دنبال کسب کرسی های این اتاق بودند. در این دوره 
ائتلاف هایی همچون ائتلاف برای توسعه اقتصاد قم، تشکل فراگیر 
تولید و تجارت و برخی کاندیداها که به صورت مستقل در این دوره 
از انتخابات حضور پیدا کرده بودند، اعلام موجودیت کردند و هر 
یک به نوعی به دنبال شناسایی اعضای خود بودند. برخی از این 
ائتلاف ها متشکل از افراد باسابقه و جوان هستند و به نوعی تجربه 
و پویایی را باهم تلفیق کرده اند. از نکات جالب توجه در این دوره 
از انتخابات انتشار منشور اخلاقی توسط یکی از ائتلاف ها بود. این 
ائتلاف برای حضور سالم در انتخابات منشور اخلاقی را برای خود 

تعریف کرده و خود را پایبند به اجرای کامل آن میداند.
نکته ای که باعث خرسندی است این است که در نظر گرفتن 
برخی اصول و رویکردهای حرفه ای و مبتنی بر اخلاق در جریان 
رقابت های انتخاباتی می تواند نشانه ای برای رشد و بلوغ بخش 
خصوصی باشد که البته روند رشد بالنده نقش و جایگاه اتاق در 
همه شئون مربوطه مشهود است. لذا از کلیه کسانی که پای در 
عرصه کسب وکار می گذارند انتظار می رود توجه داشته باشند که 
کشور ما به عنوان جامعه ای متشکل از مردمی اخلاق مدار، دارای 

سابقه ای روشن و شفاف در رعایت اصول اخلاقی است.
این منشور اخلاقی در 7 بند منتشر شده بود که مرور آن خالی 
از لطف نیست؛ ۱. باصداقت تمام، پیشینه تحصیلی و حرفه ای خود 
را معرفی کرده و از هرگونه بزرگ نمایی دراین باره بپرهیزیم. 2. 
در وعده و برنامه انتخاباتی اغراق نکرده و عملی کردن آنها برای 
ما بالاترین درجه از اهمیت را دارد. ۳. خط قرمز اخلاقی ما اجازه 
نخواهد داد به تخریب سایر رقبای انتخاباتی خود اقدام کنیم! ازاین 
رو به جای نفی دیگران؛ آنچه خودداریم را عرضه می نمایم. ۴. 
از تجسس در امور شخصی و اجتماعی سایر رقبا خودداری می 
کنیم، چراکه این را امری ناپسند می دانیم. 5. در تمامی تبلیغات 
خود کلیه ضوابط مربوط به تبلیغات را رعایت کرده و محترم می 
شماریم. 6. در مناظره های عمومی و مطبوعاتی اگر نقدی نسبت 
به رقبایمان داریم در چارچوب ادب و احترام و به دوراز سیاه نمایی 
و مبالغه بیان خواهیم کرد. 7. در صورت مشاهده عدم رعایت این 
اصول توسط تمام نامزدهای ائتلاف و سایر دست اندرکاران، فوراً 
تذکرات لازم را به ایشان می دهیم و در راستای اصلاح و جبران آن 

به وی یاری می رسانیم.
طی هفته گذشته با دعوت از اعضای اتاق و اصحاب رسانه به 
جلسات شام و متینگ ها حال و هوای پرشور انتخاباتی به این دوره 

بخشیده شده بود که تاکنون بی سابقه است.
ثبت نام و احراز صلاحیت ۴۴ نفر در این دوره از انتخابات خود 
نشان از حساسیت این دوره دارد، دوره ای که با حواشی گاه خاصی 
چون تلاش برخی چهره های خاص برای حضور در این عرصه نیز 

همراه بوده و بر نقاط تمایز این دوره بیش ازپیش افزوده است.

سازمان در این دوره برخلاف دوره های گذشته 
بی طرفی خود را ثابت کرده است

رئیس هیئت نظارت بر انتخابات اتاق بازرگانی قم در گفت وگو با 
خبرنگار ما با تأکید بر اینکه سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
قم در این دوره برخلاف دوره های گذشته بی طرفی خود را ثابت 
کرده است، گفت: ششمین دوره انتخابات اتاق بازرگانی قم امروز با 

رقابت ۴۴ نفر برگزار می شود.

احمد ذاکری اظهار داشت: این افراد به عنوان کاندیدای ششمین 
دوره انتخابات اتاق بازرگانی قم از ۴ اسفند ثبت نام نموده و تشریفات 

قانونی را انجام داده اند.
وی افزود: تبلیغات انتخابات هم از دهم اسفندماه آغاز شد و تا 
ساعت ۸ صبح روز هفدهم اسفندماه یعنی یک روز قبل از انتخابات 

ادامه داشت.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خاطر نشان 
کرد: نگرش سازمان صنعت، معدن و تجارت به انتخابات اتاق 
بازرگانی فقط نظارت بر روند اجرای انتخابات است و هیچ گونه 
این  بر  هم  آرامشی  اگر  و  است  نداشته  اتاق  این  در  دخالتی 
انتخابات حاکم است، به خاطر این است که ما سعی کرده ایم 
طبق دستورالعمل، فقط نظارت بر حسن انجام انتخابات داشته 

باشیم.
ذاکری ادامه داد: خوشبختانه در دوره تبلیغات در استان قم 
نسبت به دیگر استان ها شاهد کمترین تنش بودیم و در این راستا 
الزامات  با ما داشته اند و  خود کاندیداها هم نهایت همکاری را 
تبلیغات را به صورت دقیق و کامل رعایت کرده اند که در همین جا 
از همکاری بسیار خوب تمامی کاندیداها در رعایت اخلاق انتخاباتی 

کمال تشکر و امتنان رادارم.
وی تصریح کرد: از ساعت ۸ صبح امروز ۱۸ اسفندماه انتخابات 
در اتاق بازرگانی شروع می شود و ۱5 نفر به عنوان اعضای اتاق 
بازرگانی استان قم که 5 نفر در بخش صنعت، 5 نفر در بخش 
بازرگانی، ۳ نفر در بخش کشاورزی و دو نفر در بخش معدن انتخاب 

می شود.
وی با اشاره به این مطلب که شور انتخاباتی در این دوره بسیار 
پررنگ بود که یکی از الزامات انتخابات است، بیان داشت: حسن این 
شور این بود که کمترین انحراف را در این بخش شاهد بودیم و همه 
کاندیداها یا ائتلاف ها، الزامات انتخابات را به صورت کامل رعایت 
کردند و ما شاهد بروز هیچ گونه بداخلاقی در این دوره از انتخابات 

نبودیم و همه کاندیداها سعی کردند توانمندی های خودشان را در 
حوزه صنعت، معدن و کشاورزی معرفی نمایند.

رئیس هیئت نظارت بر ششمین دوره انتخابات اتاق بازرگانی 
قم اضافه کرد: اتاق بازرگانی یک تشکل خصوصی است که جایگاه 
قانونی دارد و اعضای آن نمایندگان بخش صنعت، معدن، تجارت و 
بازرگانی هستند که مطالبات این بخش ها را پیگیری می کنند، بر 

همین اساس جایگاه این تشکل بسیار حائز اهمیت است.
وی تأکید کرد: اتاق بازرگانی می تواند به بخش دولتی کمک 
کند و در کنار دولت در مباحث جذب سرمایه، ایجاد اشتغال پایدار 
و غیره قرار گیرد، دولت هم تصمیم دارد که بااهمیت دادن به 
اتاق بازرگانی، آنان را به تحرک  تشکل های خصوصی همچون 
بیشتر ترغیب نماید تا در مباحث اقتصادی و تجاری استان بیشتر 

فعالیت داشته باشند.
اعضای فعال اتاق قم که برابر مصوبات انجمن نظارت حق رأی 
دارند، امروز می توانند با مراجعه به محل رأی گیری در ساختمان 
اتاق بازرگانی واقع در بلوار ۱5 خرداد نامزدهای خود را انتخاب کنند 

و رأی خود را به صندوق بیندازند.
در رأی گیری امروز ۴۴ نفر نامزدهای این انتخابات که در چهار 
حوزه بازرگانی، صنعت، معدن و کشاورزی بیشترین آرا را به خود 
اختصاص دهند، ترکیب هیئت نمایندگان دوره ششم اتاق قم را 
تشکیل می دهند و از ابتدای سال 9۴ کار خود را به عنوان اعضای 

دور جدید هیئت نمایندگان آغاز می کنند.

شرایط رأی دهندگان
بنا بر مصوبات اعلام شده انجمن نظارت بر انتخابات اتاق های 
بازرگانی سراسر کشور، تمام اعضای فعال اتاق که کارت هوشمند 
معتبر دارند و سابقه عضویت آن ها در اتاق قم حداقل یک سال 
دهند.  رأی  و  کرده  شرکت  انتخابات  در  امروز  می توانند  است 
رأی دهندگان قمی می توانند در حوزه بازرگانی حداکثر 5 نفر، در 

حوزه صنعت حداکثر 5 نفر، در حوزه کشاورزی حداکثر ۳ نفر و در 
حوزه معدن حداکثر 2 نفر را به عنوان نماینده خود انتخاب کنند. 
هم چنین رأی دهندگان باید دقت کافی در پر کردن تعرفه را داشته 
باشند و در این زمینه اطلاعات کامل را از مجریان انتخابات در این 

زمینه دریافت کنند و راهنمایی بگیرند.

ممنوعيت تبليغات و رأی وکالتی
با توجه به مصوبه انجمن نظارت، رأی وکالتی در این دوره 
قابل پذیرش نیست و تنها صاحب کارت )حقیقی یا حقوقی( شخصاً 
باید به محل برگزاری انتخابات مراجعه و رأی خود را به صندوق 

بیندازد.
هم چنین با توجه به ممنوع بودن هرگونه تبلیغات در روز قبل از 
انتخابات و روز برگزاری انتخابات، با هرگونه فعالیت انتخاباتی له یا 
علیه نامزدها یا گروه ها از طرف خود آنان یا گروه ها و افراد وابسته به 
آنان برخورد قانونی صورت خواهد گرفت. هیئت نظارت بر انتخابات 
اتاق قم از نامزدهای محترم درخواست کرده تا در روز انتخابات 
از مصاحبه و گفت وگو با رسانه های جمعی اعم از مکتوب و غیر 

مکتوب پرهیز کنند.
انتخابات  به هر ترتیب ۱۸ اسفند تنها به عنوان روزی برای 
اتاق های بازرگانی کشور تعیین شده و در ظاهر امر شاید تنها نقطه 
تمایز این روز برای این قشر در سراسر کشور نیز همین باشد؛ اما 
انتخابات اتاق بازرگانی قم بدون شک یکی از حساس ترین روزهای 
تاریخ خود را تجربه خواهد کرد. چراکه طی روند انتخابات این اتاق 
در روزهای گذشته بدون حاشیه نیز نبوده و برخی تلاش ها برای 
حضور برخی چهره ها در آن به هر نحو، بر حساسیت آن افزوده 
و در واپسین روزها و شب های مانده به روز سرنوشت کرسی های 
مدیریت این اتاق نیز با  انبوه دعوت ها، پیامک ها، کارت پستال ها و 
حتی گاه اوقات ضیافت های شبانه کاندیداها برای پیشتازی در آن 

شکل جدی تری به خود گرفته بود.

 ایمان: پرونده ۴۳ ماهه دلبری در سمت شهرداری قم در جلسه دیروز شورای 
شهر با پذیرش استعفای وی بسته شد. 

ولی الله بیاتی رئیس شورای شهر در ابتدای این جلسه؛ استعفای شهردار قم را به عنوان 
یکی از سه دستور جلسه عنوان کرد. ۴۳ ماه تصدی گری محمد دلبری بر شهرداری قم با 
فراز و نشیب های بسیاری روبرو بود و طی ماه های اخیر اخباری مبنی بر تمایل دلبری برای 
استعفا شنیده می شد.  حمله قلبی محمد دلبری در جلسه شورای اداری استان قم که بهمن 
ماه با حضور وزیر کشور برگزار شده بود موجب شد وی مدتی را از میدان مدیریت دور بماند و 
حرف و حدیث ها مبنی بر استعفای وی تقویت شود تا اینکه این موضوع در دستور کار جلسه 

صد و چهاردهم شورا قرار گرفت.
تمایل نداشتيم دلبری را از دست بدهيم

رئیس شورای اسلامی شهر قم درباره استعفای شهردار قم گفت: ما در دوره چهارم با رأی 
قاطع دلبری را در سمت خود ابقا کردیم که در ۱۸ ماه گذشته تعامل بسیار خوبی با شورا 
داشت. وی با اشاره به تعامل خوب شهردار قم با علما و مراجع و محبوبیت وی میان مردم اظهار 
داشت: شهردار قم در این مدت اقدامات بسیار خوبی انجام داد و از تمام ظرفیت های فردی و 

سازمانی به خوبی استفاده کرد که جای تشکر دارد.
بیاتی افزود: این شورا و شهرداری زبانزد استان های دیگر بود و ما همیشه در جلسات الگوی 
دیگر استان ها بودیم. وی ادامه داد: آقای دلبری چندین مرحله در این مسیر دچار بیماری شد 

و تحت درمان بود و ما هم نگران وی بودیم.
رئیس شورای اسلامی شهر قم افزود: بعد از بیماری که اخیر وی که در جلسه شورای اداری 

دچار عارضه شد، پزشکان معالج شهردار قم را از ادامه این مسیر منع کردند.
وی گفت: با وجود اینکه تمایل نداشتیم وی را از دست بدهیم به این دلیل که سلامتی 
ایشان برای ما بسیار مهم بود، فقط به این دلیل که شهردار قم بتواند تحت درمان قرار گرفته 
و در سنگرهای دیگر به این نظام خدمت کند، به این جمع بندی رسیدیم که استعفای وی به 

شورا تقدیم شود تا بیش از این از نظر جسمی آسیب نبیند.
بيماری جسمی مرا وادار به کناره گيری کرد

محمد دلبری هم در توضیح دلایل استعفای خود ابراز داشت: ما از امام راحل یاد گرفتیم 
که هیچ وقت خستگی کار بر ما غلبه نکند اما بیماری جسمی ما را وادار به کناره گیری از توفیق 

خدمت گذاری به زائران و مجاوران کریمه اهل بیت کرد.
وی افزود: با توجه به توصیه پزشکان امروز مجبورم این توفیق بزرگ را که قطعا برای آخرت 

من می توانست موثر باشد را از دست بدهم.
شهردار سابق قم گفت: شروع کار من با دهه کرامت و ولادت حضرت معصومه)س( بود و 
امروز که کناره گیری را از این مسئولیت اعلام می کنم دهه فاطمیه است. امید به این داریم که 

این دو بانوی بزرگوار در آخرت هم ما را شفاعت کنند.
وی با اشاره به دغدغه اعضای شورای شهر درباره موضوعات روی زمین مانده در شهرداری 
قم اضافه کرد: سهم شهرداری قم از هزار و 650 میلیارد ریال اوراق مشارکت قطار شهری به 
۳ هزار میلیارد ریال ارتقا یافت که به مدت ۴۸ ماه از 2۱ اسفند عرضه می شود و برای توسعه 

مترو استفاده می شود.
دلبری با بیان اینکه بدهی به بانک ملی و تجارت هم طبق مصوبه هیئت دولت با 
دارایی های شهرداری داریم تسویه می کنیم، گفت: یک توافق صد میلیارد تومانی هم انجام 

شده و باقیمانده هم به زودی تعیین تکلیف خواهد شد.
وی اضافه کرد: حقوق کارکنان هم تا اسفندماه پرداخت شده و حقوق کارگران هم تا بهمن 

پرداخت شده و برای اسفندماه هم آماده است.
شهردار سابق قم افزود: در زمینه بدهی به پیمانکاران هم تقریبا 60 درصد مبالغ که حدود 

۱2 میلیارد تومان بود پرداخت شده و تا پایان سال تسویه می شود.
وی ادامه داد: در زمینه غرامت املاک هم به این دلیل که به نام شهرداری نمی توانستیم از 
بانک شهر وام بگیریم بنا شد این کار را به شرکت عمران معصومیه واگذار کنیم.دلبری گفت: 
فرایند مجوز فیبر نوری هم برای شهر قم طی شد و این اتفاق بزرگی برای شهر قم خواهد 

بود.اعضای شورای شهر استعفای دلبری را با ۱6 رأی موافق و دو رأی ممتنع تصویب شد.
شایعات برایم بی ارزش است

شهردار سابق قم همچنین در حاشیه جلسه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به شایعاتی که 
در محافل مختلف درباره علت استعفای وی وجود دارد، گفت: برای کسی که قصد خدمت 

دارد شایعات بی ارزش است. 
محمد دلبری با اشاره به استعفای خود از سمت شهرداری قم اظهار داشت: خادمی آستان 
مقدس حضرت معصومه)س( و بیوت مراجع را یک دوره طلایی در زندگی خود می دانم و 

عنایات خداوند و اهل بیت)ع( را در زندگی خود حس می کنم.
وی در پاسخ به سئوالی درباره برنامه ای که پس از این دارد ادامه داد: امیدوارم که پس 
از این بتوانیم در هر مجموعه ای که به نوعی در مسیر اهل بیت)ع( است قدم بردارم و ادامه 

دهنده راه شهدا باشم.
شهردار سابق قم با اشاره به وضعیت جسمی اش افزود: با توجه به توصیه پزشکان تا دو 
ماه استراحت خواهم کرد و پس از آن در شغل سبکی که استرس کمی داشته باشد، مشغول 

خواهم شد.
وی با اشاره به فعالیتش در سمت مشاور عالی شورای شهر قم که در جلسه دیروز تصویب 
شد اضافه کرد: با توجه به لطفی که همکاران من در این مدت به من داشته اند اگر در این 

زمینه کاری برای شهر قم از دستم ساخته باشد، انجام خواهم داد.
دلبری با اشاره به شایعاتی که در محافل غیر رسمی درباره استعفای وی وجود داشته ابراز 
داشت: شایعه همیشه مطرح بوده و خواهد بود و هر چه این شایعات درباره من بیشتر باشد بار 

گناهانم کمتر شده و آمادگی ام برای سفر آخرت بیشتر خواهد شد.
وی ادامه داد: به طور قطع مردم خوب و مهربان استان قم که همیشه قدردان خادمانشان 

بوده اند، ارزش کاری که برایشان انجام شده را از همه بهتر متوجه خواهند شد.
شهردار قم اضافه کرد: اگر این شایعات ریشه یابی شود متوجه می شویم که بیشتر جاهلانه 

است که این برای کسانی که قصد خدمت دارند، موضوع مهمی نیست.
دلبری مشاور عالی شورای اسلامی شهر قم شد

پس از پذیرفته شدن استعفای محمد دلبری، شهردار قم در جلسه صبح یکشنبه 
شورای شهر، اعضای شورا وی را به عنوان مشاور عالی شورای شهر قم انتخاب کردند. 
دلبری در این جلسه استعفای خود را به صورت کتبی به شورای شهر ارائه کرد و این 

استعفا با ۱6 رأی موافق مورد موافقت اعضای شورای شهر قرار گرفت.
همچنین در این جلسه هر یک از اعضای شورای شهر در سخنانی، از زحمات 

شهردار قم در این مدت تقدیر کردند.
ناصر رعیت پور یکی از اعضای شورای شهر در این زمینه با اشاره 

به کارنامه دلبری در این ماه ها گفت: به ایشان تبریک می گویم 
در این ۴۳ ماه تغییرات جدی در شهر قم ایجاد کردند که 
آیندگان درباره ان قضاوت خواهند کرد. آقای دلبری در این 
مدت عزتی به شهرداری داده اند که الآن هم زبانزد ادارات 
دیگر است. وی ادامه داد: از اینکه این بیماری برای ایشان 
پیش آمد و موجب شد که ما ناخواسته با استعفای ایشان 
موافقت کنیم واقعا ناراحت هستیم و مطمئن هستم هر 

جا باشند منشا تحولات خواهند بود.
رئیس  زر،  آتش  محمد  سید  الاسلام  حجت 
با اشاره به  برنامه و بودجه شورا هم  کمیسیون 
اینکه یکی از سخت ترین مسئولیت ها مسئولیت 
شهرداری با وظایف متنوع و پیچیده است ادامه 
این  داد: آقای دلبری سلامت خودشان را در 
رئیس  راه گذاشتند. مصطفی سعادت طلب 
کمیسیون امور زیربنایی شورای شهر هم ضمن 
تشکر از زحمات شهردار سابق قم اظهار داشت: 
ما در مدیریت شهری هر قدر میانگین زمان 

مدیریت ها بالا ببریم این تاثیر مثبت دارد.
وی با اشاره به فرایندی که برای انتخاب 
شهردار بعد وجود خواهد داشت گفت: در آینده 
باید به این نکته توجه کنیم که مدیران حداقل 

همین زمان چهار سال را در طول مدیریت خود 
ببینند تا بتوانند منشأ تحولات بوده و پاسخگوی 

عملکرد خود باشند.
تشکيل شورای 7نفره
 برای انتخاب شهردار

شهردار  فرد  متین  مجید  جلسه  این  در 
منطقه 6 قم به عنوان سرپرست شهرداری قم 
انتخاب شد و همچنین کمیته 7 نفره از اعضای 
شورای شهر برای انتخاب و معرفی شهردار قم 

تشکیل شد.
بودجه سال ۹4 شهرداری قم 

مصوب شد
آینده  سال  بودجه  جلسه  این  در  همچنین 

شهرداری قم در جلسه شورای اسلامی شهر قم تصویب 

شد. 
ولی الله بیاتی با اشاره به بررسی بودجه سال آینده شورای شهر در کمسیون تلفیق اظهار 
داشت: بودجه 9۴ در موعد قانونی به شورا تسلیم و از ششم بهمن بررسی آن در شورای شهر 

قم آغاز شد.
وی ادامه داد: در این راستا کمیسیون تلفیق 22 جلسه داشت که بودجه شهرداری با 5۴6 
ساعت نفر بررسی شد.رئیس شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: بودجه پیشنهادی شهرداری 
هزار و ۳00 میلیارد تومان بود که 22 درصد سهم بودجه جاری بود.وی با اشاره به تعدیل این 
مبلغ در کمیسیون تلفیق ادامه داد: بودجه مصوب کمیسیون تلفیق ۱۱ هزار میلیارد ریال 
شد که از این رقم 2۱ و نیم درصد بودجه جاری شد.بیاتی اضافه کرد: در کمسیون تلفیق 
ردیف هایی در بودجه اضافه و به اولویت های کمیسیون زیربنایی توجه شد.وی با اشاره به اضافه 
شدن ۴7 ردیف در کمیسیون تلفیق در بودجه گفت: پیوست بودجه سال آینده 570 میلیارد 
تومان پیشنهاد شده بود که شورا آن را به ۱۱ هزار میلیارد ریال افزایش داد.رئیس شورای 
اسلامی شهر قم اظهار داشت: مقدار ۳20 میلیارد تومان اوراق مشارکت هم از بودجه اصلی 
حذف و به بودجه پیوست اضافه شد.وی افزود: کمک دولت، فاینانس و اوراق 
مشارکت منابعی است که برای بودجه پیوست سال آینده شهرداری قم دیده 
شده است.بیاتی اظهار داشت: 500 میلیارد تومان فاینانس، ۴۸0 میلیارد 
تومان اوراق مشارکت، 90 میلیارد تومان کمک دولت و 50 میلیارد تومان 
هم سایر در نظر گرفته شده که هزار و ۱00 میلیارد تومان را در برمی گیرد.

در نهایت بودجه شهرداری قم در سال آینده با رأی اعضای شورای اسلامی 
شهر تصویب شد.

عيدی و پاداش خارج از بودجه صحيح نيست
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم  همچنین در این 
جلسه گفت: شهرداری باید برنامه های خود را بر اساس بودجه پیش ببرد 
و دادن عیدی و پاداش خارج از بودجه به کارکنان صحیح نیست. 

واگذاری زمینی برای ساخت کتابخانه تخصصی در بلوار 
پیامبر اعظم)ص( از نخستین از لوایحی بود که رئیس 
کمیسیون امور زیربنایی در جلسه صبح یکشنبه شورای 

اسلامی شهر مطرح کرد.
کاربری این زمین باغ موزه است اما شورا تصمیم 
دارد این زمین با کاربری فرهنگی، کتابخانه و موزه با 

انجام تشریفات قانونی واگذار شود.
این طرح را قرار است دفتر آیت الله سیستانی در 
ایران اجرا کند که واگذاری زمین آن با تشریفات 
قانونی با رأی اعضای شورای اسلامی شهر مصوب 

شد.
یک نقشه تفکیکی در شهرک ولایت لایحه 
دیگری بود که مصطفی سعادت طلب مطرح کرد. 
سهم شهرداری از این زمین 50 درصد خواهد بود.  
تفویض اختیار به مدیرعامل شهرک صنوف 
برای فسخ قرارداد بر مبنای توافقاتی که از پیش 
انجام شده موضوع بود که محمود مسگری، رئیس 
کمیسیون حقوقی و نظارت در جلسه امروز مطرح 
کرد و با توجه به تائید این موضوع در کمیسیون 

حقوقی تصویب شد.
بيمه کارگران ساختمانی 
تنها به اعيان تعلق می گيرد

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه هم با اشاره به مسئله 
بیمه کارگران ساختمانی، با اشاره به صراحت قانون در زمینه 
عوارض بنا برای پرداخت حق بیمه اظهار داشت: بهای خدمات 

مشمول پرداخت ۱5 درصد عوارض به بیمه نمی شود.
وی ادامه داد: بیمه کارگران ساختمانی فقط شامل اعیان است و ماده ۱0۱ به 
بحث عرصه پرداخته و این حق بیمه به بهای خدمات و مشاعی ها تعلق نمی گیرد.

زین العابدین قراچورلو با اشاره به توافق شهرداری و سازمان بیمه اظهار داشت: 
در این تفاهم نامه ابلاغ شده که عوارض زیربنا، بالکن و تراکم شامل بیمه عوارض 

ساختمانی می شود و مسائلی مانند پارکینگ شامل این ۱5 درصد نمی شود.
نائب رئیس شورای شهر قم با اشاره به اینکه برخی شعب بیمه زیر بار این قانون 
نمی روند، گفت: لازمه این موضوع این است که دوستان شهرداری تدبیر کرده و 

بخش مربوط به بهای خدمات را از عوارض ساختمانی جدا کنند تا این مسئله حل شود.
در نهایت مطرح شدن این تفاهم نامه موجب شد اعضای شورای شهر این طرح را سه 
ماه مسکوت بگذارند تا نتیجه این تفاهم نامه مشخص شده و اگر مشکلی وجود داشت باز 

تغییراتی ایجاد دهند.
تخفيف ۱۵ درصدی برای بهای خدمات

تخفیف ۱5 درصدی برای بهای خدمات آتش نشانی در یک مجتمع مسکونی به مبلغ 
۳5 میلیون تومان موضوع دیگری بود که آتش زر در جلسه دیروز شورای شهر مطرح کرد 

و تصویب شد.
لایحه بعدی درباره درخواست پاداش به دست اندرکاران سامانه ۱۳7 بود. ردیف بودجه این 

پاداش تملک طرح بیت النور و رقم آن 50 میلیون تومان برای صد نفر بود.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه درباره نظر کمیسیون درباره این لایحه ادامه داد: 
کمیسیون تمایل دارد که برنامه ها بر اساس بودجه پیش برود لذا گفتیم اگر جایی برای پاداش 

در بودجه 9۳ هست، پرداخت کنید و در غیر این صورت این قضیه منتفی است.
محسن عابدینی پور، از دیگر اعضای شورای شهر هم با اشاره به اینکه مشکلات بسیاری در 
پیرامون بیت النور وجود دارد اضافه کرد: ما در بودجه سالیانه ردیفی برای پاداش به کارکنان 

داریم و دلیلی ندارد از محل تملک طرحی که ضرورت دارد برای پاداش کسر کنیم.
رئیس شورای شهر قم که از این سامانه بازدید کرده و قول هایی در این زمینه داده بود از 

اعضای شورا خواست مبلغی برای این مسئله در نظر بگیرند.
در نهایت آتش زر پیشنهاد داد که 20 میلیون تومان از محل صرفه جویی در هزینه های 
جاری شهرداری برای این مسئله در نظر گرفته شود. در نهایت این لایحه در عمل رد شد 
چرا که شورا تصویب کرد این مبلغ از ردیف عیدی و پاداش پرداخت شود که به گفته عوامل 

شهرداری ریالی در این ردیف باقی نمانده است.
سفر به ژاپن تصویب نشد

درخواست اخذ مجوز اعزام یک نفر از اعضای شورا به همراه نمایندگان شهرداری به کشور 
ژاپن برای نشست سالانه مدیریت بحران موضوع دیگری بود که رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه مطرح کرد. آتش زر عنوان کرد که گویا شهرداری اقدامات لازم برای اعزام دو نفر از 

کارکنان شهرداری را انجام داده است.
سخنگوی شورای شهر هم با اشاره به اینکه سفرهای خارجی کارکنان شهرداری نیاز 

به مصوبه شورا ندارد گفت: این لایحه مربوط به درخواست اعزام یک نماینده از شورا است.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه با این نظر موافق نبود. به نظر وی اگر این لایحه رد شود 

کارکنان شهرداری هم نمی توانند به کشور ژاپن اعزام شوند.
کمیسیون تصویب کرده بود که نه تنها کسی از اعضای شورای شهر اعزام نشوند بلکه از 
شهرداری هم کسی نرود. برخی اعضای شورای شهر اعتقاد داشتند که اگر بودجه برای این کار 

در شهرداری وجود داشته باشد دلیلی بر مخالفت با این مسئله نیست.
رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر نیز در مخالفت با این موضوع گفت: این آخر سالی 

بچه های شهرداری خیلی بریز و بپاش کردند و این درست نیست.
وی ادامه داد: از یک طرف وقتی به مردم می رسیم سخت گیری می کنیم و از طرف دیگر 
در شهرداری پاداش داده می شود. حجت الاسلام سعید روحانی گفت: مستندات این بریز و 

بپاش ها در شورا موجود است و در حالی بررسی آن در کمیسیون حقوقی هستیم.
در نهایت نظر کمیسیون در این رابطه تصویب شد.

کنترل اموال تحت اختيار مدیران 
لایحه دو فوریتی برای تخفیف و تقسیط بدهی به موسسه آل البیت موضوع دیگری بود که 
حجت الاسلام آتش زر در جلسه دیروز مطرح کرد. در نهایت قرار شد تنها تقسیط اعمال شود.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم در ادامه جلسه با اشاره به مطرح شدن 
یک طرح درباره جا بجایی های صورت گرفته در شهرداری اضافه کرد: درخواست داریم صورت 
جلسه تغییرات مالی در سازمان هایی که تحول در آنها صورت می گیرد، به شورا ارسال شود. 
در واقع مدیران اموالی که تحویل می دهند یا تحویل می گیرند را باید در قالب صورت جلسه 
به شورا بفرستند. وی ادامه داد: سابقه داشته که کسی شهردار قم بوده و چند سال بعد متوجه 

شدیم که هنوز یک حساب بانکی به نام ایشان است.
مسئله ای که محمدرضا ملکی، دیگر عضو شورای شهر مطرح کرد این بود که حق امضا با 
تغییر مدیریت از طرف سلب می شود اما خوب است که با تحول مدیران یک صورت جلسه 
برای شورا ارسال شود. عباس محمدی هم با اشاره به اینکه این مشکل مسبوق به سابقه است 
گفت: یک بخش مربوط به اموالی است که در اختیارشان است که باید تحول کنند. وقتی هم 
مدیری دارد از پستی می رود در پایان وقت اداری آن روز باید عدد مانده حساب مشخص شود 

تا بعدها مشکلاتی پیش نیاید.
در نهایت قرار بر این شد که طرح برای بررسی بیشتر دوباره به کمیسیون برنامه و بودجه 

بازگردد.

میهمانان ساختمان 15 خرداد امروز مشخص می شوند

تلاش چهره های خاص برای حضور در اتاق قم
اخبار

رییس اداره تعاون و امور رفاهی اداره کل آموزش و پرورش استان خبر داد:

 ثبت نام اینترنتی متقاضیان اسکان 
در مدارس قم 

ایمان: رییس اداره تعاون و امور رفاهی اداره کل آموزش و پرورش قم، گفت: 
۳00 مدرسه درایام تعطیلات نوروزی برای اسکان مسافران و زائران دراین استان 

اختصاص یافته است.
حسن عبداللهی مهر در جلسه آموزشی سامانه پذیرش اسکان نوروزی درخانه معلم 
قم افزود: کلیه اطلاعات و داده های مربوط به این مدارس به صورت کاملا دقیق پردازش 
شده و علاقه مندان می توانند تا 22 اسفندماه سالجاری با ورود به آدرس اینترنتی 

eskan.medu.ir ثبت نام کنند.
وی به این نکته اشاره کرد که امسال به هیچ وجه ثبت نام برای اسکان زایران و مسافران 

نوروزی به صورت دستی انجام نخواهد شد.
وی همچنین خاطرنشان کرد: وزارت آموزش و پرورش به دلیل عملکرد مطلوب واحد 
فن آوری اطلاعات اداره کل آموزش و پرورش قم درسال های گذشته، ماموریت پوشش 
سامانه ای و اطلاعاتی هفت تا هشت استان دیگر را به صورت پایلوت و آزمایشی به قم 
محول کرده است، لذا انتظار می رود این استان ظرفیت و قابلیت خود را در این زمینه به 

خوبی انجام دهد.
عبداللهی مهر در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه ستاد اسکان فرهنگیان 
استان تدارک لازم را به منظور پذیرایی هر چه بهتر نسبت به سال های گذشته انجام داده 
است، افزود: برای تحقق این امر کمیته های هشت گانه ای اعم از حفاظت و تامین امنیت، 
روابط عمومی و اطلاع رسانی، ارزیابی و نظارت، بهداشت و سلامت، فناوری اطلاعات، امور 
فرهنگی و تبلیغات، مالی و اعتباری، تدارکات و پشتیبانی جهت پوشش نواحی و مناطق 

مختلف آموزش و پرورش تشکیل شده است.

تا پایان بهمن ۹۳ انجام شد:

ثبت ۳70 چندقلویی زایی در قم
ایمان: مدیرکل ثبت  احوال استان قم با اشاره به اینکه جمعیت استان قم تا 
پایان بهمن ماه ۹۳ به یک میلیون و 212 هزار و ۳۴0 نفر افزایش یافته است، 
گفت: در 11 ماهه گذشته سال جاری 10 هزار و ۳2۹ ازدواج و 2 هزار و 787 طلاق 

در قم به ثبت رسیده است.

ولی الله عسکری از 2۳ هزار و ۳۴0 مورد واقعه ولادت از ابتدای سال جاری تا پایان بهمن 
ماه 9۳ خبر داد و اظهار کرد: از این تعداد ۱۱ هزار و 55۸ نوزاد پسر و ۱۱ هزار و ۴50 نوزاد 

دختر در شهر و ۱67 نوزاد پسر و ۱65 نوزاد دختر در روستا متولد شده اند.
به گزارش فارس، وی ادامه داد: همچنین طی این مدت 5 هزار و ۴0 مورد نیز وفات 
یافته اند که از این تعداد 2 هزار و 75۳ نفر مرد و 2 هزار و 2۱ نفر زن در شهر و ۱۴2 نفر 
مرد و ۱۱9 نفر زن در روستاهای استان قم فوت شده اند. مدیرکل ثبت احوال استان قم با 
اشاره به اینکه جمعیت استان قم تا پایان بهمن ماه 9۳ به یک میلیون و 2۱2 هزار و ۳۴0 
نفر افزایش یافته است، خاطرنشان کرد: در ۱۱ ماهه گذشته سال جاری ۱0 هزار و ۳29 

ازدواج و 2 هزار و 7۸7 طلاق در اداره ثبت احوال استان قم به ثبت رسیده است.
وی گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان بهمن ماه 9۳، ۳70 مورد چند قلو زایی در استان 
رخ داده است که ۳۴۸ مورد آن دو قلو زایی، ۱9 مورد سه قلو زایی و تعداد سه مورد چهار 
قلو زایی بوده است. عسکری در مورد فراوانی نام های دختر و پسر در این مدت نیز اظهار 
کرد: امیرعلی با 690 مورد و فاطمه با ۱۳۴0 مورد جزو فراوان ترین نام ها بین نوزادان پسر 

و دختر قمی از ابتدای سال تا پایان بهمن ماه 9۳ بوده اند.
وی در پایان از 2 هزار و ۳۳5 مورد واقعه ولادت در بهمن ماه امسال خبر داد و گفت: 
از این تعداد ۱۱72 نوزاد پسر و ۱۱6۳ نوزاد دختر بوده اند، همچنین در ماه گذشته ۴7۱  

مورد وفات رخ داد که از این تعداد 2۴۴ نفر مرد و 227 نفر زن بوده است.

با پذیرش استفعای شهردار قم در یکصد و چهاردهمین جلسه شورا:

پرونده ۴۳ ماهه دلبری بسته شد
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با مردم در آشتى باش 
تا سالم باشى و براى آخرت كار كن 

تا غنيمت يابى.

گوش شنوا

حوادث

32۹06۱60

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم :

جاساز ۹0 کیلو تریاک 
توسط سگ هاي مواد یاب کشف شد

ایمان: رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان 
قم از کشف ۹0 کیلوگرم تریاک در این استان خبر داد. 

  سرهنگ غلام عباس بلفکه گفت: ماموران مبارزه با مواد مخدر استان قم 
در پي رصد یک باند قاچاق مواد مخدر که از دو روز قبل، یکي از شهرهاي 
جنوبي را به مقصد استان شمالي کشور ترک کرده بود با استقرار در یکي از 
محورهاي مواصلاتي استان به یک دستگاه خودرو پژو پارس مشکوک شده 

و آن را متوقف کردند. 
به گفته رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم، خودرو مذکور توسط 
قاچاقچیان به عنوان راه پاک کن خودرو حمل مواد استفاده مي شده که دو 

نفر در این رابطه دستگیر شدند. 
سرهنگ بلفکه گفت: در ادامه یک دستگاه خودرو سمند با سه نفر 

سرنشین متوقف و به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان منتقل شدند. 
وي افزود: در بازرسي از این خودرو بیش از 59 کیلوگرم تریاک در قالب سه 

بسته ۱0 کیلویي و 2۴ بسته با اوزان مختلف کشف شد. 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان قم اضافه کرد: 
بیش از ۳۱ کیلوگرم تریاک نیز، با توجه به حساس شدن سگ مواد یاب 
به خودروي مذکور، در بازرسي تخصصي از قسمت دو درب عقب خودرو و 
رکاب هاي دو طرف خودرو در قالب 2۱ بسته کوچک در ۱0 بطري ۱.5 لیتري 

نوشابه کشف و نهایتاً متهمان نیز تحویل مراجع قضائي استان شدند. 

تصادف خونین ۳ اتوبوس 
در اتوبان قم - تهران  

ایمان: مدیر روابط عمومی اورژانس تهران از تصادف خونین سه 
دستگاه اتوبوس مسافربری با یکدیگر در اتوبان تهران – قم خبر داد. 
حسن عباسی در گفت وگو با ایسنا، در این باره گفت: به دنبال اعلام حادثه 
تصادف سه دستگاه اتوبوس مسافربری با یکدیگر در ساعت ۱۱ دیروز، به مرکز 

فوریت های اورژانس ۱۱5، 7 اکیپ آمبولانس به محل حادثه اعزام شدند. 
وی با اشاره به حضور تکنیسین های اورژانس در محل حادثه اظهار کرد: 
عوامل اورژانس پس از حضور در محل، بلافاصله اقدامات مراحل درمانی اولیه 
را آغاز کردند و به ۱0 نفر از مسافران اتوبوس ها شامل 9 خانم و یک کودک 
۴ ساله خدمات درمانی اولیه را ارائه داده و سپس برای انجام اقدامات تکمیلی 
درمان آنها را به بیمارستان های شهیدفیاض بخش و شهدای هفتم تیر انتقال 

دادند. 
مدیر روابط عمومی اورژانس تهران درباره میزان آسیب دیدگی این افراد 
گفت: مسافران این اتوبوس دچار صدمات متعدد از ناحیه اعضای مختلف بدن 
شده بودند، اما خوشبختانه وضعیت هیچ کدامشان وخیم نیست. عباسی در 
توضیح وقوع این حادثه نیز گفت: آنطور که شاهدان برای عوامل اورژانس نقل 
کردند، ظاهرا توقف یک اتوبوس در اتوبان تهران قم باعث از دست رفتن کنترل 

خودروهای پشتی و تصادف سه اتوبوس مسافربری با یکدیگر شده است. 
را  حادثه  این  وقوع  علت  افزود:  تهران  اورژانس  عمومی  روابط  مدیر 

کارشناسان پلیس راهنمایی و رانندگی اعلام خواهند کرد.

اداره کل استاندارد قم :

سرکه های با نام های 
سی تاک و گل تاک غیر استاندارد  است 
ایمان: روابط عمومی اداره کل استاندارد قم اعلام کرد: سرکه های 
غیر استاندارد با نام های سی تاک و گل تاک از مراکز عرضه این 

استان جمع آوری می شود. 
به گزارش ایمان  به نقل از روابط عمومی اداره کل استاندارد قم، در بازرسی 
ها و بازدیدهای به عمل آمده توسط کارشناسان و بازرسان این اداره کل از 
مراکز عرضه و توزیع کالا در استان، دو نمونه سرکه با نام های تجاری سی تاک 
و گل تاک که فاقد آدرس مشخص و علامت استاندارد می باشند، مشاهده 
شد و اقدامات حقوقی در خصوص جمع آوری آنها از مراکز عرضه استان قم 
در دست انجام است. بر اساس این گزارش، تولید، توزیع و عرضه محصولات 
مشمول استاندارد اجباری بدون دریافت مجوز استاندارد ممنوع می باشد و از 
همشهریان عزیز تقاضا شده است در صورت مشاهده موارد مذکور و مشابه، 

مراتب را جهت انجام اقدامات قانونی به اداره کل استاندارد اعلام کنند.

هشت مجروح 
در برخورد دو پراید در قم 

ایمان: معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم  
گفت : در حادثه برخورد دو دستگاه پراید در محورهای مواصلاتی 

این استان، هشت نفر مجروح شدند. 
 مهدی فراهانی افزود : این حادثه حدود ساعت 20 و ۳0 دقیقه شنبه 
شب در کیلومتر 25 جاده قدیم قم - کاشان رخ داد.وی ادامه داد: در این 
حادثه هشت نفر از سرنشینان این دو خودرو مجروح شدند که توسط سه 
دستگاه آمبولانس مرکز اورژانس قم به مراکز درمانی انتقال یافتند. فراهانی 
تصریح کرد، حوادث ترافیکی هفته گذشته استان قم، دو کشته و ۴۸5 مجروح 

برجای گذاشت.

مدیرکل گمرکات استان قم  خبرداد: 

درآمد 625 میلیاررد تومانی گمرک قم 
 ایمان : مدیرکل گمرکات  استان قم با اشاره به درآمد 625 میلیاررد تومانی 
گفت: ارزش کالاهای صادراتی از ابتدای سالجاری تاکنون بالغ بر 166 میلیون 
دلار و ارزش کالاهای ترخیص شده از گمرک استان ۴۹7 میلیون دلار بوده است. 
احمد هاشم زاده شنبه شب در هفتمین نشست فعالان اقتصادی استان قم با بیان این 
مطلب افزود: دراین راستا ارزش کالاهای صادراتی نسبت به سال گذشته 25 میلیون دلار 
کاهش و ارزش کالاهای ترخیص شده در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۱۴ درصد 
رشد داشته است.وی با اشاره به راه اندازی سامانه جامع گمرکی در استان قم و الکترونیکی 
کردن فرآیند ترخیص کالا از گمرک، تصریح کرد: در سال گذشته درآمد گمرکات 5۱9 
میلیارد تومان بوده که این مبلغ در سال جاری تا امروز بالغ بر 625 میلیارد تومان شده 
است.هاشم زاده با اشاره به تاکیدات رهبر فرزانه انقلاب بر دو محور تولید و خودکفایی ملی 
و توسعه صادرات، خاطرنشان کرد: امروز مسوولان اقتصادی کشور باید درجهت تحقق 
اقتصاد مقاومتی، موانع تولید و توسعه صادرات را با اجرای درست قوانین برطرف نموده 
و شرایط لازم برای حرکت شتابان فعالان اقتصادی را فراهم بیاورند. وی عدم شناخت 
بازارهای جهانی و وجود قوانین و مقررات دست و پاگیر و محدودکننده را دو مشکل اساسی 
در حوزه صادرات عنوان کرد و افزود: استان قم ظرفیتها و توانمندیهای گسترده ای برای 
توسعه صادرات دارد که در این جهت باید زیرساخت های تجاری مناسب فراهم شده و 

تشریفات گمرکی تسریع و روان سازی شود. 

گلفشان خبر داد:

فعالیت مجمع خیرین هلال احمر در قم
 ایمان: مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم از فعالیت مجمع خیرین 

هلال احمر در قم خبر داد. 
محمد گلفشان با اشاره به آغاز فعالیت مجمع خیرین هلال احمر در قم گفت: برنامه 
ریزی لازم برای فعالیت مجمع خیرین هلال احمر از سال گذشته انجام گرفته و افراد خیر 
نیز شناسایی شده اند و در سال جاری نیز هیئت امنا تشکیل شد و اساسنامه نیز به تایید 

رسیده است.
وی گفت: این مجمع در راستای فعالیت های امدادی، فرهنگی، جوانان و خدمات 

داوطلبانه به افراد نیازمند فعالیت می کند.
مدیر عامل جمعیت هلال احمر قم در بخش دیگری از سخنان خود عنوان کرد: 
حدود ۳00 میلیون تومان برای تهیه سبد کالا به افراد نیازمند در ایام نوروز هزینه 

شده است.
وی در خصصوص فعالیت های نوروزی جمعیت هلال احمر افزود: ۱5 پایگاه امدادی و 

2۸ پایگاه جوانان برای راهنمایی نوروزی در ایام نوروز در نظر گرفته شده است.
گلفشان گفت: طرح نوروزی هلال احمر از 27 اسفندماه آغاز می شود و تا ۱6 فروردین ماه 

نیز ادامه می یابد که در این طرح روزانه ۸5 پزشک و پرستار فعالیت خواهند کرد.
وی گفت: طی سال جاری برای ایام نوروز پایگاه های امدادی گرمسار، کهک و گازران 

برای خدمت رسانی به مسافران افزوده شده است.

بازرسی و نظارت بر واحدهای صنفی افزایش یابد
با توجه به قرار گرفتن در روزهای پایانی سال و افزایش خرید مردم شاهد 
اختلاف قیمت در فروشگاه های عرضه پوشاک و غیره هستیم آن ها محصولات 
خود را بدون درج قیمت و اتیکت عرضه می کنند که این نارضایتی مردم را 
به دنبال دارد. از مسئولان محترم اداره کل تعزیرات و سازمان صنعت معدن 
و تجارت استان تقاضا داریم بازرسی های خود را افزایش دهند و با واحدهای 

صنفی متخلف برخور د کنند.
واعظی از نوبهار

نظارت بر مراکز عرضه ماهی و سبزه شب عيد
هرساله در روزهای پایانی سال شاهد فروش ماهی و سبزه شب عید در 
خیابان های سطح شهر در گل فروشی و میوه فروشی ها و دست فروش ها و 
گل فروش ها هستیم که بعضاً این کار توسط کودکان انجام می شود چرا هیچ ارگانی 
نظارتی بر عرضه این محصولات بخصوص ماهی قرمز با توجه به اخبار ضدونقیض 
شبکه های اجتماعی ندارد و آیا کسی بر سلامت این ماهی ها نظارت دارد که به این 

راحتی در دسترس مردم قرار می گیرد. لطفاً مسئولان مربوطه  پاسخگو باشد؟
 مجتبی مرادی از پردیسان

مشکلات بلوار فردوسی برطرف شود
روز شنبه در بلوار تازه بازگشایی شده فردوسی شاهد واژگونی خودروی 
پراید بودیم که مشکل تازه ای را برای ساکنین بلوار ایجاد نموده است، افتتاح 
این بلوار بدون سرعت گیر و چراغ راهنمایی و عدم وجود تابلوهای اعلام میزان 
سرعت و عدم روشنایی کافی در هنگام شب و نیز عدم وجود خط کشی 
عابر پیاده بخصوص در انتهای سی متری مفتح جنوبی مشکلات این بلوار 
را دوچندان نموده است. لطفا مسئولان قبل از وقوع هرگونه حادثه ناگوار در 

خصوص ایمن سازی این بلوار اقدام کنند.
حسینی از بلوار فردوسی

پرداخت هزینه برای فعال سازی sms بانک
بانک رفاه کارگران برای فعال کردن سیستم sms بانک واریز و برداشت، 
مبلغ ۸/000 تومان را از بازنشستگان می گیرد. آیا پرداخت این وجه قانونی 

است؟ لطفاً مسئولان مربوطه پاسخ دهند.
یاری از شهرک ایثار

بی توجهی مسئولان به مشکلات مردم
چندین باراست مشکلات خود را در ستون گوش شنوا روزنامه ایمان 
بیان نموده ام ولی متأسفانه مسئولان ذی ربط هیچ پاسخی ارائه ننموده اند. یا 
واقعاً مشکلات را نمی دانند یا می دانند و از ارائه جواب طفره می روند. چرا در 
ادارات واحدی برای پاسخگوی به مشکلات مردمی ایجاد نمی شود که نسبت 
به مشکلات مردم که در روزنامه ها منتشر می شود پاسخگو بوده، تا حقوق 

شهروندی که حق مردم است پایمال نشود.
یک شهروند

نحوه شمارش »Like« در فيس بوک
گفته می شود: فیس بوک اعلام کرده است در هفته های آتی در نحوه شمارش "لایک"های 
صفحات تجاری و افراد مشهور در فیس بوک تغییراتی ایجاد خواهد شد. "لایک" کسانی که دیگر 
در فیس بوک فعال نیستند یا فوت کرده اند از مجموع "لایک"ها حذف می شود. بر اساس اعلام 
فیس بوک "لایک" کسانی که صفحه خود را غیرفعال کرده بودند ولی پس از مدتی مجددا به 

فیس بوک رجوع می کنند، در هنگام رجوع به مجموع "لایک" های یک صفحه افزوده خواهد شد.

تقدیر کره شمالی از ضارب سفير آمریکا
گفته می شود: مقامات کره شمالی از حمله اخیر توسط یک فعال کره جنوبی به مارک لیپرت 
، سفیر آمریکا در سئول تقدیر و تمجید کردند ، در عین حال عنوان نمودند که هرگونه تلاش برای 
ایجاد ارتباط میان این اقدام با پیونگ یانگ " تلاشی باطل " و " برداشتن گام هایی بزرگتر در کمپین 

مبارزه علیه "کره شمالی " به شمار می آید.

رئيس جدید اتحادیه عرب انتخاب شد
گفته می شود: بشر خصاونه نماینده اردن در مصر ونماینده دائم اردن در اتحادیه عرب روز 
گذشته ریاست شورای اتحادیه عرب را از ودادی ولد سیدی هیبه سفیر موریتانی ونماینده دائم آن 

در اتحادیه عرب تحویل گرفت.

هزینه انتشار هر برگ اسکناس چقدر است؟
گفته می شود: هزینه تولید هر برگ اسکناس به طور متوسط ۸۸0 ریال و هزینه امحاء آن در 
سال جاری ۳00 ریال بوده است. هزینه ریالی هر قطعه سکه هزار ریالی۸50 ریال و سکه دو هزار 

ریالی ۱500 ریال و سکه 5 هزار ریالی 2۳00 ریال است.

مصوبه تازه هيأت وزیران درباره اسقاط خودرو
گفته می شود: با تصویب هیأت وزیران، امکان استفاده از گواهی اسقاط همه خودروها فراهم 
و واردکنندگان و صاحبان خودروهای سنگین و نیمه سنگین و عمومی می توانند این خودروها را 

اسقاط، و از گواهی اسقاط آن استفاده نمایند.

پرتصادف ترین خودروهای کشور
پرحادثه ترین  وانت نیسان  و  پیکان  پراید،  شده  انجام  بررسی های  براساس  گفته می شود: 
خودروهای کشور هستند. برابر آخرین آمارهای سازمان ملل متحد استفاده از تلفن همراه و ارسال 
پیامک حین رانندگی علت 20 درصد از تصادفات در سراسر جهان بوده است. بنابراین لازم است 
که در این خصوص تمهیداتی اندیشیده شده و اکثر کشورهای جهان از جمله ایران نیز در این 

خصوص وارد عمل شده اند.

80 هزار تومان بدهيد، وایبرتان وصل شود!
گفته می شود: طی ماه های گذشته بسیاری از کاربران وایبر در دنیا با مشکل مواجه شده و 
از سوی این شرکت برای آنها پیامی ارسال می شود، مبنی بر آن که به دلیل فعالیتهای تبلیغاتی و 
تجاری و یا مشکوک بودن به ارسال و انتشار بد افزارها، صفحه افراد در معرض مسدودسازی قرار 
دارد. برخی کاربران به تازگی پیامک هایی دریافت می کنند که در آنها ادعا شده است: »وایبر تخصص 
ماست. باز کردن تضمینی خطوط مسدود شده وایبر«. در تماسی که با یکی از فعالان این حوزه 
گرفته شده این گونه عنوان شد که افراد می توانند با یک تماس ساده، شماره خط مسدود شده 
وایبری خود را اعلام کنند تا پس ازمدت زمانی کوتاه وایبر آنها مجددا فعال شود. همچنین اینگونه 
عنوان می شود که ابتدا فرآیند نصب مجدد این نرم افزار انجام می شود و پس از آن فرد ملزم به 

پرداخت هزینه ای معادل ۸0 هزار تومان خواهد بود.

آخرین اخبار از وضعيت گروهبان دانایی فر
گفته می شود: ذوالفقاری معاون امنیتی انتظامی وزارت کشوردر پاسخ به سوالی مبنی بر 
آخرین وضعیت جمشید دانایی فر نیز اظهار داشت: خبرهای اطلاعاتی ما بیشتر بر این نکته دلالت 
دارد که ایشان شهید شده اند البته اطلاعاتی که در رابطه با شهادت وی مستند باشد ارائه نشده یعنی 
اینکه فیلم یا تصویری که نشان دهنده شهادت ایشان باشد ارائه نشده است، البته فیلم صوتی در این 
خصوص منتشر شده بود که خیلی نمی توان به آن استناد کرد. وی تاکید کرد: اخبار دستگاه های 

اطلاعاتی تاکید بر شهادت جمشید دانایی فر دارد.

خليفه داعش آماده نابودی ابوالهول است !
گفته می شود:"ابوبکر بغدادی" تأکید کرد که هم اکنون آماده است به مصر برود و آثار تاریخی 
این کشور را ویران کند. بغدادی ادعا کرد که این آثار تاریخی "بت" و برخلاف "عقیده اسلامی" 
هستند. روزنامه ایتالیایی "ژورنال" با اعلام این خبر تأکید کرد که گروه تروریستی داعش پس از 
تخریب شهر باستانی "نمرود" در عراق همچنان در حال تهدید آثار تاریخی است. وزارت گردشگری 
و آثار تاریخی عراق هفته گذشته اعلام کرد که عناصر داعش شهر باستانی نمرود را که در ۳5 
کیلومتری شرق موصل قرار داشت، ویران کردند. یک هفته قبل نیز عناصر داعش فیلمی را از 

تخریب آثار تاریخی موزه موصل منتشر کردند.

قاچاق کليه با اعزام ایرانيان به خارج
گفته می شود: مصطفی قاسمی مدیرعامل انجمن حمایت از بیماران کلیوی گفت: به تازگی 
یک گزارش به دست ما رسیده که نشان می دهد گروه هایی در کشور از طریق منطقه کردستان افراد 

را برای اهدای کلیه به خارج از کشور اعزام می کنند.

کمدین محبوب ایرانی، مجری برنامه آمریکایی!
گفته می شود: یک روزنامه سینمایی از تلاش اکبر عبدی برای تدارک اجرای برنامه ای کمدی 
و گفت وگومحور در آمریکا و کانادا خبر داد. »بانی فیلم« نوشت: »بینندگان شبکه های ماهواره ای 
فارسی زبان نیمه اول امسال شاهد حضور اکبر عبدی در شبکه PNTV بودند که در استودیوی 
برنامه ای با نام »شانس من« حاضر شد. پیش از او نیز چهره هایی چون حلیمه سعیدی و احمد 
پورمخبر در این برنامه دیده شدند؛ مسابقه ای که ادعای اهدای جوایز چند میلیونی به بینندگان خود 

را دارد و حضور بازیگران ایرانی در استودیوی آن عجیب بود.

با ۹00 یورو جایزه بين المللی بخرید!
گفته می شود: با وجود یک بنیاد به ظاهر بین المللی شما یک تندیس به همراه یک پرچم و 
یک لوح یادبود را به قیمت 900 یورو )حدود ۳.5 میلیون تومان( خریداری کرده و می توانید خود 
را صاحب یکی از جوایز بین المللی معرفی کنید. این بنیاد برخلاف ادعای خود سابقه زیادی نداشته 
و جالب اینکه با وجود فعالیت بین المللی تنها شرکت های ایرانی این جایزه را دریافت می کنند. 
با یکی از شماره های معرفی شده از سوی نمایندگان ایرانی این بنیاد تماس می گیریم. خانمی در 
پاسخ به این سوال که چرا فقط ایرانی ها این جایزه پرافتخار را کسب می کنند؛ می گوید: » در 
واقع این یک بنیاد یک گروه ایرانی است که به دلیل مشکلاتشان دیگر با آنها کار نمی کنم و صرفا 

شماره من در سایت ها وجود دارد.«

پایان شایعه برعکس زدن رمز کارت در خودپرداز
گفته می شود: مدت هاست این شایعه وجود دارد که اگر هنگام درخواست پول از خودپرداز 
رمز کارت خود را برعکس بزنید، پلیس از این موضوع مطلع می شود! به گفته کسانی که این ادعا را 
مطرح کرده اند،  این اقدام هنگام زورگیری کاربرد دارد و می تواند شما را از شر سارقان خلاص کند، 
اما واقعیت این است که این ادعا شایعه ای بیش نیست! معاون فناوری اطلاعات و ارتباطات بانک 
مرکزی این ادعا را به طور کامل رد می کند. ناصر حکیمی با بیان اینکه پیش از این هم شایعات 
مبنی بر این که برعکس زدن رمز کارت، پلیس را مطلع می کند مطرح شده بود،  گفت: هم آن ادعا 

و هم این ادعای تازه که می گوید برعکس زدن رمز کارت باعث توقیف آن می شود، صحت ندارد.

بليت هواپيمای برگشت از کيش ۱0 هزار تومان!
گفته می شود: درحالی که بلیت های نوروزی هواپیما توسط مافیای چارتری با قیمت ها سرسام 
آور فروخته می شود اما بلیت های بازگشت به تهران در روزهای آخر اسفندماه، نرخ ۱0 هزار تومان 

هم تعیین شده است.

تحویل انبوه موشک های دوربرد به سپاه
گفته می شود: فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت: پیام مشترک سپاه و وزارت دفاع به دوستان 
و دشمنان این است که تحریم ها هیچ تأثیری در روند برنامه های دفاعی ایران ندارد. سردار امیرعلی 
حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه در مراسم رونمایی از موشک کروز سومار و تحویل انبوه 
موشکهای بالستیک قدر و قیام به سپاه که با حضور وزیر دفاع برگزار شد، گفت: به طور طبیعی در 
طی سال چندین نوبت تحویل گیری موشک ها از وزارت دفاع بصورت عمده انجام می پذیرد اما 
آنچه در شرایط امروز نیازمند تأکید است پیام مشترک وزارت دفاع وپشتیبانی نیروهای مسلح و 

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به دوستان و دشمنان است.

سعيد مرتضوی پنجم اردیبهشت ۹4 در دادگاه کيفری
گفته می شود: سرپرست دادگاه کیفری استان تهران از برگزاری جلسه دادگاه سعید مرتضوی 
در پنجم اردیبهشت سال آینده خبر داد. محسن افتخاری افزود: جلسه رسیدگی به اتهامات سعید 
مرتضوی در پرونده کهریزک و پرونده تامین اجتماعی در شعبه 79 دادگاه کیفری استان تهران 
به ریاست قاضی محمدرضا محمدی کشکولی برگزار می شود. به گفته وی با اتمام مطالعه پرونده 
توسط شعبه رسیدگی کننده پنجم اردیبهشت سال آینده برای برگزاری جلسه دادگاه تعیین شده 

است.

فرهنگيان کارت اعتباری تخفيف دار می گيرند
گفته می شود: مدیرعامل بانک سرمایه از ارایه کارت اعتباری تخفیف دار به فرهنگیان در سال 
9۴ خبر داد و گفت: براساس برنامه ریزی های صورت گرفته تمام فرهنگیان اعم از بازنشستگان، 

مستمری بگیران و شاغلان وزارت آموزش و پرورش تحت پوشش این طرح قرار خواهند گرفت.

سفر به عتبات گران شد
گفته می شود: مدیرکل عتبات عالیات سازمان حج و زیارت گفت: از 2۱ اسفند اختصاص ارز 
تعادلی به عتبات عالیات به دلیل ارزان شدن قیمت نفت حذف می شود و از این پس هزینه زائران 
با ارز آزاد محاسبه می شود و همین موضوع باعث افزایش قیمت اعزام به عتبات عالیات می شود. 
نظافتی در خصوص قیمت بلیت رفت و برگشت به عتبات عالیات گفت: با توجه به اینکه در ایام نوروز 
قیمت بلیت عتبات عالیات به حدود یک میلیون و 200 هزار تومان رسیده است اما سازمان حج و 
زیارت همچنان ۴۳0 هزار تومان را از زائران دریافت می کند که تقریبا معادل پروازهای داخلی است.

ماليات ندادن نهایتا 2سال حبس دارد
گفته می شود: مصطفی ترک همدانی وکیل دادگستری درباره مبارزه با فرار مالیاتی گفت: 
قوانین فعلی ما عدم پرداخت مالیات را هر قدر هم کلان باشد مصداق اخلال در نظام اقتصادی 

نمی داند و نهایتا 2 سال حبس برای آن در نظر می گیرد.

رفاه  و  کار  تعاون،  مدیرکل  ایمان:   
عیدی  پرداخت  از  قم   استان  اجتماعی 
و  خبرداد   ۹۴ فروردین  اول  تا  کارگران 
کارفرمایان  با  این صورت  غیر  در  گفت: 

متخلف برخورد قانونی می شود. 
برای  تلاش  به  اشاره  با  بازوند  نصراله   
شناسایی دقیق تعاونی های استان اظهار داشت: 
فروردین  تا  استان  تعاونی های  شناسایی  کار 
سال آینده ادامه دارد که بر اساس آن می توانیم 

تعاونی های فعال را شناسایی کنیم.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
قم افزود: برخی از افراد تعاونی هایی ثبت کرده اند 
که پس از مدتی مشخص می شود این تعاونی ها 
نیمه فعال و تعطیل هستند بر همین اساس هر 

دویک بار جلسه ای برای شناسایی مشکل تعاونی ها برگزار می شود که بر اساس آن تعاونی ها 
به دو دسته فعال و غیر فعال تقسیم می شوند.

وی با اشاره به زندگی نیروی انسانی غیر بومی و اتباع بیگانه در استان قم تصریح کرد: 
درحال حاضر 25هزارتبعه بیگانه دارای مجوز در استان زندگی می کند که اگر حداقل خانوار 
را برای آن ها در نظر داشته باشیم متوجه می شویم حداقل 75 هزار تبعه بیگانه در قم زندگی 

می کنند.بازوند با اشاره به آمار اتباع غیر مجاز بدون 
روادید در استان عنوان کرد: از اتباع بیگانه بدون 
روادید هیچ گونه اطلاع و آماری در دست نیست اما 
اتباع بیگانه دارای روادید می توانند در  مشکلات خود 

را در ۱۸ دفتر کفالت موجود در قم پیگیری کنند.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی  استان قم 
با اشاره به تلاش برای رفع شرایط غیر ایمن در کار 
تاکید کرد: درحال حاضر 50 درصد حوادث ناشی 
از کار ریشه در عدم رعایت نکات ایمنی دارد که به 
همین منظور این مسئله در کمیته ایمنی شورای 

فنی بررسی می شود.
وی با اشاره به عیدی و پاداش کارگران گفت: 
براساس قانون میزان عیدی و پاداش کارگران معادل 
دو ماه حقوق است که به آن ها پرداخت می شود و 
در اینکه این میزان حقوق و عیدی تا اول فروردین 9۴ باید پرداخت شود و اگر در پرداخت 
آن قصوری صورت گیرد بر اساس قانون با متخلفان برخورد می شود.بازوند با اشاره به اهمیت 
تعامل حسنه بین کارگر و کارفرما اظهار داشت: با برقراری تعامل مطلوب می توانیم شاهد 
رشد کار در جامعه باشیم زیرا نیروی کار نیروی مولد است و پویایی اقتصاد در گرو تلاش 

این قشر است.

انتظامي  فرماندهي  جانشین  ایمان: 
استان قم از برخورد جدي و قاطعانه پلیس 
این استان با برهم زنندگان نظم و امنیت 
اجتماعي در آستانه چهارشنبه پایاني سال 

خبر داد. 
سرهنگ "حمیدرضا اسدي گفت: در راستاي 
اقداماتي که پلیس به منظور ایجاد نظم و امنیت 
انجام مي دهد، فرماندهي انتظامي استان قم از 
ابتداي اسفند ماه سال جاري اقدام به شناسایي 
وارد کنندگان مواد محترقه، آتش زا و منفجره به 

استان قم، کرده است. 
وي اضافه کرد: افرادي که سال گذشته در 
این خصوص دستگیر شدند احضار و در پلیس 
امنیت عمومي استان نسبت به ترک اعمال 

گذشته تعهد داده اند. سرهنگ اسدي ادامه داد: در کنار فعالیت هایي که به منظور شناسایي، 
کشف و دستگیري انجام شده است، معاونت اجتماعي فرماندهي انتظامي استان نیز با رویکرد 
آموزش و مشاوره در مناطق و مراکز مختلف، مردم را نسبت به خطرات این موضوع آگاه کرده 
تا با این اقدامات بازدارنده و پیش دستانه، شاهد کاهش این قبیل تخلفات باشیم. جانشین 
فرماندهي انتظامي استان تصریح کرد: هر شخصي با هر انگیزه و وسیله اي بخواهد امنیت مردم 
را بر هر زند و به آن خدشه وارد کند، با هماهنگي مقام قضایي نسبت به دستگیري، برخورد 
قاطعانه و تشکیل پرونده اقدام خواهد شد. وي با اشاره به اقدامات و برنامه هاي پلیس قم در 
چهارشنبه پایان سال، اظهار داشت: این فعالیت ها و فرهنگ سازي ها هر سال هدفمند تر و 
با مشارکت بیشتر مردم همراه بوده که نتیجه آن کاهش تعداد پرونده ها، افراد دستگیر شده 

و صدمه دیدگان در سال هاي اخیر است. سرهنگ 
اسدي با بیان اینکه استان قم یکي از شاهراه هاي 
اصلي کشور است که در مسیر مواصلاتي ۱7 استان 
کشور قرار دارد، عنوان داشت: از ابتداي اسفند ماه 
امسال مبادي ورودي و خروجي استان کنترل شده 
که در نتیجه آن سه محموله سنگین شامل حدود 
دو میلیون و پانصد هزار انواع مواد محترقه کشف 
و ضبط و متهمان نیز تحویل مراجع قضایي شده 
اند. جانشین فرماندهي انتظامي استان گروه سني 
۱۴ تا 25 سال را بیشترین استفاده کنندگان از 
مواد محترقه در این ایام بیان کرد و در هشداري به 
خانواده ها توصیه کرد: با توجه به حالت احساساتي 
این گروه سني، خطرات و آسیب هایي که آن ها را 
در این ایام تهدید مي کند، به کمک آموزش هاي 

لازم از حضور فرزندانشان در این قبیل اجتماعات جلوگیري کنند. 
وي با اشاره به افرادي که در جامعه و به خصوص در مدارس مبادرت به پخش انواع مواد 
محترقه و منفجره در بین دانش آموزان مي کنند، افزود: با هماهنگي هاي بعمل آمده با 
مدیر کل آموزش و پرورش استان و نیز مدیر اداره حراست آن، این افراد شناسایي و نسبت 
به دستگیري آن ها اقدام خواهد شد. جانشین فرماندهي انتظامي استان در خصوص فروش 
مواد محترقه توسط برخي صنوف و مغازه ها، خاطرنشان کرد: از طریق اداره نظارت بر اماکن 
عمومي پیگیري هاي لازم انجام شده تا افراد متخلف دستگیر و نسبت به تشکیل پرونده 
آن ها اقدام شود، مردم نیز در صورت مشاهده این قبیل موارد، آن را به یگان هاي انتظامي 

اطلاع دهند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم :

عیدی کارگران قمی باید تاپایان سال پرداخت شود

جانشین فرماندهي انتظامي استان قم عنوان کرد:

برخورد قاطع پلیس با برهم زنندگان نظم و امنیت

ایمان: معاون امور عمراني استانداري قم گفت : با 
توجه به زیارتی بودن شهر قم ساماندهی ورودی های 
این شهر به ویژه ورودي محور جعفریه ضروری است.

دوازدهمین جلسه شوراي  در  مهندس جواد دلاوري 

تعطیلات  نزدیکي  به  اشاره  با  استان  ترافیک  هماهنگي 
نوروزي و تقارن ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا )س( و 
آغاز سفرهاي هم میهنان اظهار داشت: استان قم در این ایام 
پذیراي خیل عظیم ارادتمندان و محبین خاندان عصمت و 

طهارت )ع( خواهد بود و مردم از اقصي نقاط کشور براي 
عرض تسلیت و سوگواري به حرم مطهر کریمه اهل بیت 
حضرت فاطمه معصومه )س( مشرف خواهند شد.وي افزود: 
لازم است کلیه دستگاههاي اجرایي و امدادي در حوزه درون 
شهري و برون شهري براي خدمت رساني به هم میهنان در 

آمادگي کامل باشند.
رئیس شوراي ترافیک استان در خصوص ساماندهي و 
زیباسازي مبادي ورودي شهر قم گفت: ورودیهاي شهر باید 
با توجه به زیارتي بودن شهر قم ساماندهي شود بویژه ورودي 
محور جعفریه که محل عبور کاروان حضرت معصومه )س( 
به شهر قم مي باشد باید متناسب با این موضوع طراحي و 

ساماندهي گردد .
وي در ادامه گفت: طرحهاي ترافیکي باید با نگاه جامع و 
کامل طراحي و اجرا شود و آینده طرحها نیز پیش بیني و 
لحاظ گردد.مهندس دلاوري در بخش دیگري از سخنان خود 
با تشکر از اقدامات شهرداري قم و پلیس راهور براي کاهش 
آمار تصادفات و تلفات در حوزه درون شهري، بیان داشت: 
کاهش تصادفات و تلفات از ثمرات تلاشهاي شهرداري در 
اصلاح هندسي معابر و تقاطعات و کنترل هاي پلیس راهور 
است که امیدواریم با رعایت مقررات توسط شهروندان به 
شرایط مطلوبتر نیز برسیم.مهندس دلاوري در پایان خواستار 
ساماندهي هسته مرکزي شهر قم در مسیرهاي منتهي به 

بازار شد.

 ایمان : مدیرکل محیط زیست استان 
علاوه  ممنوع  شکار  مناطق  گفت:  قم 
درحال  یگان حفاظت  از سوی  اینکه  بر 
دوربین های  طریق  از  هستند  مراقبت 
آنلاین نیز به خوبی رصد و با متعرضان به 

حیات وحش به شدت برخورد می شود. 
 محمودعلی رکنی، با اشاره به برخورد شدید 
با متعرضان به حیات وحش در استان اظهار 
داشت: در حال حاضر یگان حفاظت از محیط 
زیست به شکل شبانه روزی در حال حفاظت 
از حیات وحش است و با متخلفان نیز از سوی 

محاکم قضایی به شدت برخورد می شود.
مدیرکل محیط زیست استان قم با اشاره به 
ایام نوروز و بازدید از مناطق حفاظت شده افزود: 

مناطق شکار ممنوع علاوه بر اینکه از سوی یگان حفاظت 
درحال مراقبت هستند از طریق دوربین های آنلاین نیز به 

خوبی بررسی و رصد می شود و متعرضان به حیات وحش 
پس از دستگیری به محاکم قضایی ارجاع داده می شوند.

وی با اشاره به تمایل مردم برای شرکت در تشکل های 

مردم نهاد تصریح کرد: از سال گذشته تا کنون با 
همکاری اداره کل محیط زیست استقبال مردم از 
شرکت در تشکل های مردم نهاد بیشتر شده است 
که در این راستا نیز تشکل تخصصی محیط زیست 

و گردشگری ترمنتیکا نیز مشارکت می کند.
رکنی با اشاره به مناطق حفاظت شد استان 
منطقه  چهار  مناطق  حاضر  حال  در  کرد:  بیان 
کهک، کهندان، حوض سلطان و مسیله مناطق 
شکار ممنوع استان هستند که با متعرضان به این 

محدوده ها به شدت برخورد می شود.
مدیرکل محیط زیست استان قم با تاکید به 
اهمیت احداث پاسگاه های محیط بانی در مناطق 
شکار ممنوع خاطرنشان کرد: احداث این پاسگاه ها 
سبب افزایش ارتقای حفاظت محیط می شود و 
در یک ماه گذشته نیز سه پاسگاه محیط بانی در استان 

افتتاح شد.

معاون امور عمراني استانداري قم  خواستار شد :

ساماندهي هسته مرکزي شهر قم

مدیرکل محیط زیست استان قم  تاکید کرد :

برخورد شدید با متعرضان به حیات وحش
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